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PROTOKÓŁ Nr XLVI/21 

SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z 27 października 2021 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta Kamienna Góra 

 

Godzina rozpoczęcia Sesji 13:03 , zakończenia 17:42. 

 

Obecnych na Sesji – 15 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

Obsługa radcowska – adw. Wojciech Witkowiak 

 

Ad.1. Otwarcie Sesji 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Witam serdecznie Państwa, otwieram XLVI Sesję 

Rady Miasta Kamienna Góra. Witam wszystkich Radnych Rady Miasta Kamienna 

Góra, pracowników Urzędu, Pana Burmistrza, media oraz osoby obserwujące tą sesje 

na oficjalnym kanale miasta Kamienna Góra w serwisie Youtube. Z uwagi na panujący 

stan epidemii wywołany wirusem Sars Cov-2 sesja odbywa się w reżimie sanitarnym, 

co pół godziny ogłoszę przerwę na przewietrzenie sali. Informuje zebranych, że pełna 

treść klauzuli informacyjnej o przetwarzaniu danych osobowy została umieszczona 

przed wejściem na salę witrażową i jest również dostępna na stronie BIP Urzędu 

Miasta. Stwierdzam, że w sesji na ten moment uczestniczy 14. radnych w tym jeden 

radny w formie zdalnej. Stanowi to quorum, przy którym rada miasta może obradować 

i podejmować uchwały. Przechodzimy do punktu drugiego porządku obrad.” 

 

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dzisiejszy porządek obrad przedstawia się 

następująco: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Miasta Kamienna Góra. 

4. Informacja Burmistrza Miasta Kamienna Góra o pracy między sesjami. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Kamienna Góra o pracy rady między 

sesjami. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia spółki ze 100% 

udziałem gminy pod nazwą Spółka Mieszkaniowa Spółka z ograniczoną  

Odpowiedzialnością w Kamiennej Górze. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia Gminnego 

Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii dla 

miasta Kamienna Góra na 2021 rok. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji celowej ze środków 

budżetu miasta Kamienna Góra na dofinansowanie przedsięwzięcia służącego 

ochronie powietrza.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad i warunków sytuowania obiektów małej 

architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. Nr 

491/1, obr.6). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. Nr 

491/2, obr.6).  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. Nr 

491/3,obr.6). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. Nr 

222/1, 222/2, 222/3, 222/4, 222/5, obr. 5). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2021 

rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych oraz ustalenia cennika opłat 

obowiązujących na cmentarzach komunalnych, stanowiących Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra. 

18. Interpelacji i zapytania. 

19. Wnioski.  

20. Sprawy różne.  

21. Zamknięcie sesji.  

 

Czy są wnioski dotyczące zmian w porządku obrad? 

 

Informuję, że w dniu 26 października 2021 roku do Biura Rady Miasta Kamienna 

wpłynął wniosek Burmistrza Miasta o wprowadzenie do porządku obrad XLVI Sesji 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra. Komisja Budżetu Strategii i Rozwoju 

zapoznała się już z tym wnioskiem. Przechodzimy do przegłosowania tego punktu, 

czyli zmiany w porządku obrad- wprowadzenia wyżej wymienionego wniosku. Kto z 

Pań i Panów radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad proszę 

o wyrażenie swojego stanowiska. Przypominam wprowadzenie zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra. Informuje również, że od tego 

momentu mamy 15. radnych, czyli jest 100% obecność. Przechodzimy do głosowania, 

kto z Pań i Panów jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? Pan radny 

Łukasz Sławiński?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem za.” 
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Przewodnicząca RM V. Majak: „W związku z powyższym 15 osób przyjęło 

jednogłośnie wniosek o zmiany w porządku obrad. Punkt będzie miał numer 16.  

Przechodzimy do punktu trzeciego.”  

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Miasta Kamienna Góra. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Protokół z tej sesji był wyłożony do wglądu w Biurze 

Rady Miasta i został przesłany radnym na skrzynki służbowy w celu zapoznania się. 

Nie zostały do niego wniesione żadne uwagi ani zastrzeżenia.  Czy w chwili obecnej 

ktoś z Państwa chcę zgłosić jakieś uwagi? Jeśli nie ma to informuję, że Protokół został 

przyjęty i przychodzimy do punktu czwartego.” 

 

4. Informacja Burmistrza Miasta Kamienna Góra o pracy między sesjami.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę o przedstawienie informacji przez  Burmistrza 

Miasta Kamiennej Góry Pana Janusza Chodasewicza.” 

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz: „Proszę  Państwa kilka tylko punktów 

przygotowałem na dzisiaj, które uważam za istotne w ostatnim miesiącu. To są punkty 

o różnym ciężarze gatunkowym, bo wśród spraw niezwykle ważnych jak na przykład 

CPK, czyli kolej dużych prędkości, czy Fundusz Sprawiedliwej Transformacji są też 

sprawy mniejszej wagi, ale też znacząco wpływające na komfort życia, czy na stan 

naszego mienia. Wobec tego króciutko co się działo takiego uważam istotnego:  

spotkanie z Komendantem Policji, spotkanie z Komendantem Powiatowym w sprawie 

dalszej współpracy. Pan Komendant przyszedł z prośbą o dofinansowanie kolejnego 

samochodu na potrzeby naszej komendy. Ja wstępnie wyraziłem zgodę choć 

oczywiście decyzja w sprawie będzie należała do Państwa radnych ale uważam, że 

powinniśmy wspierać naszą policję, ale oczywiście zgłosiłem tę uwagę, którą zgłaszają 

ciągle mieszkańcy czyli o zwiększenie liczby patroli, głównie patroli pieszych  

w centrum miasta, na Zalewie w okolicach Góry Parkowej i Pan Komendant obiecał 

się do tej prośby zastosować. Nie po raz pierwszy ją zgłaszam i nie po raz pierwszy 

słyszę, że będzie w tej sprawie lepiej. Prośba do Państwa żebyście Państwo 

obserwowali i faktycznie informowali mnie i Kierowników Wydziałów, czy Sekretarza 

miasta o tym, czy faktycznie jest tak jak zapewnia szef policji, bo wszyscy wiemy, że 

w tej sprawie jest jeszcze dużo do poprawienia. Z istotnych wizyt to wizyta w Urzędzie 

Miasta, w ratuszu Pana Marszałka Krzyżanowskiego, z którym podpisaliśmy 

porozumienie o współpracy w zakresie profilaktyki raka,  konkretnie raka jelita 

grubego. Być może już Państwo słyszeli albo czytali na naszych stronach 

internetowych, że jest możliwość bezpłatnego badania właśnie pod kątem wykrywania 

tego niebezpiecznego schorzenia, że można to zrobić właśnie pobierając próbkę  

w ratuszu, a później oddając ją w Przychodni Rodzina. Ciąg dalszy według wskazań 

lekarza i oczywiście według tego co te badania wykażą. To nie pierwszy program 

prozdrowotny, który realizujemy, jako miasto. Ja serdecznie zachęcam mieszkańców 

do przeglądania się tym sprawą, tym komunikatom, które właśnie w sprawach 
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prozdrowotnych kierujemy do Państwa. Ostatnio nie było zbyt dużego zainteresowania 

wizytą wybitnego specjalisty dermatologa, prosiłbym żebyście Państwo aktywnie  

w tym uczestniczyli to mówię do mieszkańców oczywiście, ponieważ są to wyjątkowe 

czasem okazje, żeby przebadać się na miejscu i to u dobrego, czy bardzo dobrego 

specjalisty. Z rzeczy takich lżejszego gatunku premiera kryminału "Imię Pani. Cisza to 

jest trzecia część sagi kryminalnej, która osadzona jest na terenie Kamiennej Góry. Te 

pierwsze dwie to to gmina głównie Wiejska i Lubawka, trzecia część wybitnie 

poświęcona Kamiennej Górze. W  tej części dużo ciekawostek o historii miasta,  

o architekturze, o wybitnych osobistościach naszego miasta, o wybitnych 

mieszkańcach no i do tego ciekawa intryga kryminalna.  Zachęcam Państwa do 

zapoznania się z tą powieścią. Ona jest już pewnie dostępna w naszej księgarni, a jeśli 

nie jest dostępna to będzie pewnie niebawem. Z mniejszych rzeczy, mówię tak  

z mniejszy chociaż to jest oczywiście bardzo, bardzo istotna sprawa aktywność 

mieszkańców. Mamy rozstrzygnięcie już kolejnego budżetu obywatelskiego to już 

pewnie też zwłaszcza Ci, którzy głosowali już wiedzą jakie to rozstrzygnięcie, 

zwyciężył projekt pod nazwą "Zielona Kamienna Góra" będziemy za 100 000 miasto 

ukwiecać, zazieleniać stawiać kwietniki, klomby. Ewentualnie budować, dokładnie nie 

wiem jaki jest zakres, ale to Pani Magda razem z osobami, które były inicjatorami tej 

akcji doskonale ten temat zna i na pewno przypilnuje realizacji w przyszłym roku. 

Tymczasem w tym roku zakończyliśmy zadanie, które wygrało w ubiegłym roku to była 

budowa ścieżki rowerowej Parku Kamdżordzia, czy KamDża jak się mówi to w skrócie 

chyba KamDża powstała nowa ścieżka dla miłośników jazdy takiej ekstremalnej, 

górskiej, ale wydaje mi się, że ktoś średnio sprawny jeżdżący na rowerze też ją 

pokona. W każdym razie jest to nowy, jest to nowy element sportowy w naszym 

mieście również póki jeszcze nie spadł śnieg zachęcam Państwa do skorzystania. 

Zalew kamiennogórski, dwa tematy chciałbym podać a propos Zalewu, przepraszam 

to jest proszę Państwa umowa na wybudowanie szaletu na Zalewie, tego szaletu, który 

był postulowany od wielu lat. A ostatnio przez ostatnie tutaj lata szczególnie wobec 

tego jest umowa. Nie jest to rzecz tania, ale uważam, że będzie i ładna i funkcjonalna 

i wreszcie nam problem toalety na Zalewie rozwiąże. Przy tej okazji pojawiły się 

pytania, czy wątpliwości takie, czy nie można byłoby remontować starego tego szaletu. 

I pewnie by to było taniej. Otwórz nie można było ... technicznie pewnie byłoby to 

możliwe chociaż zarówno Wodociągi jak i zarządca obiektu mówią, że jest to  

w fatalnym stanie, więc na pewno koszty też byłyby spore, ale przede wszystkim w tym 

wypadku kierowaliśmy się dostępnością dla osób niepełnosprawnych. Kierowaliśmy 

się szukając takiego rozwiązania, które by było dogodne dla osób niepełnosprawnych 

i tylko w miejscu tutaj na terenie płaskim w okolicy chodnika można było ulokować ten 

właśnie szalet i dlatego zdecydowaliśmy się na to rozwiązanie. Ten stary być może 

jeszcze kiedyś, jeśli będziemy mieli środki wyremontujemy on będzie dostępny dla 

osób w pełni sprawnych. Natomiast osoby niepełnosprawne będą mogły korzystać  

z tego nowego co na pewno też pomoże im więcej czasu spędzać na Zalewie. Nie 

martwiąc się o to gdzie toaleta. Przedwczoraj proszę Państwa... Aha mówiłem drugi 

punkt dotyczący Zalewu to jest jaz. Umowa na remont jazu, jak Państwo wiedzą był 

ogłoszony przetarg zgłosiło się kilka firm, wybraliśmy najtańszą po negocjacjach 
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jeszcze cenowych, które teraz dopuszcza nowelizacja ustawy o zamówieniach 

publicznych po negocjacjach cenowych mamy kwotę prawie 3 milionów zł na 

przebudowę tego Zalewu. Musimy taką kwotę przeznaczyć i tu  Państwo radni się 

pochylili nad zwiększeniem tej kwoty, ponieważ pierwotnie mieliśmy w budżecie mniej 

i to jeśli dobrze pamiętam było głosowanie jednomyślne. Jeszcze raz serdecznie za to 

głosowanie dziękuję i uważam, że to był wynik zrozumienia konieczności naprawy tego 

obiektu hydrotechnicznego, który lada moment mógłby zostać zamknięty, a gdyby 

został zamknięty moglibyśmy stracić pozwolenie wodnoprawne na użytkowanie, 

użytkowanie Zalewu. Przy okazji tego remontu proszę Państwa będziemy robili nowe 

doprowadzenie wody do Zalewu, takie które spowoduje zwiększenie przepływu przez 

nasz ten zbiornik aby mógł się on częściej, lepiej samooczyszczać, abyśmy mogli mieć 

możliwość przynajmniej... inaczej powiem, żebyśmy nie musieli co roku aplikować 

środka, który nam zapewnia tam czystość. Dzisiaj, jako ciekawostkę podam Państwu, 

że epidemiologicznie woda w Zalewie nadaje się do kąpieli, ale z powodów takich,  

iż nie mamy pewności co będzie za miesiąc 2,4 póki co 

będę postulował tutaj do Państwa radnych i też informuje o tym mieszkańców, że 

będziemy chcieli raczej pójść w kierunku budowy basenów 

na Zalewie. Basenów zasilanych albo ze studni, albo z naszych wodociągów, czyli  

z wody która pozwoli nam zachować czystość i spełniać wszystkie wymogi, które są 

przewidziane dla wody w basenach. To byłyby te rzeczy ze zdarzeń ważnych. Równie 

ważna była historia uważam w poniedziałek. W poniedziałek miałem dwie konferencję, 

jedna dotyczyła informacje o tym, że miasto spłaciło dług wobec Wspólnot 

Mieszkaniowych to jest rzecz, o której warto to powiedzieć parę zdań. Mówiąc  

w skrócie kiedy obejmowałem urząd miasto miało prawie 1 800 000 zł z tytułu 

zaległości we Wspólnotach Mieszkaniowych, a te zaległości brały się z poprzedniej 

polityki wobec wspólnot, która polegała na zwalnianiu miasta z obowiązku wpłaty na 

ten fundusz.  W związku z tym wspólnoty nie miały też środków na remonty. Ja jeszcze, 

jako radny sygnalizowałem, że ten stan rzeczy trzeba zmienić i kiedy objąłem urząd 

burmistrza chciałem doprowadzić do tego możliwie szybko do uregulowania tej sprawy 

ostatecznie. Ostatecznie udało się to zrobić w tym roku. Miasto spłaciło wszystkie 

swoje zobowiązania i miasto na bieżąco reguluje wpłaty na fundusz remontowy, więc 

mamy teraz sytuację taką, która jest punktem wyjścia do naprawy, do poprawy 

wizerunku miasta, do naprawy dachów, elewacji, klatek schodowych, czyli do naprawy 

tego co Państwo radni tutaj często postulują, czego się domagają. Domagają się  tego 

również mieszkańcy. My to rozumiemy w tej chwili mam dobry punkt wyjścia do tego, 

żebyśmy wspólnie razem z mieszkańcami, razem ze wspólnotami ten stan rzeczy 

poprawiali. Na kontach wspólnoty dzisiaj jest zgromadzone 8 000 000 zł i przy naszych 

regularnych wpłatach,  które rocznie będą wynosiły, Pani Skarbnik bodajże 500 000 zł 

będziemy mogli ogłaszać remonty właśnie dachów, elewacji, klatek schodowych, ale 

to jest proszę Państwa rzecz, którą musimy robić ze wspólnotami, więc ja z tego 

miejsca apeluje podobnie jak robiłem to w poniedziałek. Apeluję do mieszkańców o 

podejmowanie uchwał o remontach i o naprawdę przystępowanie do tych remontów 

nawet wtedy, gdy Państwo nie mają na ten cel wszystkich środków zgromadzonych. 

Tutaj nasza Spółka Mieszkaniowa ma opracowany jasny, ciekawy i uważam niedrogi 
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program kredytowania. Wszystkie te sprawy dotyczące szczegółów mogą Państwo  

w Spółce Mieszkaniowej uzyskać. Z tego co wiem to jest kilka wspólnot, które już 

podjęły uchwały o remontach, a kilka innych się  do takich uchwał przymierza. Jeżeli 

by się udało, osiągnąć zwiększyć te liczby do 20/30 w skali roku to proszę sobie 

wyobrazić, że za kilka lat zmienilibyśmy wygląd miasta i to w sposób radykalny. Mówię 

o tym i chwalę się tym, bo uważam to za osiągnięcie, Pani Skarbnik pewnie tu Państwu 

powie dlaczego można było takie... taką rzecz osiągnąć w jaki sposób się udało to 

robić.  No ale nie mówię, że to jest tylko moja zasługa. Natomiast myślę, że temat ten 

zostanie ciekawie i dobrze przyjęty przez mieszkańców i z tego co mówił Prezes Spółki 

Mieszkaniowej właśnie na wspólnotach, na zebraniach wspólnot jest ten nowy 

kierunek, ta nowa polityka miasta wobec wspólnot już dobrze odbierana. I druga 

konferencja proszę Państwa w poniedziałek w związku z bardzo ciekawą dla nas 

informacją, która napłynęła po konferencji Pana Premiera Mateusza Morawieckiego to 

jest informacja dotycząca rozstrzygnięć o Polskim Ładzie. W programie  Polski Ład 

my, jako miasto proszę Państwa złożyliśmy 3 wnioski do Polskiego Ładu z tego jeden 

największy na 12 700 000 doczekał się pozytywnego rozstrzygnięcia. Ja pokażę tutaj 

także do kamery, żeby to było widać to jest 12 700 000 zł na remonty dróg w naszym 

mieście. Z tego, do tego my dopłacimy 2 300 000, ponieważ cały wniosek opiewa na 

kwotę 15 000 000 zł. Według wniosku mamy tam do zrobienia takie ulice jak Śląska, 

Różana, Wrzosowa i wiadukt nad ścieżką rowerową przy ulicy Słowackiego. Jeśli się 

uda i okaże się w wyniku przetargów, że możemy proszę Państwa zrobić więcej to 

zrobimy więcej. My jesteśmy w tej chwili na etapie przygotowywania dokumentacji na 

wiele ulic i jeśli będą środki, okażą się wolne to będziemy oczywiście starali się 

wykonać tych zadań więcej, ale myślę, że to co już dostaliśmy jest no... nie wiem 

dokładnie jakiego użyć określenia. Jest godne na najwyższych pochwał, dlaczego, 

dlaczego proszę Państwa? Dlatego, że my Kamienna Góra, nasze miasto dostało 

najwięcej środków ze wszystkich gmin dawnego jeleniogórskiego, 12 700 000. Dla 

przykładu gmina Bolków 4 200 000, gmina Jawor 4 490 000, gmina Kamienna Góra 

nasza sąsiednia 3 825 000, gmina Lubawka 4 250 000, ale też proszę Państwa podam 

duże miasta, czyli gmina Bolesławiec 4 400 000, gmina... miasto Jelenia Góra 5 000 

000 zł. W poniedziałek po południu byłem na wręczeniu promes dla samorządów  

z byłego wałbrzyskiego, na którym to wręczeniu był pan Minister Michał Dworczyk był 

Pan Marszałek Macko, był wicewojewoda był wiceminister klimatów Pan Ireneusz 

Zyska i tamte gminy otrzymując podobne do naszej promesy odbierały też dużo niższe 

kwoty. Mogę się w tej chwili pomylić, ale pewnie niewiele się pomylę powiem, że 

Świdnica dostała niecałe 5 000 000, Wałbrzych też niecałe 5 000 000, czyli proszę 

Państwa, ale nie to już nie chodzi teraz o  politykę, tylko mówimy o tym, że my możemy 

to potraktować jako wielki sukces, że tak duże pieniądze do nas dotarły, tak duże. Ja 

przyznam Państwu szczerze, że myślałem, że któryś z tych wniosków na niższe kwoty 

nasze, bo tamte dwa wnioski były... opiewały na niższe kwoty, że one zostaną 

ewentualnie uwzględnione, albo któryś z nich, a tutaj dostaliśmy na ten, który był 

najwyższy. No to w tym momencie uważam, warto i trzeba serdecznie podziękować 

osobom, które pomogły nam w osiągnięciu takiego wyniku to jest Pan Wojewoda 

Dolnośląski, Pan Senator Krzysztof Mróz, no i oczywiście Pani Minister Marzena 
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Machałek. Ja już dziękował na konferencji z mediami, mówiłem o tym jak bardzo sobie 

cenimy tę pomoc. Tutaj korzystam z okazji  i jeszcze raz dziękuję i przy tej okazji 

przypominam, że to nie jest proszę Państwa jedyne dofinansowanie. Państwo wiedzą, 

że już z różnych programów uzyskaliśmy poważne środki na remonty i inwestycje. Nie 

będę wymieniał w tej chwili tych wszystkich programów tylko podam kwotę zbiorczą  

w okresie tej kadencji.  W ciągu tych 3 lat pozyskaliśmy blisko 24 000 000 zł środków 

dotacyjnych i odszkodowań, bo tutaj wchodzą też odszkodowania za S3, ale to jest 

jeszcze bez tych 12 700 000,  gdy dodamy  te 12 700 000 to mamy 36 000 000 

milionów zł w ciągu 3 lat to jest blisko 1/3 naszego budżetu. Tym bardziej należy 

podziękować tym, którzy się przyczynili tak dobrego wyniku. Myślę, że będzie jeszcze 

okazja podziękować osobiście, czy Panu Wojewodzie, czy Pani Minister, gdy 

skorzystają z zaproszenia do Kamiennej Góry, bo takie zaproszenie cały czas jest 

aktualne.  Myślę, że to się stanie po pierwszym listopada i na koniec związku z tymi 

dotacjami informacja, która też już pewnie do Państwa dotarła, ale ja przypomnę, 

pozwolę sobie przypomnieć, że tak duży program inwestycyjny wspierany właśnie 

dotacjami, wspierany środkami zewnętrznymi pozwolił nam awansować z 270. miejsca 

w rankingu miast powiatowych, uwaga z 270 na miejsce 38.  270 to była pozycja przed 

objęciem przeze mnie urzędu. Ostatni ranking  "Wspólnoty", czyli branżowego pisma 

zajmującego się samorządami i oceną ich kondycji mówi, że jesteśmy na miejscu 38. 

Jeśli by się udało utrzymać takie tempo, to nie chodzi tu tylko rankingi, to jest istotne, 

ale przecież nie jest najważniejsze. To moglibyśmy Panie radny... ja jeszcze 2 minuty 

będę mówił tylko. Ja mówię teraz o rankingu inwestycyjnym, który dotyczy inwestycji 

więc nie będę przypominał, bo nie chciałbym tego robić wracać do czasów 

poprzednich, gdy wydawaliśmy na inwestycje 1 000 000 zł,  a teraz wydajemy 18/20 

parę milionów wobec tego może już nie wracajmy do tamtych czasów. Patrzmy co jest 

i oglądajmy i spoglądamy na przyszłość tak, a przyszłość rysuje się ciekawie, jeżeli 

dalej nasze wnioski będą w ten sposób oceniane. I tutaj też oczywista jest potrzeba i 

obowiązek miły  podziękowania Pracownikom, którzy te wnioski stworzyli, pracowali 

nad nimi i oczywiście podziękowania dla firm wykonawczych, które już wiele tych 

zadań zrealizowały i które poprawiły zdecydowanie kilka rzeczy w mieście i sądzę, że 

to już, że to już jest widoczne. Natomiast, gdy ruszymy z tymi pracami, które będziemy 

mieli, mamy sfinansować właśnie z tych pieniędzy, o których mówię dzisiaj to już 

będzie kolejny krok naprzód, bo wobec tego jeszcze raz, żeby się to utrwaliło 12 700 

000 zł Kamienna Góra najwięcej ze wszystkich gmin byłego jeleniogórskiego.  No  

i teraz wyzwanie, które przed nami to ogłoszenia przetargów, znalezienie wykonawców 

i wykonanie tych zadań w terminie, tak żebyśmy mogli z tych pieniędzy skorzystać, bo 

oczywiście to jest warunek żebyśmy wykonali to zgodnie ze wszystkimi normami, 

sztuką budowlaną i oczywiście w terminach umownych, bo i na to będzie umowa 

między nami, a ministrem właściwym. Proszę Państwa to chyba byłoby tyle, Ja jeszcze 

pozwolę sobie zaapelować do mieszkańców. Korzystając, że jestem w tym miejscu.  

Ja ściągnąłem maskę, bo mi ciężko było mówić w masce kilka minut, ale przypominam 

Państwu, że jesteśmy niestety ciągle jeszcze w czasach Covid-u i te czasy, ta czwarta 

fala, która gdzieś w Polsce mocno daje się ludziom we znaki i mocno naszym 

medykom, ratownikom, do nas też już zaczyna powoli niestety docierać. My mamy już 



8 
 

pierwsze zachorowania w powiecie, wobec tego apeluję do Państwa raz o szczepienia, 

a dwa o przestrzeganie zasad związanych z bieżącym funkcjonowaniem w przestrzeni 

publicznej, czyli dystans i maseczki i oczywiście mycie rąk. Serdecznie proszę, 

żebyście Państwo sobie to wzięli głęboko do serca, a kto się  jeszcze nie zaszczepił 

ma taką możliwość w każdej chwili w naszych placówkach, które czekają na chętnych 

po prostu i czasem są dni,  że nie ma tych chętnych wcale. Dziękuję Państwu, dziękuję 

Pani Przewodniczącej.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dziękujemy za przedstawienie sprawozdania. 

Ogłaszam 5 minut przerwy zgodnie z zaleceniami.  Wznawiam obrady po przerwie, 

przechodzimy do punktu piątego.” 

 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Kamienna Góra o pracy rady między 

sesjami. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę o przedstawienie powyższej informacji przez 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Jerzego Bastę.”  

 

Wiceprzewodniczący RM J. Basta: „Dziękuję, Panie Burmistrzu, Pani 

Przewodnicząca, Szanowni Państwo Informacje Przewodniczącego Rady Miasta 

Kamienna Góra o pracy rady miasta między sesjami. W okresie od 30 września 2021 

do 26 października 2021  odbyło się 15. posiedzeń Stałych Komisji Rady Miasta w tym 

Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju 4 posiedzenia. Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej 3 posiedzenia, Komisji Rewizyjnej 3 posiedzenia, Komisji Skarg 

Wniosków Petycji 2 posiedzenia, Komisji Spraw społecznych 3 posiedzenia. W okresie 

tym przede wszystkim  Stałe Komisje opiniowały projekty uchwał będące przedmiotem 

dzisiejszej sesji. Zapoznawały się bądź opiniowały pisma, które dotyczyły: skargi na 

uciążliwego lokatora, wniosku o zwołanie XLV Sesji Rady Miasta, Uchwały Nr 

IV/73/2021 Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonej przez 

Burmistrza Miasta budżetu miasta Kamienna Góra za pierwsze półrocze 2021 roku, 

nieodpłatnych kontrolowanych prac społecznych na rzecz Gminy Miejskiej Kamienna 

Góra, opinii prawnej w sprawie złożonego pisma, odpowiedzi na wnioski Stałych 

Komisji Rady Miasta. Stałe komisje zajmowały się również bieżącymi sprawami 

kierowanymi do rozpatrzenia zgodnie z kompetencjami komisji. Stałe Komisje podczas 

posiedzeń wypracowały wnioski do Burmistrza miasta i Przewodniczącej, których 

tematyka dotyczyła: kar umownych naliczonych za nieterminowe wykonanie 

inwestycji, stanu technicznego budynku przy ulicy Legnickiej 5, przyłączy gazowych 

na osiedlu Antonówka, kosztów związanych ze zmianą nazwy ulic, podjęcia działań 

wobec uciążliwego lokatora, wykonania schodów oraz podjazdu osobie 

niepełnosprawnej, przedstawienia prezentacji dotyczącej przebudowy jazu na rzece 

Zadrna, wniosków do budżetu miasta Kamienna Góra na 2022 rok. Spotkania i wizyty: 

• 12 października 2021 roku odbyła się XLV Sesja Rady Miasta Kamienna Góra; 

• 14 października 2021 roku radni uczestniczyli w obchodach Dnia  Edukacji 

Narodowej;  
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• 15 października 2021 roku radni uczestniczyli w obchodach 25. rocznicy 

pontyfikatu Papieża Jana Pawła II;  

• 16 października 2021 roku radni uczestniczyli w 18 urodzinach 80 

Kamiennogórskiej Gromady Zuchów;  

• 18 października 2021 roku radni uczestniczyli w spotkaniu z Prezesem Spółki 

Mieszkaniowej;  

• 21 października 2021 roku radni uczestniczyli w spotkaniu z Kierownikiem Biura 

Architekta Miasta w sprawie projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Kamienna Góra;  

• 22 października 2021 roku radni uczestniczyli w wernisażu  "Laboratorium formy 

i koloru"; 

• 22 października 2021 roku radni uczestniczyli w prapremierze książki "Imię 

Pani, Cisza" i spotkaniu autorskim z pisarzem Krzysztofem Kociołkiem (pop. 

Koziołkiem). 

Ponadto w dniach  od 11 do 15 października Komisja Rewizyjna przeprowadziła 

kontrolę w Urzędzie Miasta. Dnia 18 października 2021 roku do Biura Rady Miasta 

wpłynął wniosek mieszkańca miasta o zabranie głosu na sesji w sprawie utrzymania 

na cmentarzu komunalnym przy ulicy Katowickiej i tutaj Szanowni Państwo 

wyjaśnienie. Dzisiaj petent zgłosił się, jednak zrezygnował z udziału i wypowiedzenia 

się na sesji w dniu dzisiejszym.  Dnia 22 października 2021 roku wpłynął wniosek 

Komendanta Hufca o zabranie głosu na sesji w temacie stałej siedziby Hufca Związku 

Harcerstwa Polskiego. Dziękuję Państwu.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy Pan radny Janusz Jarosz ma pytanie dotyczące 

sprawozdania?” 

 

Radny J. Jarosz: „Tak, ja bardzo przepraszam Panie Przewodniczący... nie muszę 

sprostować jedną rzecz. Proszę poprawić nazwisko Pana autora książki, bo trochę nie 

ładnie. No nie chciałbym się czuć tak... Ten autor to Pan Krzysztof Koziołek.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Wszyscy wiedzą, że Pan wydał ponad 20 swoich 

książek, Pan Krzysztof Koziołek. Serdecznie witam Panią Agnieszkę Czajkowską- 

Wróbel Komendant Hufca ZHP w Kamiennej Górze. Pani poprosiła o zabranie głosu, 

zapraszam do mównicy. Witam również przedstawiciela... dziękuję.” 

 

Komendant Hufca ZHP Kamienna Góra A. Czajkowska- Wróbel: „Dzień dobry 

Szanowni Państwo, najpierw się przedstawię, bo rzadko mnie Państwo widujecie, 

nazywam się Agnieszka Czajkowska- Wróbel. Jestem Komendantką Hufca ZHP 

Kamienna Góra. Wraz ze mną przybył z Wrocławia z siedziby wojewódzkiej naszej 

organizacji druch harcmistrz Arkadiusz Rudolf zastępca Komendantki Chorągwi 

Dolnośląskiej. Dlaczego się tutaj zjawiłam? Rzadko mnie Państwo widujecie, rzadko 

proszę o pomoc miasto,  radę miasta albo powiat. Teraz natomiast po 20 latach pracy 

w tej organizacji stwierdziłam, że należą się chyba jakieś... przydałyby się jakieś 



10 
 

zmiany w naszym funkcjonowaniu dotyczącym lokalu.  Od początku jak to było, kilka 

lat przed rozpoczęciem remontu Centrum Kultury mieliśmy lokal Hufca. Hufiec  to 

jednostka powiatowa, taka jednostka, której żadna gmina nie chce stracić ani 

zaprzepaścić. Przez kilka lat ten lokal mieliśmy w budynku, pomieszczeniu byłego 

Music Box'u w Centrum Kultury. Lokal ten wyremontowaliśmy za kwotę 5700 zł dla 

gminy to może niewiele dla nas to ogromne pieniądze. Przypomnę tylko, że 

organizacja taka jak ZHP pozyskuje środki na projekty, na działalność natomiast 

rzadko kiedy na remonty, na wyposażenie, bo to nie jest programowa działalność. 

Remont ten wykonaliśmy po pół roku okazało się, że pomieszczenia zostały zalewane 

przy każdej większej ulewie, zostały zalewane przez wody gruntowe, przez wycieki z 

WC, ponieważ to wszystko było ze sobą połączone, nie było kanalizacji, która była 

nowocześnie przygotowana. Jednak było to nasze pomieszczenie. Umowa była na 

wiele lat podpisana. Co się wydarzyło? Rozpoczął się remont Centrum Kultury który 

trwał jak wszyscy wiemy ponad 5 lat. W maju kiedy już widzieliśmy... aha dostaliśmy 

na to miejsce pomieszczenie, które miało 40 metrów kwadratowych, gdzie mieliśmy 

tam toaletę aneks kuchenny i wszystko tam było naraz, biuro w ogóle bo nie istotne 

dla nas, bo nie mieliśmy gdzie spotykać się z tymi dziećmi. Na zbiórki przychodzi 

20,30,45 osób są zbiórki jednej drużyny, więc pomieszczenia były bardzo skąpe. 

Oczywiście jesteśmy harcerzami, działamy w terenie, więc większość czasu 

spędzaliśmy w terenie. Mimo wszystko są takie potrzeby, żeby te zbiórki, te spotkania 

mieć w środku. Są zajęcia dodatkowe oprócz tego, że są zbiórki, czy zajęcia 

muzyczne, zajęcia z warsztatów różnych artystycznych, które odbywają się każdego 

dnia codziennie. Rozpoczął się remont Domu Kultury. W maju wiedzieliśmy, że 

wracamy to Music Box'u tak zwanego, czyli do tej siedziby.  We wszystkich projektach, 

o których Państwo wiedzą byliśmy wpisani jako organizacja na to miejsce byliśmy 

zaproszeni przez Panie z Urzędu do tego, żeby wybierać: płytki, fugi, drzwi, kolory 

ścian. Kilka tygodni temu Burmistrz na 7:30 rano, bo bardzo mu zależało na tym 

spotkaniu, zaprosił mnie do siebie w celu rozmowy o tym, gdzie będziemy 

funkcjonować jako Hufiec. Spotkałam się z Panem Burmistrzem i powiedział mi, że 

tych pomieszczeń nie dostaniemy, żebyśmy odstąpili je seniorom, bo oni "nie mogą 

długo czekać" w cudzy słowiu, proszę sobie resztę dopowiedzieć na to, żeby nowy 

lokal wyremontowany zyskać od miasta. Powiedziałam, że jeżeli tam wejdą  Ci 

seniorzy to my możemy poczekać, ale co w zamian za to?  My nie mamy się gdzie 

podziać, mamy ogromne projekty, o których może powiedzieć Pan Rudolf, w których 

bierzemy udział. Skończył się dwuletni projekt "Dolnośląskie podwórka" na setki 

tysięcy złotych, a dla całej Chorągwi na miliony złotych, kolejny ma się rozpocząć. Stoi 

dzięki albo przez COVID w Urzędzie Wojewódzkim urzędzie pracy i jest zatrzymany 

ten projekt. Mieliśmy też w nim wziąć udział, bo to projekt na Centrum Kultury dla 

seniorów i osób niepełnosprawnych. No chyba dobrze, że nie wzięliśmy nim udziału, 

że on jeszcze cały czas tam tkwi, ponieważ nie byłoby gdzie realizować tych zadań. 

Robimy bardzo dużo, nie piszemy do Państwa, nie piszemy w mediach 

społecznościowych o tym, że zrobiliśmy ognisko, czy cokolwiek innego. Co robimy 

i jak robimy widzieli to Pani Przewodnicząca i Pan Wiceprzewodniczący. Robimy 

swoje, robimy to dobrze, a ja o tym opowiem, ale skończę jeszcze z tymi z tymi 
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pomieszczeniami. Dostaliśmy od Pana Burmistrza na słowo honoru piętro budynku po 

byłym Gimnazjum Nr 1, tam jesteśmy teraz, nasze magazyny w dalszym ciągu jeszcze 

tkwią u rodziców naszych druhów i harcerzy i naszych prywatnych garażach i 

pomieszczeniach, bo nie ma tego gdzie przez te 5 lat składować. Nie ma gdzie dlatego, 

że w każdej gminie i w każdym mieście... mam wrażenie, że miastu zależy na tym, 

żeby harcerze byli w mieście. Ja mogę podać wiele przykładów a Pan Rudolf jeszcze 

więcej jak to wygląda w innych miejscowościach. Jak wyglądają hufce jest to wspólna  

praca tych harcerzy, tych instruktorów i też miasta. Dlaczego wspólna, ponieważ my 

pracujemy społecznie. W żadnym wniosku, który do Państwa złożyliśmy nie było tam 

wyceny pracy instruktorów, nikt tam nie płacił za to nigdy i nie będzie nam płacił. 

Robimy to społecznie dla tych zuchów i harcerzy.  Mało tego robimy to profesjonalnie 

nie wiem, czy Państwo wiedzą, są takie badania zrobione, które mówią, że  instruktorzy 

harcerscy są najlepszymi pracownikami później w pracy prywatnej. Ja wiem, że to jest 

taki czas i takie czasy nastały, że każdy myśli że praca społeczna no jest robiona źle i 

robiona "po łepkach". Nie jest tak w ZHP. I moja praca społeczna od 20 lat dla tej 

organizacji chyba też o tym świadczy. Tym bardziej, że nie jedna osoba mnie zna i wie 

co robię w życiu i tacy sami są moi instruktorzy. Wychowaliśmy przez te 20 lat 

pokolenie nowych instruktorów, którzy założyli przez ten czas 10 nowych drużyn. To 

są ludzie, którzy są pedagogami i lekarzami wszyscy wykształceni, a mimo wszystko 

pracujący nadal społecznie dla tej organizacji dla tych zuchów i dla tych harcerzy. To 

nie jest zabawa w harcerstwo tylko to jest praca wychowawcza, bo tak dawno uczyli 

nasi rodzice, nasi dziadkowie i nasi instruktorzy, którzy nas tego uczyli.  Kto był w 

harcerstwie wie jak to wygląda. To jest całe pokolenie teraz nowych młodych zuchów 

i harcerzy, którzy patrzą na świat przez pryzmat tego co im serwują media, tylko tego  

czego nauczono. Oni chcą być razem ze sobą bez przekleństw, bez używek po to, 

żeby być razem, żeby działać. Działać dla innych, robią to często wbrew swoim 

rówieśnikom, bo to nie jest modna i wiem, że to co teraz mówię jest może właśnie 

niemodne, dziwne. Może ktoś powie, że to jest niemożliwe nawet, ale tak właśnie jest. 

Tak jest w tej organizacji. I tak ma być w tej organizacji. Jak Państwo zapytacie się 

tych młodych ludzi najlepiej w wieku tej drużyny, którą ja między innymi prowadzę, 

czyli w wieku licealnym, bo ja mam, ja prowadzę 20 osobową drużynę harcerską, w 

której są dzieciaki, którą mają od 15 do 19 lat. I to jest wspaniała kamiennogórska 

młodzież. Ja ich mogę kiedyś tu jeszcze przyprowadzić, zobaczycie ich Państwo. 

Moim zdaniem to taka śmietanka, która się właśnie spotkała w harcerstwie, która robi 

zupełnie co innego niż ich rówieśnicy. Ja się często śmieje, że my zejdziemy do 

podziemi, bo będziemy po prostu odstawać od społeczeństwa. Uważam, że trzeba to 

kreować. Jesteśmy organizacją porządku publicznego, ponieważ to jest faktycznie 

pożyteczne co robimy i chciałabym, żeby Państwo teraz popatrzyli na harcerstwo nie 

przez pryzmat tego, że ktoś nam wierzy, czy nie wierzy, że jest nas tylu.  Jest nas 

ponad 200 osób. Jesteśmy powiatową jednostką Hufcem ZHP Kamienna Góra, która 

przez 20 lat borykała się z tym, że nie mieliśmy się gdzie spotykać. Przez 3 lata 

mieliśmy siedzibę w moim prywatnym domu, bo miasto nie było zainteresowane 

wsparciem nas. Oczywiście jak zwykle harcerze powiedzieli: "Dobra damy radę". 

Teraz też daliśmy radę. Piętro w szkole w byłym gimnazjum, to Państwo widzieli jest 
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już prawie wyremontowane. Kosztowało nas na ten moment 6500 zł, setki godzin pracy 

rodziców. Mało tego osób zupełnie nam obcych, którzy chcieli nam pomóc w różnych 

dziedzinach. Tak, jeśli chodzi o prąd, jeśli chodzi o hydraulikę. Dalej te pomieszczenia 

nie są nam przeznaczone. Ja mam taką prośbę do Państwa, żeby Państwo jeżeli chcą 

nas ocenić, przyszli i zobaczyli co zrobimy to po pierwsze. Przyszli i porozmawiali z 

rodzicami zuchów i harcerzy to po drugie. Spotkali się z instruktorami, po trzecie bo ja 

wiem, że bardzo łatwo jest oceniać. Ja Państwa nie oceniam. Natomiast chciałabym, 

żeby nasza ocena w Państwa oczach była poprzedzona badaniem tego co się dzieje 

w naszej organizacji. A po czwarte chcemy Państwa prosić o to, żeby Państwo wstawili 

się za nami i w najbliższych planach przebudowy byłego gimnazjum wzięli pod uwagę 

nas na tym piętrze. Tam jest miejsce na to, żeby powstały tam harcówki i zuchówki. 

Jest miejsce na biuro, które nie ma 5 m, jest miejsce na magazyny. Mało tego jest 

miejsce na salę muzealną i bibliotekę. A każdy Hufiec bibliotekę i mieć musi. Dlaczego 

musi? Dlatego, że oprócz tego, że jesteśmy Hufcem, który prowadzi zajęcia teraz 

i tutaj jesteśmy też dziesiątkami lat historii organizacji. A także harcerstwa w tym 

miejscu w mieście, w tym powiecie. I teraz przez te wszystkie fakty, które pokazałam 

proszę popatrzeć i zastanowić się, czy Państwo naprawdę nie mogliby, nie chcieliby 

pomóc nam  zostać w tym budynku? Jak ktoś mnie zapyta, czy chciałbym do tego 

Music Boxu wrócić, powiem że nie. Dlatego, że zobaczyłam film, zobaczyłam na żywo 

jak wyglądały pomieszczenia zalane tam. Jest mi przykro, że seniorzy tam weszli, że 

teraz oni będą borykali się z tymi problemami, bo za pół roku albo za rok dalej będzie 

tak jak było wcześniej. Jestem o tym przekonana, bo na ścianach pleśniały nam 

zdjęcia, które były w antyramach. A teraz te same pomieszczenia będzie zalewało 

seniorom. Zresztą mam ten film przy sobie jak wygląda pomieszczenie, z którego 

wznoszono 80 wiader wody po remoncie, jak odpadają kafelki w tamtym miejscu, więc 

nie chcemy tam wracać. Dla mnie skończył się czas budowania harcerstwa w miejscu, 

gdzie harcerze i zuchy nie mogą podziać się w normalnych warunkach. Gdzie 

pracujemy codziennie i nie podadzą mi Państwo takiego stowarzyszenia, takiej 

organizacji, która działa codziennie od poniedziałku do niedzieli i pracujesz rzetelnie. 

Zapraszam na zbiórki szczególnie pedagogów zapraszam na zbiórki, żeby zobaczyli 

jak pracujemy, bardzo serdecznie proszę. Ja w zamian za to mam ofertę dla Państwa. 

Pomyślałam sobie, że jeżeli jest to problem, żebyśmy zostali tym budynku,  

a słyszałam, ale plany się zmieniają z tego co wiem, że w budynku po byłym 

gimnazjum ma powstać przedszkole, żłobek, Dzienny Dom Pobytu Seniora i Centrum 

Obsługi Placówek Oświatowych oczywiście. Tak słyszałam i myślę, że może tak być. 

To ja zapraszam do współpracy, my możemy, ja mogę ze swoim wykształceniem i moi 

instruktorzy również poprowadzić ten Dzienny Dom Pobytu Seniora, wtedy będzie wilk 

syty i owca cała. Bo nam na tym zależy, bardzo mi zależy i powiedziałam Panu 

Burmistrzowi, że ja z nim wojny rozpoczynać nie będę. Ale nie chcę na tą wojnę z nim 

wchodzić ani z nikim innym. Ja chcę tylko żeby zuchy i harcerze tego miasta mieli 

swoją godną wreszcie siedzibę. Mało tego w maju odpaliliśmy projekt na wyposażenie 

muzeum i biblioteki właśnie do naszego Hufca. Projekt się zakończył jesteśmy na 

etapie, że musimy go sfinalizować i go  skończyć. Kupić tam meble, które zostały  

w tym projekcie przedstawione w ofercie. Otworzyć bibliotekę, otworzyć salę 
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muzealną, nie wiemy na czym stoimy. Spółka Mieszkaniowa wydzwania do mnie 

regularnie, że oni nie mają żadnego dokumentu z Urzędu Miasta, że mamy tam być. 

Mało tego moja druga propozycja jest taka, że gdyby ten remont gimnazjum się odbył 

to oprócz tego, że możemy coś naprawdę poprowadzić ten Dom pobytu seniora 

dzienny to wcale nie potrzebujemy, żeby to piętro było brane pod uwagę w remoncie. 

Proszę Państwa 4 grudnia moja drużyna, którą prowadzę obchodzi 20-lecie. Ja ją 

założyłam i teraz przez 20 lat ona funkcjonowała i teraz będzie miała te 

dwudziestolecie. Tego dnia chcę wszystkich Państwa zaprosić tam, żeby Państwo 

zobaczyli jak wygląda ten... to piętro po remoncie. Jakie są nasze potrzeby, co tam 

jest w tych magazynach, żeby Państwo zobaczyli co tam jest, żeby mogli zobaczyć te 

zuchy, zobaczyć tych harcerzy nie na piżmie, że mamy taką organizacje co ma tyle 

osób i to wszytko jest pic na wodę fotomontaż. Nie proszę Państwa. Za każdym 

harcerzem idą składki. Składki organizacyjne oczywiście. Jeżeli go nie ma nie istnieje. 

Nasze konto jest do Państwa dyspozycji. Możecie Państwo zobaczyć jakie środki 

pozyskujemy, kto te składki wpłaca i czy harcerze faktycznie istnieją, czy oni żyją. Ja 

słyszałam niestety od niektórych radnych, że cześć rady nie wierzę w to, że harcerstwo 

Istnieje. Istnieje tylko, że jestem tego zdania, że trzeba robić swoje. Robić to najlepiej 

co się potrafi i wcale o tym nie mówić głośno. Chociaż dla PR to jest bardzo źle, 

prawda? Mamy dwa zespoły muzyczne w hufcu powiem Państwu, że one jeżdżą po 

całej Polsce i koncertują, Lubawka notorycznie zaprasza nas swoje przedsięwzięcia.  

Nie chodzi o to żebyście nas zapraszali ale pamiętali. Niektórzy oczywiście nie mówię 

o radzie, bo nas znają we Wrocławiu. Druch Arkadiusz dzwoni do nas mówi słuchajcie 

trzeba wziąć udział w obchodach miejskich, bo nie ma się kto zgłosić na przykład  

i Kamienna Góra tam jedzie.  Zresztą zaraz się sam wypowie, więc Państwo to też 

usłyszą. Jesteśmy naprawdę dobrze działającym Hufcem na dolnośląsku nie 

współmiernie dużym do innych Hufców ogromnych miast. I bardzo proszę radę o to, 

żeby zobaczyła jak pracujemy, oceniła tą naszą pracę wziąwszy pod uwagę to co 

powiedziałam, zastanowiła się czy może nam pomóc. Czy jest warto nam pomóc? 

Często się mówi, że jest to zabawa w harcerstwo. To nie jest zabawa w harcerstwo, to 

jest wychowanie młodych ludzi. Wszyscy moi instruktorzy to są ludzie, którzy byli 

moimi zuchami. To ci właśnie lekarze I pedagodzy, o których mówiłam więc bardzo 

serdecznie proszę radę o rzetelne podejście tym razem do nas. Ja tu nie będę 

przychodziła więcej i bym chciała, żeby Państwo zobaczyli, że radzimy sobie sami  

i poradzimy sami, co tacy  jesteśmy, ale nikt na, teraz tych 6000 zł nie odda i tych setek 

godzin pracy naszych instruktorów. A skorzystam z takiej okazji, że tu jestem i tutaj 

siedzi Pan Dyrektor Domu Kultury w Lubawce. Jest jednym z radnych w tej radzie i on 

Państwu powie jak przyjmuje nas miasto Lubawka. Dzwonie do Pana Dyrektora  

i mówię Panie Dyrektorze: "potrzebujemy tego i tego". Nie ma problemu. Pani 

Agnieszko próby róbcie, musicie robić próby, bo jeździcie. U niego nagraliśmy część 

płyty z  pieśniami patriotycznymi. Pani Burmistrz jak proszę o spotkanie w ciągu pięciu 

dni się ze mną spotyka. U Pana  Burmistrza... Pan Arkadiusz czeka na spotkanie  

z wojewodą tydzień, ja czekam dwa tygodnie, więc ja myślę, że przydałoby się 

zastanowić, czy to organizacja jest warta tego, żeby ją stracić? Bardzo chcemy tu być. 

Mieliśmy propozycję, żeby nasza siedziba była na przykład w Lubawce i to nie są słowa 
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na wiatr rzucone. Powiedziałam, że nie, bo historia tej organizacji w Kamiennej Górze 

jest tutaj w tym mieście. O to walczę przez tyle lat, chociaż nie jest wcale łatwo i to nie 

jest broń boże żalenie się. To jest nasza ideologia, chcemy wychować zuchów  

i harcerzy i tymi słowami zakończę i może Przewodnicząca, czy Pan Arkadiusz może 

zabrać głos również?  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „A może jeszcze przed Panem Arkadiuszem bardzo 

proszę Pani Kurnyta się zgłasza zadać Pani pytanie.” 

 

Radna D. Kurnyta: „Może nie pytanie, ale ja przepraszam mamy problemy techniczne 

dzisiaj już Pan informatyk był, sprawdzał jeżeli chodzi o... proszę starać się 

bezpośrednio do mikrofonu i wyraźnie mówić. Ja bardzo, ja chciałam bardzo 

serdecznie Pani Agnieszko Pani podziękować. Byliśmy z Wiceprzewodniczącym i 

Przewodniczącą na waszej 18. zuchów. Wspaniałe dzieciaki, wspaniała organizacja, 

bardzo pięknie to wszystko wygląda dzieci są szczęśliwe mają swoje miejsce na ziemi, 

że tak powiem. I chciałabym też przychylam się do tego, bo widziałam ile pracy 

włożyliście w to miejsce, którym w tej chwili jesteście i tak mi się wydaje proszę 

Państwa, że to jest Idealne miejsce właśnie dla tej organizacji. Mają swoje miejsce, 

jest tam park, mogą organizować swoje zadania, swoje cele dzieciaki są szczęśliwe i 

to też jakby jest taki apel, prośba do władz miasta. Żeby nad tym się pochylić, żeby to 

jednak było proszę... no to już są kwestie techniczne tak, ale ja jednak apeluje o to, że 

jest to fajne miejsce dostosowane właśnie dla takiej organizacji, dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Ja tutaj tylko chciałam nadmienić, pani Agnieszko, ja 

nie słyszałam od żadnego radnego złego słowa na temat harcerzy,  także nie było... 

Nie wiem skąd Pani ma tą informację. Zapraszam Pana serdecznie tutaj do mównicy  

i później Pani radna Elżbieta Seweryniak, później dobrze, później.”   

 

Z-ca Komendanta Chorągwi Dolnośląskiej A. Rudolf: „Dziękuję za zabranie głosu 

nazywam się Arkadusz Rudolf jestem zastępcą Komendanta Chorągwi Dolnośląskiej, 

czyli członkiem Zarządu Wojewódzkiego. Jeżeli chodzi o zaangażowanie harcerstwa, 

życie miasta Kamienna Góra w ostatnich dwóch latach realizowaliśmy projekt na 

ponad 9 000 000 zł dofinansowany ze środków Unii Europejskiej i chciałbym 

powiedzieć, że na terenie miasta Kamienna Góra prowadzone są trzy placówki 

wsparcia dziennego. Dlaczego wsparcia dziennego? To wynika z tego, że trzeba mieć 

odpowiednie jakby możliwości lokalowe, żeby utworzyć placówkę takiego dziennego 

wsparcia, która przejdzie opinie straży pożarnej, jeżeli nie ma opinii straży pożarnej 

dla budynku to my jak organizacja stworzyliśmy placówki wsparcia dziennego metodą 

podwórkową. Czyli dzieci mogą spotykać się na dworze, niepotrzebnie do tego 

pomieszczenie, ale jeżeli chcemy realizować takie projekty w budynkach, które mają 

mieć zgodne z przepisami państwowymi dostępność, czy to dla seniorów, osób 

niepełnosprawnych to budynek musi spełniać odpowiednie standardy. Ale to musi się 

zmieniać ze wsparciem Państwa, czyli radnych pozyskiwaniu środków na odnowienie 

budynków. Zdaję sobie sprawę, że są to budynki stare, które są pod ochroną 
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konserwatora i niektórych budynków się nie da dostosować, jednakże ten budynek 

szkoły byłego gimnazjum jest budynkiem młodym, który da się dostosować do spotkań 

seniorów jak i młodzieży, a także osób niepełnosprawnych, bo na teren Hufca 

Kamienna Góra działa drużyna nieprzetartego szlaku. Druhna Agnieszka jest takim 

symbolem harcerstwa w Kamiennej Górze, że nie ma rzeczy niemożliwych. Po prostu 

wystarczy jej dać drewno, odpowiednie narzędzia i ona stworzy coś cudownego, coś 

wspaniałego. Marka Hufca Kamienna Góra jest rozpoznawana na terenie całego 

województwa ale także poza nim. Ja naprawdę się cieszę, że harcerstwo w ostatnich 

10 latach na terenie Kamienna Góra odbudowało się, bo tego Hufca nie było. On 

powstał dosłownie 10 lat temu i to zawdzięczamy tutaj o to tej druhnie, druhnie 

Agnieszce Czajkowskiej-Wróbel i kadrze. Harcerstwo powoduje to, że młodzież 

pomimo tego, że wyjeżdża na studia wraca, bo spotkania z młodzieżą powodują, że 

mamy gdzie... mamy zapuszczone korzenie, mamy gdzie wrócić. Harcerstwo właśnie 

to powoduje, że my utożsamiamy się ze swoją wspólnotą, budujemy tożsamość, taki 

patriotyzm lokalny, którego co raz częściej brakuje w młodzieży. Dlaczego Oni 

wracają? Bo są ludzie, którzy słuchają, którzy coś robią, działają, którzy wychodzą na 

zewnątrz. Druhna Agnieszka nie umie prosić, bo jest nauczona, że własną pracą, 

jednakże ja w imieniu zarządu chciałbym prosić Państwa o duże wsparcie,  

o umożliwienie rozwoju harcerstwa na terenie powiatu bo w dobie COVID to właśnie 

harcerze starali się jak najlepiej pomagać. Harcerze nie oczekiwali w zamian 

odznaczeń, podziękowań tylko po prostu robili swoją robotę. Tak jak Państwo Wy 

służycie wspólnocie Gminy Miasta Kamienna Góra. Tak jak harcerze odpowiadają za 

wspólnotę, ale powiatową. Proszę o to wsparcie, ponieważ ta robota będzie dalej 

robiona, jeżeli druhna Agnieszka ma pomysł na budowanie Domu Seniora, czy tutaj 

placówki spotykania się seniorów to trzeba zaufać, bo ona ma kompetencje. Była 

kierownikiem placówek Wsparcia Dziennego ze względu na wykształcenie 

pedagogiczne, które jej to umożliwiło i placówki były prowadzone w naprawdę 

atrakcyjny sposób z ofertą nie tylko dla Kamiennej Góry, ale także jeździła po całym 

województwie i robiła zajęcia dla 95 placówek. To był projekt na 9 000 000 zł, w który 

druhna Agnieszka była zaangażowana. Jeszcze wyżej niż ja sięgam wzrostem, że tak 

powiem i dlatego mówię dajmy szansę harcerzom, budujmy tą ofertę harcerstwa, ale 

także ofertę do spotkań innych stowarzyszeń. Może ta szkoła będzie takim właśnie 

Powiatowym Centrum Pomocy organizacją pozarządowym, zrzeszającą organizacje 

pozarządowe. Także nasi instruktorzy, bo nie tylko są zaangażowani w harcerstwie, 

ale też grają w klubach piłkarskich, czy angażują się w inne kluby, stowarzyszenia 

działające na terenie gminy, ale także powiatu. Dlatego drodzy radni, jeżeli możecie to 

pomóżcie, bo dzięki wam będzie lepiej. Dziękuję.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pani radna Elżbieta Seweryniak- Bijak, Radny 

Bruździak i później Pani radna Komorowska.” 

 

Radna E. Seweryniak- Bijak: „Ogólnie rzecz biorąc, ja Was bardzo podziwiam, 

jestem za wami i będę o Was walczyć. Z resztą myślałam, że bardziej wolicie w 

Centrum Kultury, ale jeżeli chcecie tam to jak najbardziej będę walczyła o tą lokalizację 
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na Lubawskiej bo myślę, że tam jest naprawdę bardzo fajne miejsce, jeszcze jest plac 

zabaw chciałam tutaj dodać. I tak chciałbym się zapytać Pani Agnieszko, jak się dostać 

jak dziecko zapisać do waszej organizacji, bo z  chęcią był zapisała.” 

 

Komendant Hufca ZHP Kamienna Góra A. Czajkowska- Wróbel: „Mój numer 

telefonu mają chyba wszyscy na tym świecie, mojego numeru nie mają tylko osoby, 

które nie chcą do mnie numeru, więc proszę zadzwonić on jest na Facebook'u naszego 

Hufca, zadzwonić i przekieruje Państwa do odpowiedniej jednostki, drużyny, gromady 

z dostosowaniem do wieku Państwa dzieci i miejscem zamieszkania. I chciałabym 

jeszcze do Pana radnego Wiesława ja wiem, że oddymianie jest ważne w tych 

budynkach, ale ja nie słyszałam, żeby w innych miejscowościach w innych hufcach to 

było najważniejsze. Jelenia Góra, Hufiec Karkonoski w Jeleniej Górze, ogromny hufiec 

dwa razy większy tylko od naszego mimo, że terenem o wiele większy i liczbą ludności, 

dostał od miasta budynek, cały budynek, bo jest schronisko na swój użytek. My nie 

chcemy od Państwa żadnego budynku, nie o to mi chodzi. Nikt tam się nie martw czy 

jest oddymianie czy nie. To są przystosowane dla nas technicznie miejsca do pracy  

i naprawdę oddymianie jest najmniej ważne. One są już teraz przygotowane świetnie 

do tego, żeby zajęcia tam prowadzić, a tak jak powiedziałam 4 grudnia zapraszam 

Państwa serdecznie. To nie jest nasze największe zmartwienie.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę Pan Sobiechowski, przepraszam Pana 

Bruździaka.” 

 

Radny W. Sobiechowski: „Ja rozumiem, że to nie jest Pani największe zmartwienie, 

tylko wie Pani ja mówię w tym kontekście, że ta sprawa jest wałkowana od wielu lat 

jak jeszcze była szkoła. I ja tu na sesji wielokrotnie zwracałem uwagę na to, że należy 

to zrobić. Oczywiście Pani mówi, że tam gdzie są hufce nie ma tego oddymiania, tylko 

wcześniej Pani sama zauważyła, że tam będzie COJ, tam będzie przedszkole, żłobek. 

A przedszkole i żłobek to jest obowiązek, że takie rzeczy mają być. To proszę tutaj nie 

mówić, że to dla Pani nie jest najważniejsze. Dla mnie to jest powiem szczerze 

najważniejsze z tego względu, że powoduje, że jest bezpiecznie. Wie Pani co, ja 

pracowałem w Straży Pożarnej, jeździłem do pożarów, jeździłem do akcji i jak 

pracowałem w zakładówce w Kowarach akurat dziwnym trafem było tak, że nastąpiło 

zadymienie i wie Pani co się paliło tylko? Poręcz, drewniana poręcz i zginęły 3 osoby 

tylko dlatego, że zatruły się dymem, bo nie było właśnie oddymiania i tego wszystkiego. 

Dla mnie naprawdę bezpieczeństwo jest bardzo ważne, dziękuję.” 

 

Komendant Hufca ZHP Kamienna Góra A. Czajkowska- Wróbel: „Zgadzam się 

 z Panem, zgadzam się z Panem, natomiast myśmy zatruwali się przez 5 lat pleśnią  

w suterenie, gdzie teraz zatruwali się będą  seniorzy i nie wiem, czy to było dla kogoś 

wtedy ważne.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan radny Jacek Bruździak.”  
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Radny J. Bruździak: „Pani Komendant, ja dziękuję za Pani wystąpienie, bo myślę, że 

dość szeroko Pani opowiedziała o działalności hufca, którą niektórzy znają i bardzo 

doceniają nawet, jeżeli to nie jest wyrażone jakoś szczególnie mocno i sugestywnie. 

Natomiast chciałem powiedzieć jedno, to już Pani Przewodnicząca powiedziała, ja się 

nie spotkałem  w radzie z jakimś takimi sondami negatywnymi wypowiadanymi wobec 

harcerzy. Wręcz odwrotnie. Wydaje mi się, że raczej te apele odnośnie tego by takich 

sądów nie wypowiadać one są trochę chybione, bo naprawdę nie spotkałem się  

z czymś takim. Bardzo doceniamy Państwa działalność i powiem tak, kiedy 

planowaliśmy, bo to dotyczy jeszcze poprzedniej kadencji, planowaliśmy remont 

Centrum Kultury to kiedy wskazywane były miejsca gdzie mają być seniorzy i gdzie 

mają być harcerze to między innymi troską było to, żeby właśnie te zapleśniałe ściany 

były zlikwidowane. Żeby te pomieszczenia, które są zalewane, nie były zalewane. No 

ja dzisiaj nie jestem w stanie w ogóle przyjąć do wiadomości, że remont, który 

kosztował 30 000 000 kończy się tym, że tam się wiadrami wodę wynosi. No to jest po 

prostu nie do przyjęcia i tej informacji bez konkretnego planu jak z tym,  jak temu 

zaradzić no nie jesteśmy w stanie przyjąć. Uważam, że to są sprawy czasowe, 

zaniepokoiło mnie to, że te pomieszczenia przeznaczaliśmy dla harcerzy jako 

świeżutkie, wyremontowane z dosyć dużą powierzchnią magazynową to był ukłon  

w stronę Harcerzy. Nie wyobrażam sobie żeby było inaczej i tak sobie myślę, że gdyby 

to było pod względem sanitarnym takie jak było w założeniach to byłoby naprawdę 

dobre miejsce. Natomiast Pani w tym momencie wskazuje miejsce, które wskazał 

Burmistrz i ja się nie dziwię, że w byłym gimnazjum są naprawdę dobre warunki, bo to 

gimnazjum niedawno opuściło te pomieszczenia i ten budynek jest w naprawdę  

w dobrym stanie technicznym. Tam oczywiście jest kwestia tych klap, które latami to 

się ciągnęło i cena ciągle tego wzrastała, ale zrobienie tych rzeczy, ceny za to  

w stosunku do tego co się dzisiaj planuję na remont tego obiektu od 12 do 15 milionów 

to to są jakieś takie niebotyczne...  Mi się trudno z tym pogodzić, że takie plany są, 

żeby w ten budynek, który właściwie jest dobry od zaraz do wykorzystania jak to Pani 

potwierdza. Ja za to szczególnie dziękuję, że Pani tak docenia ten budynek. To wydaje 

mi się, że na cele właśnie takie oświatowe i inne on się znakomicie nadaje, no to 

wydaje mi się, że koszty tych klap są niewspółmiernie niskie, to jakby jest jedna 

kwestia. I teraz tak, to co było tutaj powiedziane odnośnie wykorzystania tego budynku 

dla harcerzy i park i obiekty sportowe z jednej strony, no to to jest naprawdę coś bardzo 

kuszącego. Ta koncepcja jest bardzo ciekawa, strasznie mnie niepokoi jednak to, że 

na to miejsce, które Państwu w tym momencie nie odpowiada i nie dziwię się, zostali 

skierowani seniorzy. To już jest w ogóle jakieś kuriozum. Natomiast wracając do tego 

miejsca, do miejsca po byłym gimnazjum problem polega na tym, że pomysł tego 

ostatecznego remontu i przeznaczenia tych pomieszczeń nie jest z nami 

konsultowany. To znaczy nie było takiej ostatecznej dyskusji i naszej decyzji odnośnie 

tego jak to ma wyglądać. Tam w pewnym momencie pojawiły się pewne pomysły  

i wnioski na, które częściowe dofinansowanie przyszło, ale to jest to dofinansowanie 

na tyle małe, że bez dodatkowego dofinansowania to właściwie nie ma co wchodzić w 

ten remont w związku z tym jakby apel do nas jest apelem słusznym, ale z drugiej 

strony my sami nie wiemy w jakim kierunku pójdzie remont tego budynku na pewno. 
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Bo o ile mają być tam te instytucje, o których jest mowa to dofinansowania na to 

właściwego jeszcze nie ma. Ale jedno jest niebezpieczne dla Państwa pomysłu, jeżeli 

to dofinansowanie, jeżeli ten remont ruszy no to przecież to nie będzie tak, że część 

budynku będzie remontowana, a część nie. Tylko Państwo znowu będziecie musieli 

na swoją siedzibę czekać, gdzieś się wyprowadzić. No bo nie wyobrażam sobie tego 

inaczej. Taki remont musi potrwać rok albo dwa, albo jeszcze dłużej jak doświadczenie 

pokazuje. I to jest niepokojące w tym wszystkim. Podsumowując ten pomysł, żeby 

harcerze mieli tam część budynku przeznaczoną dla siebie i mogli tam działać wydaje 

mi się naprawdę dobry. To prowadzenie domu opieki dziennej przy pomocy harcerzy, 

czy współudziale harcerzy no to jest w ogóle piękna idea. Nie słyszałem jeszcze o tej 

propozycji. Natomiast najważniejszym by było wyjaśnienie co z tym budynkiem 

będziemy robili  w najbliższych latach, czy miesiącach i to jest pytanie do Pana 

Burmistrza. No bo tego po prostu my, jako rani nie wiemy, dziękuję.” 

 

Komendant Hufca ZHP Kamienna Góra A. Czajkowska- Wróbel: „Szanowni 

Państwo, najpierw chce przeprosić za to, że powstało między nami takie 

nieporozumienie. Ja słyszę różne rzeczy i jeżeli słyszę od kogoś znaczącego dla mnie, 

że rada no nie za bardzo jest za harcerzami, no to to przyjmuję do siebie też do serca. 

Natomiast jeśli tak nie jest to z tego powodu bardzo się cieszę. Dziękuję Państwu za 

zaufanie. Jeśli chodzi o ten remont to rozmawiałam ostatnio z architektem, który...  

i z radcą prawnym, który powiedział nam, że on nie widzi problemu w tym... to co 

powiedziałam na początku tej mojej prośby, o którą skończyłam  swoją wypowiedź, 

żeby tak zaplanować ten remont, żeby tego piętra nie ruszać. Wiem, że oddymianie 

jest ważne, ale myślę, że można to ze sobą pogodzić. Niech Państwo zobaczą ile 

pieniędzy mniej byłoby w tym projekcie do wydania, jeżeli byłoby to piętro wykluczone 

z tego remontu. Pytanie brzmi, co ten projekt zakłada, co tam trzeba wyremontować 

według architektów. Ja osobiście po tych konsultacjach nie widzę problemu, żeby 

dobra wola, nie wiem czyja. Spowodowała, że to piętro będzie z tego remontu 

ogólnego wykluczone, bo ja sobie nie wyobrażam, nie wyobrażam sobie, żebyśmy 

znowu gdzieś poszli. Nie wiem, no na jakąś znowu tułaczkę. Bo... to już trwa 20 lat ja 

myślę, że to powiedzieć stop temu i jeżeli ktoś ma dobrą wolę to mógłby wziąć moje 

słowa pod uwagę. Zastanowić się ile mniej dzięki temu będzie kosztował remont tego 

budynku, a jeśli chodzi o Dom Seniora to nie za pomocą Harcerzy, nie z pomocą 

harcerzy tylko wykształconych instruktorów, którzy mogą to zrobić.  A obecność 

harcerzy na różnych zajęciach i warsztatach tym seniorom tylko i wyłącznie pomoże  

z  punktu widzenia terapeutycznego i pedagogicznego.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pani Regino, bo bardzo niecierpliwy jest Pan radny 

Andrzej Grzyb, czy... Pani Regina była pierwsza, proszę i później Andrzej Grzyb.” 

 

Radna R. Komorowska: „Ja tutaj za bardzo czegoś nie rozumiem, bo również całym 

sercem przychylam się tutaj do Pani wypowiedzi. Piękna idea pomocy seniorom, ale 

czy ktoś na dzień dzisiejszy kazał Państwu już opuścić ten budynek? Mi nic na ten 
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temat nie wiadomo. Na razie nie ma... I skąd się w ogóle ten problem taki wziął tutaj? 

Myślę, że tu nie ma żadnej osoby co by sercem za wami nie była.”  

 

Komendant Hufca ZHP Kamienna Góra A. Czajkowska- Wróbel: „Myśmy weszli 

tam kilka tygodni temu. Prowadzimy tam remont, który nas kosztował on już teraz 

prawie 6000 zł, setki godzin pracy,  budynek jest na etapie projektu co tam się wydarzy, 

co będzie remontowane, dla kogo będzie remontowane i tak jak powiedział Pan 

dyrektor, może być tak, że półtora roku, za rok, za dwa, nikt tego nie wie. Państwo 

chyba też nie wiedzą. Remont się rozpocznie, pytanie dla kogo się rozpocznie, co 

będzie celem tego remontu i jakie decyzje podejmie osoba, która będzie ten projekt 

przygotowywała, prawda?”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę Pan radny Andrzej Grzyb.” 

 

Radny A. Grzyb: „Jeszcze mi się uda zabrać głos, bo tutaj Państwo kierujecie do nas 

prośbę o pomoc by zaadoptować tam pomieszczenia dla harcerzy, ale Pan Burmistrz 

bez zgody tutaj rady zadecydował już o tym i zlecił wykonanie, wykonanie 

dokumentacji technicznej projektu budowlanego za ponad 100 000 zł. I funkcja 

pomieszczeń do zaprojektowania jest znana i teraz Pan Burmistrz musiałby zmienić. 

Dziwię się, że Państwo trafili tam do tych pomieszczeń byłego gimnazjum Nr 1, 

ponieważ nie macie żadnego tytułu prawnego. Skoro nie macie żadnego tytułu 

prawnego to inwestujecie swoje pieniądze i inwestujecie w nie swoje i możecie te 

pieniądze stracić. Dlatego żeby was uwzględnić to po prostu trzeba to zlecenie dla 

projektantów zmienić. Władny jest oczywiście Burmistrz. Ten projektant, który będzie 

wykonywał dokumentację na pewno za projektuje klapy oddymiające bo musi. Bo taki 

jest wymóg prawa budowlanego. Także jak najbardziej jestem za tym chociaż żebyście 

mieli pomieszczenie. No najbardziej byłbym zadowolony chyba z Centrum Kultury, co 

chyba takie pierwsze zamierzenie było. A jeżeli nie, jak najbardziej ja będę popierał to 

żeby to powstało. Ale to trzeba działać już dzisiaj by projektanci wiedzieli co mają 

projektować, czyli funkcje pomieszczeń muszą być określone do odpowiedniej 

działalności. Bo to wymaga właśnie odbiorów, potem między innymi przez inspekcję 

pracy i inaczej nie będzie zgody do użytkowania, czyli trzeba przewidzieć również 

pomieszczenia dla was, a tam jesteście na dzisiaj to "dziko". Bo nie macie żadnego 

tytułu prawnego do dysponowania nieruchomością i to jest nie dobre. I trzeba tu 

uderzyć do Burmistrza, żeby w końcu podjął decyzję. My tu jesteśmy zaskoczeni tym 

wszystkim, bo nikt z nami nic nie konsultował. Dziękuje.”  

 

Komendant Hufca ZHP Kamienna Góra A. Czajkowska- Wróbel: „Ja się  z Panem 

całkowicie zgadzam, a teraz proszę Państwa to co powiedziałam ja i co powiedział 

Pan Andrzej. Cała sytuacja jest w ogóle bardzo kuriozalna, sprawa wygląda teraz tak: 

nas tam wysłano, Państwo widzieli te pomieszczenia, widzieli Państwo, Pani 

Przewodnicząca, Pani Kurnyta i Pan Wiceprzewodniczący. Niebieskie, fioletowe, 

różowe, zielone we wszystkich kolorach tęczy, okropne, obskurne, straszne. Ładna 

tam jest tylko łazienka bo jest nowa, zrobiona przed likwidacją tego gimnazjum. I ja 
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miałam tam wejść, zostałam przez Pana Burmistrza odesłana. Pan Burmistrz odsyłał 

mnie do rady miasta, no więc ja, "pomiędzy młotem, a kowadłem", sytuacja jest tak 

śmieszna, że jak o tym słyszą inny włodarze to się z tego po prostu śmieją i teraz ja 

wiem, że my jesteśmy tam na "dziko" bez żadnych uprawnień.  To co my mamy teraz 

zrobić? Nasze pieniądze zainwestowałam, bo stwierdziłam, że no chyba troszeczkę 

powagi należy się  też nam w końcu, bo jeżeli my musimy robić te zajęcia, my chcemy 

je prowadzić, robimy to codziennie, społecznie i profesjonalnie to może nareszcie uda 

się nam dogadać wszystkim, bo ja przychodzę do Państwa, ponieważ jestem odsyłana 

do Państwa. I wydarzy się w końcu coś co pozwoli byśmy tam nareszcie zostali. Mnie 

się marzy umowa, która pozwala tam zostać na zawsze, jakby przez czas istnienia 

hufca Kamienna Góra. Może by tak, że za 30 lat mnie tutaj nie będzie i nie będzie 

komu go poprowadzić. Wtedy umowa się rozwiąże, to jest logiczna umowa moim 

zdaniem. Ale jesteśmy tak samo jak Państwo zdziwieni całą sytuacją, bo jesteśmy 

traktowani no myślę, że niezbyt grzecznie. Niegodnie, na pewno. Odsyłani do jednych 

Państwa do drugich Państwa, więc ja mogę teraz mówić to co przeżyłam w ostatnich 

tygodniach. Ja swoją  pracę muszę wykonywać. To ja tam siedzę nocami i maluje te 

pomieszczenia z moimi instruktorami i nikt mi tego nie zwróci. Natomiast uważam, że 

rozsądek nareszcie jakiś może przyjść do nas wszystkich. My to wyremontowaliśmy, 

my nie oczekujemy naprawdę wiele i myślę, że mądry projekt i mądre zaplanowanie 

tego co się wydarzy nie każe nam wcale stamtąd wychodzić. Tam są dwa osobne 

wejścia.  My mamy jeden pion, którym wchodzimy, reszta ma drugi pion, jak do 

drugiego nie mam kluczy. Ja myślę, że wszystko można tylko trzeba nawzajem chcieć, 

ja bardzo chcę. Będę robiła swoją pracę  najlepiej jak potrafię, a potrafię i teraz 

oczekuję, że Państwo mi pomożecie. Dlatego tutaj stoję przed Państwem, ale moja 

logika i myślę, że też innych logika mówi, że da się to wszystko ze sobą pogodzić.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Radny Bruździak.”  

 

Radny J. Bruździak: „Pani Komendant, ja  bym chciał, żeby Pani  miała rację, jeśli 

chodzi o remont, ale z tego co ja wiem, jeżeli dokonywany byłby remont nawet parteru 

i pierwszego piętra i drugiego piętra i trzeciego piętra to to miejsce staje się placem 

budowy. Te same przepisy dotyczą szkół tam gdzie są dzieci nie wolno przeprowadzać 

remontu. Dlatego remonty są przeprowadzane w czasie wakacji. W związku z tym... ja 

naprawdę tutaj Państwu sprzyjam tylko chcę powiedzieć, że jeżeli dojdzie do 

kapitalnego remontu tego budynku z budową windy, wymianą pionów i tak dalej to na 

czas trwania całości na pewno nie będzie możliwe korzystanie z tego obiektu i to jest 

ten niepokój, który na pewno Państwu towarzyszy. Sytuacja, która buduje pewną 

tymczasowość i myślę, że warto to sobie jasno powiedzieć. Chyba, że miasto się 

wycofa z tak kapitalnego remontu za 12 czy 15 000 000 całego obiektu, a pójdzie 

jednak w inną stronę. To chciałem tylko podkreślić. Ja to wszystko rozumiem tylko to 

nie jest obiecywane przez Pana Burmistrza 2 lata tylko tak jak widzimy remont Domu 

Kultury też miał trwać 2 lata, a trwał 5. Ponad 5. Ja to wszystko rozumiem natomiast 

myślę, że jak Państwo usłyszeli już to co usłyszeli, że może uda się jakoś zmienić ten 

stan rzeczy tym bardziej, że mam wrażenie, że tu nikt niczego nie wie w tym urzędzie, 
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ani Państwo, ani Pan Burmistrz, ani każdy inny i to nie jest oskarżenie broń boże, tylko 

to jest stan, który słyszę też od Państwa.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pani Elżbieta Seweryniak- Bijak.”  

 

Radna E. Seweryniak- Bijak: „Mam prawo się wypowiadać. Ja tutaj chciałabym 

podnieść to, że budynek jest naprawdę w dobrym stanie technicznym. Moje dziecko 

tam chodziło przez 3 lata do przedszkola i jest naprawdę bardzo fajne. Wystarczy  

w sumie odświeżyć tak na dobrą sprawę ściany podłogi tak i dać te klapy oddymiające 

i nie trzeba wcale 12 milionów wyrzucać tak na dobrą sprawę na to żeby ten budynek 

spełniał swoje funkcje, bo on je spełnia cały czas. Tam chyba tylko jest problem  

z ogrzewaniem, bo tam nie grzeją często, tak słyszałam przynajmniej, że niedawno 

ogrzewanie włączyli. Tam akurat też byłam ostatnio bodajże 2 tygodnie temu na takim 

spotkaniu w OHP. Także tam jest naprawdę bardzo fajny budynek i uważam, że te 

klapy oddymiające, przedszkole możesz spokojnie sobie tam funkcjonować. Wy 

możecie funkcjonować, a Dzienny Dom pobytu seniora powiem szczerze jest  

w szpitalu i chyba nam na takie miasto wystarczy. I nie trzeba moim zdaniem 

przynajmniej tego robić, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan Zastępca Burmistrza Paweł Fryc, później radna 

Iwona Szczerbaty i później Łukasz Sławiński.”  

 

Z-ca Burmistrza P. Fryc: „Pani Agnieszko, Pani Komendant, dziękuję za to co Pani 

robi dla miasta. Pamiętam Pani akcję wydawania płyt, żeby zbierać pieniądze, gdzieś 

mam nawet tą płytę, Państwa festiwale piosenki Kangury, sprzątanie cmentarza przez 

harcerzy. Zgadzam się ze wszystkim to co Pani powiedziała, harcerstwo kształtuje 

postawę młodych ludzi i taka inwestycja się zwraca wielokrotnie. Zresztą nawet gdzieś 

przeczytałem kiedyś, że inwestycja w młodzież to jest ośmiokrotny zwrot. Nie zgadzam 

się z jednym, że społecznicy robią coś źle.  Uważam, że nawet lepiej, robią to z serca. 

Uważam, że ktoś może się mylić mówiąc, że ktoś kto coś robi społecznie to robi to źle. 

Ja tak nie uważam. Uważam, że robią Państwo to co robią to dobrze robią. Tych 

drużyn jest dużo są w Krzeszowie w całym powiecie, tak jak Pani powiedziała  

i powstają nowe. Zrobiła Pani coś z niczego, bo tego harcerstwa nie było. Pomysł na 

Dzienny Dom pobytu czy współpracę między Państwem a seniorami jest ciekawym 

pomysłem, gdzieś kiedyś spotkałem się z takim badaniem, że praca seniorów  

z osobami młodymi daje dobre efekty dla obu stron. Wykorzystanie w cudzysłowiu 

seniorów ich wiedzy, kompetencji, doświadczenia do pracy z młodymi, bo oni mają też 

coś do zaoferowania młodym ludziom jest to obszar, który w mieście jeszcze nie jest 

wykorzystany. To nie jest tak, że tylko młodzi i Państwo dają coś seniorom, seniorzy 

też mogą dużo dać dla młodych, bo mają czas. Rodzice nie zawsze mają czas,  

a seniorzy mają. Jeszcze nie zgadzam się z tym, że nie trzeba przychodzić i oceniać, 

że trzeba przyjść i ocenić. Ja nie muszę  przychodzić i oceniać, bo po prostu to wiem. 

To widać i z Panem Komendantem się zgadzam, że patriotyzm lokalny jest właśnie w 
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ten sposób budowany. Po prostu musimy usiąść i porozmawiać. Tam była też chyba 

rozmowa o kinie "Śnieżka". Tak, czy nie? Coś Pani rozmawiała...? 

 

Komendant Hufca ZHP Kamienna Góra A. Czajkowska- Wróbel: „Tak była, 

zaproponował nam, że dostaniemy za jakiś czas wyremontowane kino "Śnieżka", mało 

tego...” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Ale proszę pozwolić Pani Komendant...” 

 

Komendant Hufca ZHP Kamienna Góra A. Czajkowska- Wróbel: „Dla mnie to były 

rzeczy, które mnie bardzo zdziwiły i chciałam też Państwu o tym  powiedzieć. To było 

o tej 7:30 na spotkaniu, za chwilę była propozycja budynku Cechu. Po czym umówiłam 

się na spotkanie z Panem Burmistrzem w budynku Cechu w poniedziałek, myśmy 

spotkali się w piątek, żeby zobaczyć budynek Cechu. Nie było tam Pana Burmistrza, 

nie było tam nikogo od Pana Burmistrza o godzinie 12:15 była Pani szefowa tego 

Cechu, prezes, która prawie spadła ze schodów, jak usłyszała co ja do niej 

powiedziałam. I absolutnie nie zgadzam się na żaden budynek Cechu, nawet ja byśmy 

mieli go dostać. W żuciu, nigdy, bo to jest budynek Cechu to jest budynek tych ludzi to 

jest ich historia, a to zostało nam zaoferowane. Więc proszę postawić się w mojej 

sytuacji, ja może wyrzuca pieniądze.” 

 

Z-ca Burmistrza P. Fryc: „Ja rozumiem, a co z kinem "Śnieżka"?” 

 

Komendant Hufca ZHP Kamienna Góra A. Czajkowska- Wróbel: „Kino "Śnieżka" 

może będzie wyremontowane, a może nie. Nie wiadomo kiedy, czy to jest za 5 lat, za 

10 lat, 7 lat ja nie mam tego czasu. Ja pracuję tutaj i teraz. Ja teraz robię te zajęcia, 

teraz robię te projekty. Ja ich uczę śpiewać ja z nimi robię wszystkie warsztaty jakie 

można robić, począwszy od gliny skończywszy na wiklinie. Uczę grać ich na 

instrumentach, jeżdżę z nim po całym świecie, po świecie nie tylko po powiecie. Ja 

potrzebuję z nim mieć tutaj teraz zajęcia i tego potrzebują moi instruktorzy. Oni 

potrzebują dachu nad głową, stałego dachu nad głową.”  

 

Z-ca Burmistrza P. Fryc: „Rozumiem, proponowałbym, żebyśmy się po prostu 

spotkali bez emocji i też takiej niepotrzebnej nagonki. Słyszę tutaj z paru stron, ze 

Burmistrz to tamto, siamto zrobił. Spotkajmy się, porozmawiajmy. Myślę, że na pewno 

coś znajdziemy, bo Pani misja i Pani działanie jest potrzebne dla miasta.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Wiesław Sobiechowski.” 

 

Z-ca Burmistrza P. Fryc: „Pani Komendant, przepraszam jeszcze tylko... jest zlecona 

koncepcja, no w trakcie prac. Tam jest przedszkole, tam jest żłobek, czyli też rzeczy 

potrzebne dla miasta, potrzebne dla mieszkańców no i musimy znaleźć złoty środek 

i rozwiązanie. Chyba wszyscy się zgodzą, że przedszkole, i żłobek też jest ważną 

instytucją  dla miasta.” 
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Komendant Hufca ZHP Kamienna Góra A. Czajkowska- Wróbel: „Ale też mam... 

Też mam pytanie, które brzmi: był planowany remont Centrum Kultury, były 

zaplanowane pomieszczenia dla seniorów? Były. Dla harcerzy? Były. I co się nagle 

wydarzyło? Koncepcja się zmieniła, czyli jaki jest tego logiczny dla pięciolatka wniosek 

płynie? Koncepcje mogą się zmieniać i też o taką zmianę koncepcji po raz kolejny 

proszę. Jeżeli dla miasta to nie jest problem, że zabrano seniorom to co im obiecano 

już pal sześć nas. Ale tym seniorom... ciężko mi jest teraz w tym czasie w tych dniach 

o tym mówić w ogóle. No to wszystko się może dla mnie może zmienić.  Bo dla mnie 

zmieniło się wszystko proszę Państwa. Wszystko się zmieniło.” 

 

Z-ca Burmistrza P. Fryc: „No w trakcie... my musimy porozmawiać z architektem, czy 

jest możliwość Wygospodarowania powierzchni albo no muszą Państwo też podjąć... 

wspólnie musimy porozmawiać czy będziemy budować przedszkole, żłobek, jak to 

wszystko będzie wyglądać. Tam są cztery piętra. Dobrze rozumiem, będziemy 

rozmawiać.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „W kolejności Pani Szczerbaty.” 

 

Radna I. Szczerbaty: „Proszę Państwa, już chyba wszystkie opinie wysłuchaliśmy. Ja 

chciałam może tak... chciałam złożyć wniosek formalny do Pana Burmistrza, żeby 

przedstawił radzie jaką on ma propozycję w tym zakresie biorąc pod uwagę również 

propozycję Pani Agnieszki Czajkowskiej aby harcerze mogli zostać w tym budynku, 

gdzie w tej chwili przebywają. Dziękuję bardzo wydaje mi się, że to powinno zakończyć 

dzisiejszy temat.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Ale nie chce zamykać głosu czeka Pan na łączach, 

czeka pan Łukasz Sławiński. Udzielam głosu, Łukasz Sławiński.  W międzyczasie on 

próbuje się połączyć, proszę Pan Wiesław Sobiechowski.” 

 

Radny W. Sobiechowski: „Tu Pan Burmistrz zastępca był trochę oburzony, że 

wspomnieliśmy o Panu Burmistrzu. Dlatego tak wspomnieliśmy, bo seniorzy mieli być 

w Domu Kultury później wyszło na to, że proponowano im kino. Teraz harcerze mieli 

być w Domu Kultury proponowano im kino.  I proszę na prawdę Panie Burmistrzu...” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Drodzy  Państwo, halo...” 

 

Radny W. Sobiechowski: „Proszę do nas nie mieć pretensji, że my wrzucamy to jako 

temat, bo czujemy się naprawdę fatalnie.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Przepraszam Panie radny Sławiński udzielę Panu  za 

moment głosu, bo teraz w trakcie wypowiada się Pan Wiesław Sobiechowski.” 

 

Radny W. Sobiechowski: „I wie Pan, my się głupio czujemy, bo to poza naszym 

plecami. Czujemy się jakbyśmy... jakby na nas zostali napuszczeni najpierw seniorzy 
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teraz praktycznie można powiedzieć, że harcerze. Zostajemy w takim dziwnym...  

w takiej dziwnej sytuacji, że nie wiedzą co zrobić z tym budynkiem no to weźmiemy 

może tam znajdą jakieś pieniądze radni będzie się remontować. Mówię nikt nie 

wyremontuje tego budynku za kwotę tak jak  tutaj wcześniej padło, pamiętacie 200, 

300 000. Trzeba sobie powiedzieć, że to będą grube pieniądze. Ciągle mówimy o tym 

remoncie. To może nam ktoś wreszcie poda przybliżone koszty tego remontu, bo wie 

Pan łatwo rzucać, że przypuśćmy kino wyremontujmy. Wyremontujmy pomieszczenia 

po gimnazjum, ale to są potężne pieniądze. Nie czarujmy się my mamy zadłużenie 

miasta sięgające ponad 50 milionów, to trzeba też spłacać. Ciągle tutaj też słyszymy, 

że Pan Burmistrz nowe inwestycje, teraz na te drogi co przyniósł też musimy 2 500 

000 zł znaleźć. To proszę tu. Pani ma rację, że była w Domu Kultury i tak szczerze 

powiedziawszy łaski nie robimy. Powinno im się pomieszczenie dać. Ja uważam, że 

młodzież zagospodarowana to młodzież, która naprawdę w przyszłości i teraz nam się 

odwdzięczy z tego względu, że już ma jakiś cel żeby być dobrym człowiekiem i coś 

tam na pewno dobre wartości ma podawane.  Dlatego ja jestem całym sercem za  

i mam nadzieję, że będzie to i tu... jeśli ktoś mówił źle, że rada nie ma zrozumienia 

proszę nie wierzyć w to. Obojętne z kim by Pani nie rozmawiała to wszyscy jesteśmy 

za. Tak samo seniorzy też uważali, że to nasza wina, że my nie chcemy. Naprawdę 

my uważamy, że Dom Kultury po to żeśmy wsadzili tam ponad 30 000 000, że powinien 

służyć wszystkim i młodszym i starszym. Wszystkim, bo wszyscy składali się na to, 

żeby wyremontować go i żadnej łaski nie robi ani rada, ani burmistrz, ani ktokolwiek. 

To się po prostu należy, żeby społeczeństwo z tego mogło jak najlepiej korzystać, 

dziękuję.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Łukasz Sławiński.”  

 

Radny Ł. Sławiński: „Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielanie głosu. Ja 

chciałbym podjąć kwestie, która została wspomniana  przez radnego Pana Andrzeja 

Grzyba. A mianowicie, Drodzy Państwo jesteśmy na etapie opracowywania 

dokumentacji projektowej obejmującej ten obiekt po byłym gimnazjum Nr 1 przy ulicy 

Lubawskiej. Jest to zatem zamówienie już będące w realizacji, za które zapłacimy, 

więc jest to idealna okazja do uwzględnienia w tej dokumentacji właśnie połączenia 

idei funkcjonowania Dziennego Domu Pobytu Seniora z uwzględnieniem również 

Hufca Kamienna Góra. I drugą jeszcze kwestią jest jeszcze temat sformalizowania 

użytkowania tych pomieszczeń przez Hufiec Kamienna Góra, przez Spółkę 

Mieszkaniową będącą obecny zarządcą tego obiektu, dziękuję.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę Regina Komorowska.”  

 

Radna R. Komorowska: „Ja tutaj nawiążę do wypowiedzi Pana Burmistrza, ja nie 

rozumiem w czym koliduje działalność harcerska, z przedszkolem, z pobytem 

dziennym seniorów i z tymi instytucjami co mają tam być? Ja myślę, że to raczej 

pomaga. I to wspaniałe połączenie jest także nie widzę żadnego problemu, dziękuję.”  
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Przewodnicząca RM V. Majak: „Pani Komendant, ponieważ my mamy obostrzenia, 

musimy... a już ta dyskusja była tak żwawa i tak żywa, wzbudza tutaj wiele emocji. 

Musimy zrobić przerwę, ale najważniejszy wniosek padł. W kierunku tutaj Pana 

Burmistrza o określenie na co zostaną przeznaczone i czy możemy  jeszcze zmienić 

ewentualnie dostosować koncepcję do potrzeb harcerzy. Padła też tutaj propozycja, 

czy już stwierdzenie, że będziecie Państwo rozmawiać, My będziemy rozmawiać, ja  

z resztą  Pani zaproponowałam również udział w komisjach wspólnych, ewentualnie  

w najważniejszej komisji w tym zakresie Komisji Spraw Społecznych i będziemy temat 

podejmować. Będziemy nad tematem rozmawiać. Ja dziękuję Pani bardzo, dziękuję 

Pani bardzo za zaprezentowanie Pani stanowiska i przybliżenie mieszkańcom 

działalności Hufca.”  

 

Komendant Hufca ZHP Kamienna Góra A. Czajkowska- Wróbel: „Ja również 

bardzo dziękuję i przepraszam że tyle czasu zajęłam. Wszystkiego dobrego Państwu 

życzę. Zostawiam  pismo do rady.”  - zał. Nr 2 do protokołu.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dziękuję bardzo, zostanie przyjęte. Ogłaszam 5 

minut przerwy. Wznawiam obrady po przerwie. Przechodzimy do punktu szóstego. 

Podjęcie uchwały...” 

 

Radny S. Sławiński: „Pani radna, Pani Przewodnicząca przepraszam, bo tutaj przed 

przerwą jeszcze próbowałem podjąć głos, czy mogę zająć kilka słów. Nawet i 

kilkadziesiąt nie zauważyłam, że Pan się zgłaszał bardzo proszę.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan radny Sławomir Sławiński.” 

 

Radny S. Sławiński: „Jeszcze chciałbym powrócić do tematu sprzed przerwy. 

Przepraszam, że wcześniej tego nie zrobiłem aczkolwiek są obostrzenia i musieliśmy 

tutaj wykonać pewne przerwy. Drodzy Państwo to jest kolejny raz kiedy przychodzi 

kolejna osoba z innej grupy społecznej i prosi nas o pomieszczenie, które tak 

naprawdę przed remontem Domu Kultury już wcześniej był ustalone pomieszczenia. 

Także nie może być za każdym razem, że kolejna sesja zajmuje nam czas, osoby, 

które te pomieszczenia miały przydzielone w Centrum Kultury. Tutaj jeszcze  

w przerwie Pani Agnieszka powiedziała kilka słów, które nie padły z mównicy natomiast 

myślę, że jakby padły te słowa to każdemu "włosy stanęły by dęba", ponieważ no 

okazało się, że Dyrektor Centrum Kultury w Kamiennej Górze stawia mury działalności 

kulturalnej. Chciałby zarabiać na działalności kulturalnej, a tak naprawdę drodzy 

Państwo musimy wszyscy wiedzieć, że Centrum Kultury jest od tego, aby wywiązywać 

się ze swoich statutowych założeń, więc nie jest pierwszorzędną inicjatywą Centrum 

Kultury zarabiać. Już kiedyś powiedziałem, na której sesji, że tak jest i tak nie powinno 

być. Nie powinno być tak, że dyrektor chcę zarabiać. Musi ludziom przyzwolić na 

działalność kulturową. Tutaj Pani Agnieszka bardzo szeroko i wyczerpująco myślę 

powiedziała o swojej działalność i myślę, że każdy z nas, każdy z radnych wesprze 

Panią Agnieszkę do tego aby ten lokal po byłym gimnazjum uzyskać. Myślę, że tak 
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będzie tylko również przychylam się do Pani radnej Iwony Szczerbaty, która złożyła 

wniosek... no właśnie może już nie będę mówił jaki bo już nie chcę przekłamać, ale 

musimy tak naprawdę drodzy Państwo zmusić burmistrza, aby usiąść do stołu  

i w końcu przydzielić wszystkim grupą społecznym pomieszczenia, bo nie może być 

tak, że jesteśmy już po odbiorze Centrum Kultury i dalszym ciągu nikt nie wie gdzie 

będzie miał swoje miejsce. To odebranie, czy przyzwolenie przez nadzór budowlany 

do działalności Centrum Kultury nie spadł... nie spadł jak grom z jasnego nieba. 

Wiedzieliśmy wcześniej, że w październiku będzie odbiór i ten i te pomieszczenia będą 

już gotowe do zasiedlenia, więc nie rozumiem dlaczego w dalszym ciągu zmagamy 

się z tym gdzie kto będzie działał.  Myślę, że do końca roku… no chciałbym, żebyśmy 

Pani Przewodnicząca również dopilnowała tego, aby spotkalibyśmy się w końcu, 

kolejny raz bo już były takie spotkania przecież z Dyrektorem Centrum Kultury  

w Kamiennej Górze również, były takie spotkania i po tym spotkaniu w dalszym ciągu 

nic nie wynikło, dalej seniorzy nie wiedzą gdzie mają swoje miejsce. Także mam 

nadzieję, że przymusimy burmistrza do tego, aby do końca roku wszystkie grupy 

społeczne wiedziały gdzie będą działały w tej naszej nowej rzeczywistości. 

Rzeczywistości po oddaniu Centrum Kultury do swojej działalności. Dziękuję.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Będziemy rozmawiać Pani... Ja tylko przypominam, 

że Pani radna Iwona Szczerbaty złożyła wniosek i ten wniosek jest jednoznaczny i my 

nie musimy głosować nad tym wnioskiem. On został przyjęty także będzie tutaj  

w formie pisemnej i tutaj tak jak każdy inny wniosek, ponieważ on padł po za punktem 

wnioski i zapytania to on jest równoznaczny z tymi wnioskami i będzie skierowany do 

Pana Burmistrza. Przechodzimy do punktu szóstego w porządku obrad.”   

 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia spółki z 

100%gminy pod nazwą Spółka Mieszkaniowa Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością  w Kamiennej Górze. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę o zaprezentowanie projektu uchwały Panią 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdaleny 

Bręśkiewicz.” 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz: „Szanowna Rado powołując się na stosowne przepisy ustawy  

o gospodarce komunalnej i samorządzie gminnym proszę Państwa o przyjęcie 

przedmiotowej uchwały o następującej treści: 

"§ 1.1. W uchwale Nr LXII/354/2001 Rady Miejskiej w Kamiennej Górze z 

dnia 30 października 2001 roku w sprawie utworzenia spółki ze 100% udziałem Gminy 

pod nazwą Spółka Mieszkaniowa spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  

w Kamiennej Górze wprowadza następujące zmiany: 

1. Uchyla paragraf 3. w  dotychczasowym brzmieniu  i nadaje mu nowe brzmienie  

o następującej treści: "Podstawowym przedmiotem spółki będzie wykonywanie takich 

działań własnych  Gminy Miejskiej Kamienna Góra jak: 
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"zarządzanie powierzonymi spółce nieruchomościami gminnymi w tym 

nieruchomościami zasobami lokalowymi, mieszkalnymi i użytkowymi, organizacyjnie 

stanowiącymi gminny zasób nieruchomości, realizowanie gminnego budownictwa 

mieszkaniowego utrzymanie w porządku i czystości na terenie gminy miejskiej w tym 

letnie i zimowe utrzymanie ciągów jezdnych, pieszych gminnych dróg, chodników, 

placów itp, zarządzanie cmentarzami komunalnymi, utrzymywanie terenów zielonych, 

parków  trawników, skwerów itp, utrzymywanie słupów i tablic ogłoszeniowych, 

utrzymywanie szaletów miejskich oraz utrzymywanie targowiska miejskiego." 

2. Uchyla § 5. w dotychczasowym brzmieniu i nadaje mu nowe brzmienie  

o następującej treści: "Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi miasta 

Kamienna Góra, który w szczególności każdorazowo ustalać będzie treść umowy 

spółki i będzie powoływał członków Rady Nadzorczej. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra. 

Przedmiotowy projekt uchwały był omawiany po raz kolejny na poszczególnych komisji 

zatem  bardzo proszę Państwa o przyjęcie projektu uchwały, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę Pan Andrzej Grzyb.” 

 

Radny A. Grzyb: „Niniejszy projekt uchwały powtórnie trafił do uchwalenia na 

dzisiejszej sesji bez żadnych zmian.  Na sesji wrześniowej szczegółowo uzasadniałem 

dlaczego jestem  przeciwko niniejszej uchwały. Przede wszystkim dlatego że Spółka 

Mieszkaniowa dzięki naszej chwale uzyska w znacznym stopniu pozycje 

monopolistyczną na rynku, co wobec braku wystarczającej konkurencji osłabi 

motywację do obniżania kosztów działalności i podnoszenia jakości świadczonych 

usług. Tylko silne oddziaływanie konkurencji wyzwoli efektywność spółki. Moim 

zdaniem należy dążyć do demonopolizacji przedmiotowych usług, aby doprowadzić do 

poprawy gospodarowania środkami publicznymi, a tym samym do obniżania kosztów 

utrzymania nieruchomości gminnych. Przekazanie bezprzetargowo usług do gminnej 

spółki to cofanie się do czasów słusznie minionych.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa jeszcze chce zabrać głos? Iwona 

Szczerbaty.” 

 

Radna I. Szczerbaty: „Ja chciałam krótko uzasadnić swój głos, ponieważ zagłosuję 

dzisiaj "za" tą uchwałą i tak o ile mam wątpliwości, czy spółka nasza podoła temu 

zadaniu tak żeby byli wszyscy mieszkańcy zadowoleni z jej działalności o tyle daje 

kredyt zaufania spółce i myślę, że jeżeli przez ten następny rok kiedy będą te działania 

wszystkie przez nią wykonywane będą na tyle dobrze wykonywane, że zarówno 

mieszkańcy jak i ja będę mogła ich ocenić pozytywnie. Jeżeli nie to będę pierwszą 

osobą, która zgłosi wniosek o to żeby tą uchwałę zmienić w tym zakresie, żeby  

z powrotem to zabrać. Na dzień dzisiejszy mój głos będzie "za" tylko i wyłącznie 

dlatego, że jest to nasza spółka i my też powinniśmy dbać o to, żeby pracownicy, którzy 

tam pracują mieli zatrudnienie. Na dzień dzisiejszy mogą być trudne czasy. Także tylko 
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i dlatego dzisiaj głosuje "za". Natomiast przez rok będę bardzo dokładnie obserwować 

działania jeżeli uchwała przejdzie.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Radny Jacek Bruździak.” 

 

Radny J. Bruździak: „Proszę Państwa, ja po pierwsze bardzo się dziwię. We wrześniu 

głosowaliśmy tą uchwałę jest konkretny jej wynik i nagle ona powraca  

w niezmienionym kształcie. Co się w takim razie zmieniło? No wiadomo liczy się na to, 

że ktoś zmienił zdanie. Ja popieram argumentację kolegi radnego Grzyba wydaje mi 

się, że warto jednak okazać zaufanie mechanizmu, które wymuszają konkurencje  

i wymuszają dbałość o koszty. Druga część argumentacji koleżanki wyraźnie wskazuje 

na to, że koszty są drugorzędne. Tymczasem jednak no jak Polska długa i szeroka 

takie kwestie jak: odśnieżanie, utrzymywanie czystości i tak dalej oddaje się firmom, 

które wygrywają przetarg i istnieje system kontroli wykonywania tych zadań i w tym 

momencie można być spokojnym o to, że spółka, że dana firma jeżeli wygrała przetarg 

no będzie musiała się wywiązać z tych zadań, które zostały jej powierzone bo 

przepadnie następnym razem. W związku z tym wydaje mi się, że... ja pozostanę tutaj 

przy swoim zdaniu, natomiast poprę kolegę radnego Grzyba. Natomiast cały czas 

będę podkreślał jednak zdziwienie, dlaczego po kilku tygodniach bez żadnych zmian 

uchwała wraca. Czy to będzie już styl pracy rady taki, bo to się naprawdę bardzo 

rzadko zdarza, by takiego czegoś dokonywać. Dziękuję bardzo.” 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz: „Pani Przewodnicząca mogłabym odnieść się do wypowiedzi Pana 

radnego?” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę Pani Kierownik.”  

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz: „Jakie nowe argumenty? Panie radny szkoda, że nie miał Pan 

możliwości uczestniczenia na połączonych komisjach rady, gdzie dokładnie były 

omawiane te zagadnienia i aspekty, do których byśmy chcieli Państwa przekonać 

Państwa radnych do przyjęcia projekt uchwały. Na spotkaniu był zaproszony Pan 

Prezes razem z pracownikami spółki, bardzo rzetelnie i profesjonalnie przedstawiona 

została argumentacja i myślę, że Państwo radni, którzy byli obecni mieli możliwość 

zadawania pytań, nawet była możliwości uzyskania pewnych wyjaśnień. Szkoda, że 

po prostu zabrakło Pana obecności, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan ad vocem? Proszę Pan Bruździak.”  

 

Radny J. Bruździak: Ja nie powiedziałem, że nie pojawiły się nowe argumenty. 

Natomiast powiedziałem, że dokument pojawia się w niezmienionym kształcie, bo 

nowe argumenty można mnożyć proszę Państwa w nieskończoność. Za chwilę można 

trzeci raz zwołać w tej sprawie sesje i tak dalej. Wydaje mi się, że jest sens omawiania 
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danej uchwały jeszcze raz jest wtedy kiedy nawet w niej następują jakieś zmiany. Bo 

sprawa argumentacji no to jest rzeczywiście sprawa dynamiczna i w tym momencie 

nie neguję tego, że argumenty mogły się pojawić, aczkolwiek jeżeli wcześniej ta 

uchwała była przedstawiana zakładam, że w założeniu jest tak, że ona jest solidnie 

cała argumentacja jest przygotowywana już za pierwszym razem. No przecież nie 

może być tak, że dopiero za drugim, czy za trzecim razem przykładamy się do 

przedstawienia wszystkich argumentów, dziękuję bardzo.” 

 

Radny J. Bruździak: „Pan Sekretarz proszę, Pani radna Iwona Szczerbaty.” 

 

Radna I. Szczerbaty: „W zakresie tutaj, że niegospodarność tak? Że nie patrzy się na 

koszty? Pani Kierownik proszę mi powiedzieć, czy jeżeli zlecimy... ja to wiem, bo byłam 

na tym spotkaniu, czy jeżeli zlecimy spółce wykonanie tych dodatkowych zadań to 

spółka jako monopolista ma nam narzucać ceny, czy my im powiemy w jakich ramach 

te ceny mają się mieścić. To takie ... nie zrozumienie.” 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz: „Powierzenie spółce zadań, o których mowa w projekcja uchwały będzie 

odbywała się na zasadach i warunkach określonych w umowie. Umowa dokładnie 

precyzuje zakres zadań jak również wynagrodzenie z tytułu świadczonych usług. 

Każdorazowo do przygotowanej umowy, projektu umowy jest przedstawiony 

kosztorys. Kosztorys, który obejmuje ceny rynkowe, te ceny nie mogą odbiegać od 

rynkowych cen. W związku z powyższym Państwo również jako radni w preliminarzu 

wydatków budżetowych na lata... na rok przyszły zatwierdzacie te środki, więc również 

macie wygląd jakie środki będą wyasygnowane na świadczenie usług, o których mowa 

w projekcie uchwały.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Ja skorzystam przepraszam, bo tutaj pytanie do Pani 

Kierownik, czy określenie tych elementów, które Pani w tej chwili powiedziała są istotne 

przy przetargach? Czy w przetargach też są te informacje zawarte?” 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz: „Wszystkie informacje są zawarte, to są bardzo transparentne zapisy. 

Zapisy zarówno jak i w przetargu, jak i powierzenie  w bezpośredniej umowie, jeżeli 

chodzi o te konkretne zadania.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czyli biorąc pod uwagę zamówienia w formie 

przetargu możemy się domyślać, że jeżeli zgłosi się więcej podmiotów, które byłyby 

zainteresowane wykonaniem takiego zadania, to może się okazać, że któryś podmiot 

jest konkurencyjniejszy w stosunku do spółki i może być tańszy. Proszę Pan radny 

Andrzej Grzyb, później Pan radny Jacek Bruździak, później Pan Bogdan Murawski.”  

 

Radny A. Grzyb: „Ja chciałem tyko zwrócić uwagę... Pani opowiada, że Spółka 

Mieszkaniowa dostaje zadania po cenach rynkowych, a ja się odniosę do ceny 
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kształtujących wynagrodzenie konserwatorów w Spółce Mieszkaniowej. Przecież 

składniki cenotwórcze, czyli koszty robocizny, materiałów, sprzętu, kosztów 

pośrednich i materiałów zatwierdza Pan Burmistrz i to stwierdzam, że te  składniki nie 

są wzięte z rynku, bo tam jest na przykład koszt zakupu materiałów wynoszą 9%, gdzie 

to absurd w dzisiejszej gospodarce rynkowej, bo  tych kosztów to się nie liczy, 

ponieważ hurtownie bez kosztowo na plac budowy przywożą te materiały. To proszę 

nie mówić, że zleca się w spółce po cenach rynkowych usługi. Dziękuję. To jest jeden 

z przykładów, bo mogłem też opowiadać o tych cmentarzach skąd się wzięły te 

kalkulacje i skąd się wzięły straty przez wiele wiele lat.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Radny Bruździak.” 

 

Radny J. Bruździak: „Proszę Państwa cofając się do tej argumentacji, która padła 

wcześniej no to jest argumentacja, która właściwie neguje w ogóle funkcjonowanie 

ustawy o zamówieniach publicznych. To wystarczą kosztorysy w takim razie. Wydaje 

mi się, że tego typu argumentów nie należy stosować, kosztorysy są po to, żeby 

zorientować się w tych kosztach, a konkurencja polega na tym, że ktoś jest w stanie to 

wykonać taniej i równie solidnie albo lepiej.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Radny Bogdan Murawski.” 

 

Radny B. Murawski: „Pani Kierownik, czy wspólnoty mieszkaniowe mogą wtedy ze 

spółką negocjować wykonanie jakiejś usługi?” 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz: „Wspólnota mieszkaniowa jest osobowością prawną jak najbardziej, my 

w tym momencie rozmawiamy i tutaj też Państwu jeszcze raz przybliżę uprawnienia 

Rady do powierzenia bezpośrednio na podstawie ustawy o samorządzie gminnym 

literalnie jest to wskazanie takich zadań jak realizowanie bieżącego utrzymania, 

zarządzania lokalami gminnymi w 100 %, mówimy o majątku gminy. Wspólnota jest 

osobowością prawną to już regulują odrębne uchwały, zarządcą. Natomiast ja jeszcze 

tylko króciutka o cenach rynkowych. Ta uchwała ma również za zadanie 

uporządkowanie tej sfery systemu i również wydatkowanie środków i urealnienie  

i podejmowanie gospodarności, celowości tych działań ze strony zarówno tutaj miasta, 

Pana Burmistrza jak również spółki, dziękuję.” 

 

Radny B. Murawski: „Jeszcze jedno mam pytanie, a co zrobimy z podmiotami 

prowadzącymi działalność gospodarczą w dziedzinie budownictwa, małe które 

powstają, czy powstaną jeszcze? One zostaną wyeliminowane z naszego rynku pracy 

w Kamiennej Górze.” 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz: „Proszę Państwa działalność podmiotów gospodarczych jest tak 

szeroka, że oprócz rynku kamiennogórskiego jest jeszcze szereg innych możliwości i 
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działań w powiecie kamiennogórskim. Natomiast ja nie wykluczam takiej możliwości 

współpracy nawet ze Spółką Mieszkaniową takich podmiotów prowadzących 

działalność w zakresie budownictwa bądź innych działań, dziękuję.” 

 

Radny B. Murawski: „Pani Kierownik jeszcze ja. Ja jeszcze nie skończyłem.” 

  

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę, ad vocem?” 

 

Radny B. Murawski: „Moja koleżanka Iwonka dała kredyt zaufania. Ja się wstrzymam 

z tym kredytem i za rok, jeżeli będzie dobrze funkcjonowała to chętnie udzielę im 

poparcia, dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Ja mam pytanie jeszcze Pani Kierownik, czy 

abstrahując od wyniku, który będzie tutaj padnie na sali po głosowaniu, proszę mi 

powiedzieć, czy jeżeli byłby niekorzystny ten wynik głosowania dla spółki, czy spółka 

może wykonywać te zadania? Może brać udział w przetargach?” 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz: „Tak.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czyli nie ma tutaj tak jak dochodzą słuchy do 

radnych, że nie ma powodu ,który spowodowałby na przykład likwidację pewnych 

działów, bo spółka może wykonywać te zadania. Pani Kierownik?” 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska Magdalena 

Bręśkiewicz: „Jeżeli przystąpi, jeżeli Państwo oczywiście zdecyduje inaczej, czyli nie 

przyjmiecie tej uchwały oczywiście spółka może startować w przetargu i wszystko 

uzależnione jest od kwoty, którą przedstawi. Natomiast jeszcze tutaj chciałabym 

nadmienić jedną istotną rzecz. Spółka od kilku lat doposażała się w sprzęt, 

wyposażała, budowała odpowiednią komórkę, która zajmuje się bieżącym 

utrzymaniem i celem po prostu zachowania tej działalności ta uchwała jest w tym 

miejscu i jest Państwu procedowana, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy macie Państwo jeszcze pytania? Nie widzę, 

przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem 

przedmiotowej uchwały proszę o wyrażenie swojej woli Poprzez naciśnięcie przycisku. 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Pan radny Łukasz Sławiński? 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem "przeciw" podjęciu uchwały.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „ 6 "za", 8 "przeciw", 1 "wstrzymał się" uchwała 

nie została przyjęta. Przechodzimy do punktu siódmego.” 
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7. Projekt uchwały  zmieniający w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 

Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii dla miasta 

Kamienna Góra na 2021 rok. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę o przedstawienie projektu uchwały przez 

Kierownika Wydziału Promocji I Polityki Społecznej Panią Natalię Mataczyńską.” 

 

Kierownik Wydziału Promocji i Polityki Społecznej Natalia Mataczyńska: ”Dzień 

dobry Państwu chciałbym zaprezentować projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkomanii dla miasta Kamienna Góra na 2021 rok. Na podstawie 

stosownych przepisów Rada Miasta Kamienna Góra uchwala. co następuje: 

§1. W Uchwale XXXVII/216/21 Rady Miasta Kamienna Góra z dnia 24 lutego 2021 

roku w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Narkomanii dla miasta Kamienna Góra na 2021 rok skreśla 

się w załącznik w dotychczasowym brzmieniu i nadaje mu się nowe brzmienie o treści 

stanowiącej załącznik do niniejszej  uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały Powierza Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra . 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy są pytania? Nie widzę, przechodzimy do 

głosowania. Kto z Pań i Panów jest "za" przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę o 

naciśnięcie przycisku. Kto jest "przeciw", kto się "wstrzymał"? Pan radny Łukasz 

Sławiński?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem "za".” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „15 radnych "za" stwierdzam, że uchwała została 

przyjęta i nosić będzie numer XLVI/291/21- zał. Nr 3 do protokołu. Przechodzimy do 

następnego punktu w porządku obrad. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji celowej ze 

środków budżetu miasta Kamienna Góra na dofinansowanie przedsięwzięcia 

służącego ochronie powietrza. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Bardzo proszę Panią Kierownik Ewelinę Tokarską 

Wydziału  Gospodarki Lokalowej o zaprezentowanie projektu uchwały.” 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Lokalowej Ewelina Tokarska: „Dzień dobry, 

Szanowni Państwo. Na podstawie stosownych przepisów Rada Miasta Kamienna 

Góra uchwala, co następuje:  

§1. Przyjmuję zasady udzielania dotacji celowej na dofinansowanie przedsięwzięcia 

służącego ochronie powietrza obejmujące w szczególności kryteria wyboru inwestycji 

do dofinansowania, tryb postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej 



33 
 

rozliczenia zawarte w regulaminie udzielania dotacji celowej ze środków budżetu 

miasta Kamienna Góra na dofinansowanie inwestycji związanych z trwałą likwidacją 

systemu ogrzewania opartego na paliwie stałym w brzmieniu stanowiącym załącznik 

do niniejszej uchwały. 

§2. Środki finansowe przeznaczone na udzielenie dotacji pochodzić będą z budżetu 

miasta Kamienna Góra. 

§3. Wykonanie uchwały Powierza się Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra.  

§4. Uchwała wchodzi w życie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Dolnośląskiego.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa radnych ma pytania? Nie widzę, 

przechodzimy do głosowania. Proszę o wyrażenie swojej woli poprzez przyciśnięcie 

kto "za", kto "przeciw", kto się "wstrzymał"? Pan radny Łukasz Sławiński? 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem "za".” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „15 osób "za" stwierdzam, że uchwała została 

przyjęta i nosić będzie numer XLVI/292/21- zał. Nr 4 do protokołu. Przechodzimy do 

punktu dziewiątego w porządku obrad. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad i warunków sytuowania 

 obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz 

ogrodzeń. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę o przedstawienie projektu uchwały przez 

Kierownika Biura Architekta  Miasta Pana Andrzeja Omachla.” 

 

Kierownik Biura Architekta Miasta Andrzej Omachlel: „Proszę Państwa projekt 

uchwały dotyczy tych trzech grup ustaleń, o których Pani Przewodniczącą mówiła. 

Tytuł jest dość obszerny i uchwała wygląda..., ponieważ jest dość obszerna ja nie będę 

jej w całości   Cytował tylko podstawowe założenia i konstrukcje samej uchwały. 

Oczywiście uchwała została przygotowana na podstawie ustawy o samorządzie 

gminnym i ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, zawiera kilka 

rozdziałów. Ma nieco inną konstrukcję jak zwyczajowe uchwały dotyczące planowania 

i zagospodarowania przestrzennego. I tak w części I w przepisach ogólnych  

w rozdziale I jest dość obszerny słownik dlatego, że ustawodawca oddał nam do 

dyspozycji zaledwie 5 definicji określeń, które zacytował w ustawie tutaj mamy aż 50 

opisanych definicji w tym zakresie. Chodzi o to żeby była jak najbardziej precyzyjna  

w odbiorze oczywiście w warunkach, które jesteśmy w stanie przewidzieć. W rozdziale 

II podzieliliśmy miasto na strefy dlatego, że inne wymagania będą w ścisłym centrum 

miasta w śródmieściu inne wymagania na obrzeżach, czy na terenach zielonych. 

Ilustracją tego podziału jest załącznik graficzny Nr 1 obrazujący po prostu podział 

miasta na te poszczególne strefy. W rozdziale III ustanowiono zasady dla małej 

architektury. W rozdziale IV dla podstawowej części tej uchwały, czyli dla reklam, 
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urządzeń reklamowych i szyldów. W rozdziale V są rozstrzygnięcia dotyczące 

ogrodzeń i dość obszerne w tej uchwale również w niezwyczajny sposób, że tak 

powiem są opisane przepisy przejściowe i końcowe. Również w niezwyczajny sposób 

uchwała w projekcie oczywiście weszłaby w życie aż 6 miesięcy po ogłoszeniu tej 

uchwały w Dziennik Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. Oprócz tego 

wprowadzona tutaj jakieś szczególne podpowiedzi dla przedsiębiorców czy osób, które 

wykorzystują przestrzeń reklamową w mieście. Na przykład takie rozwiązanie, które 

pozwala w ciągu roku od wejścia w życie uchwały zapytać Burmistrza o konkretną 

uchwałę, czy ona jest zgodna z przepisami zawartymi w tym dość obszernym 

projekcie. Oprócz tego jak Państwo spojrzą na te przepisy przejściowe i końcowe jest 

tutaj mowa o dwóch latach od wejścia w życie na dostosowanie tych reklam, które nie 

zostały, nie uzyskały pozwoleń na budowę lub nie zostały skutecznie zgłoszone  

w Starostwie Powiatowym, a 4 lata byłyby na regulację w zakresie uchwał, które mają 

te pozwolenia i skuteczne zgłoszenia. Generalnie w tych wszystkich zapisach, które 

staraliśmy się umieścić w projekcie uchwały chodzi o to, żeby zminimalizować 

negatywne skutki działania tej uchwały, a jednocześnie doprowadzić do tego na czym 

nam najbardziej zależy. To jest to po prostu próba uporządkowania przestrzeni 

reklamowej w mieście. Uchwała była opracowywana dość długo dlatego, że  

w międzyczasie postawiliśmy również przed tą uchwałę, czy tą uchwałę do konsultacji 

społecznych w pełnym zakresie została wyłożona do publicznego wglądu. Oczywiście 

po uzyskaniu opinii I uzgodnień instytucji, które zostały wskazane przez ustawodawcę. 

Następnie jak Państwo pamiętają, Państwo również oceniając projekty uchwały wnieśli 

do niej uwagi dotyczące między innymi ogrodzeń w zabudowie mieszkaniowej 

jednorodzinnej te uwagi również Burmistrz uwzględnił i to spowodowało jeszcze 

kolejną edycję wyłożenia projektu uchwały do publicznego wglądu. Ten proces został 

zakończony uchwała jest przygotowana na Państwa rozstrzygnięcie. Mam tutaj 

informację taką, że na Komisjach Stałych Państwo zaopiniowali ją pozytywnie we 

wszystkich Komisjach przy, czym Komisja Spraw Społecznych nie jednogłośnie 

zaopiniowała pozytywnie tą uchwałę. Gdyby były jakieś wątpliwości, pytania, 

oczywiście jestem do Państwa dyspozycji.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy są pytania w sprawie projektu uchwały? Proszę 

Danuta Kurnyta.” 

 

Radna D. Kurnyta: „Panie Kierowniku, chciałam zapytać po wyłożeniu dotyczących 

ogrodzeń, czy były jakieś negatywne opinie ze strony mieszkańców, wpłynęły jakieś?”   

 

Kierownik Biura Architekta Miasta Andrzej Omachlel: „Nie w drugim wyłożeniu do 

publicznego wglądu nie pojawiło się nie pojawiła się żadna wypowiedź na temat 

projektu uchwały.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy są jeszcze pytania? Nie ma, przechodzimy do 

głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest "za" przyjęciem przedmiotowej uchwały 
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proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest "przeciw", kto się "wstrzymał"? Pan radny 

Łukasz Sławiński?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem za podjęciem uchwały.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „4 osoby "wstrzymujące się".  8 "za", 3 "przeciw" 

w związku z czym stwierdzam, że uchwała została przyjęta i nosić będzie numer 

XLVI/293/21”- zał. Nr 5 do protokołu. „Ogłaszam 5 minut przerwy. Wznawiam obrady 

po przerwie. Przechodzimy do punktu dziesiątego sesji.” 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości    (dz. 

Nr 491/1, obr.6). 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „ Proszę o przedstawienie projektu uchwały Panią 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości Katarzyna Mrówka.”  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości Katarzyna Mrówka: „Szanowni 

Państwo projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. Na 

podstawie obowiązujących przepisów Rada Miasta Kamienna Góra uchwala, co 

następuje: Wyraża zgodę na zbycie nieruchomości niezabudowanej położonej  

w obrębie nr 6 miasta Kamienna Góra przy ulicy Cegielnianej działka nr 491/1  

o powierzchni 79m2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Kamienna 

Góra. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Projekt uchwały został 

przygotowany w celu sprzedaży nieruchomości zabudowanej dla właściciela 

nieruchomości przyległej w formie bezprzetargowej. Zgodnie z zapisami miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla tej nieruchomości jest to teren 

budownictwa jednorodzinnego, który powinien być powiązany z nieruchomością 

sąsiednią, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa ma pytania ? Nie widzę, 

przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów jest "za" przyjęciem przedmiotowej 

uchwały proszę wciśnięcie przycisku.  Kto jest  "przeciw",  kto się "wstrzymał"? Pan 

radny Łukasz Sławiński?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem za podjęciem uchwały.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „14 osób brało udział w głosowaniu  

(nie obecny podczas głosowania radny A. Grzyb) 14 osób "za" w związku z 

powyższym stwierdzam, że uchwała została przyjęta i nosić będzie numer 

XLVI/294/21- zał. Nr 6 do protokołu. 

 

Radny B. Wągrowski: „Przepraszam, ja blokuję  samochód i na chwile wyjdę, za tą 

następną uchwałą jestem "za".” 
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Przewodnicząca RM V. Majak: „Tak nie można Panie radny, najwyżej nie będzie Pan 

brał udział w głosowaniu. Przechodzimy do punktu jedenastego.”  

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  

(dz. Nr 491/2, obr.6).  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Również Pani Katarzyna Mrówka Kierownik Wydziału 

Gospodarki Nieruchomości przedstawi nam projekt uchwały.”  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości Katarzyna Mrówka: „Projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. Na podstawie 

obowiązujących przepisów Rada Miasta Kamienna Góra uchwala, co następuje:  

Wyraża zgodę na zbycie nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie numer 

6 miasta Kamienna Góra przy ulicy Cegielnianej działka Nr 491/2 o powierzchni 210m2. 

Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa ma pytania? Nie widzę, 

przychodzimy do głosowania proszę o wyrażenie swojego zdania poprzez głosowanie. 

Kto z Pań i Panów radnych jest "za" proszę przyciśnięcie przycisku. Ko jest "przeciw", 

kto się "wstrzymał"? Pan radny Łukasz Sławiński?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem "za".” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „14 radnych "za" z związku z tym stwierdzam, że 

uchwała została przyjęta i nosić będzie numer XLVI/295/21”- zał. Nr 7 do protokołu. 

„Przechodzimy do punktu dwunastego.”  

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

(dz. Nr 491/3,obr.6). 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pani Katarzyna Mrówka przedstawi projekt uchwały.” 

  

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości Katarzyna Mrówka: „Tak jak 

poprzedni projekt uchwały dotyczy to nieruchomości przy ulicy Cegielnianej  

w Kamiennej Górze tym razem działka 491/3 o powierzchni 240m2. Wykonanie 

uchwały powierza się Burmistrzowi miasta Kamienna Góra i uchwała wchodzi w życie 

z dniem podjęcia.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy są pytania?  Nie widzę, przechodzimy do 

głosowania. Proszę kto z Pań i Panów jest "za" przyjęciem przedmiotowej uchwały 

proszę naciśnięcie przycisku. Kto jest "przeciw", kto się "wstrzymał"? Pan radny 

Łukasz Sławiński?” 
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Radny Ł. Sławiński: „Jestem "za".” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „14 "za" (nie obecny podczas głosowania radny B. 

Wągrowski) stwierdzam, że  uchwała została przyjęta i nosić będzie numer 

XLVI/296/21- zał. Nr 8 do protokołu. „Punkt trzynasty w porządku obrad.”  

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. 

Nr 222/1, 222/2, 222/3, 222/4, 222/5, obr. 5). 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pani Katarzyna Mrówka prezentuje projekt uchwały.”  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości Katarzyna Mrówka: „Projekt 

uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych 

położonych w obrębie numer 5 miasta Kamienna Góra przy ulicy Jaśminowej, działka 

222/1 o powierzchni 2855 m2, działka nr 222/2 o powierzchni 1092 m2,działka 222/3  

o powierzchni  1092 m2, działka nr 222/4 o powierzchni 92 m2, działka nr 222/5   

o powierzchni 1092 m2. 

Paragraf 2. Wyraża zgodę na zbycie udziału w wysokości 5/19 części w stosunku do 

całości we współwłasności nieruchomości w gruncie działki gruntowej, to jest działka 

223/16 położonej w obrębie numer 5 miasta Kamienna Góra przy ulicy Jaśminowej. 

Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi miasta Kamienna Góra i uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. Projekt uchwały został przygotowany w celu 

sprzedaży nieruchomości niezabudowanych pod budownictwo jednorodzinne na przy 

ulicy Jaśminowej.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy są pytania? Proszę Pan Sławomir Sławiński.” 

 

Radny S. Sławiński: „Pani Kierownik, mam takie jedno pytanie, bo my tutaj w radzie 

oczywiście przystępując do przegłosowania to na komisji wiemy niektóre rzeczy, 

natomiast mieszkańcy nie wiedzą, bo jedną z opcji kolei szybkich prędkości jest 

właśnie ten teren, jedną z opcji oczywiście jak podkreślam. Więc co się stanie z tymi 

działkami, jeżeli rzeczywiście ta kolej zostanie przeprowadzona właśnie przez ten 

obręb?” 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości Katarzyna Mrówka: „Proszę 

Państwa, tak jak najbardziej jest jedna z opcji brana pod uwagę, że przez te działki, 

których dotyczy projekt uchwały zostanie przeprowadzona szybka kolej.  Natomiast 

miasto zaproponowało inną lokalizacje dla szybkiej kolei. Jesteśmy pełnij zaufania, że 

nasza wizja, wizja miasta zostanie zaakceptowana. Tak naprawdę jeżeli dojdzie 

do realizacji przez te nieruchomości szybkiej kolei zostanie wypłacone odszkodowanie 

dla właścicieli, przyszłych właścicieli bądź dla gminy miejskiej, jeżeli uchwała nie 

zostanie podjęta.”  
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Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy są jeszcze pytania? Nie widzę, przechodzimy 

do głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest "za", "przeciw",  "wstrzymał się"? 

Łukasz Sławiński?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem "za".” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „14 głosów "za" 1 "wstrzymała się" w związku z 

powyższym stwierdzam, że uchwała została przyjęta i nosić będzie numer 

XLVI/297/21” zał. Nr 9 do protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę o zaprezentowanie projektu uchwały przez  

Skarbnika miasta Panią Iwonę Pazgan. Jednocześnie mam pytanie do Państwa 

radnych, proponowane stawki są ujęte w uchwale w projekcie uchwały były 

przedmiotem rozmów na komisjach, czy te stawki mają być teraz przeczytane? Nie? 

To bardzo proszę Panią Skarbnik o zaprezentowanie może z pominięciem,  stawki 

będą podane do publicznej wiadomości.”  

 

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan: „Więc projekt Burmistrza w sprawie wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na podstawie ustawy o samorządzie 

gminnym i ustawy o podatkach i opłatach lokalnych Rada Miasta Kamienna Góra 

uchwala, co następuje: 

W§ 1. Podatek od środków transportowych wynosi rocznie i tutaj jest to dookreślone 

w punkcie 1. Od samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu 

powyżej 3.5 tony i nie mniejszej niż 12 ton. W grupie 2. Od samochodów ciężarowych 

w zależności od liczby osi dopuszczalnej masy całkowitej pojazdów i rodzaju 

zawieszenia. W grupie 3. Od ciągników siodłowych i balastowych. W grupie 3.  od 

ciągników siodłowych i balastowych z przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej 

zespołu pojazdów w zależności od liczby osi i rodzaju zawieszenia. W grupie 5. Od 

przyczep i naczep z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą 

prowadzoną przez podatnika podatku rolnego. W grupie 6. Od przyczep i naczep z 

wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika, 

które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają określoną masę całkowitą. W grupie 7. 

Autobusów w zależności od liczby miejsc do siedzenia  poza miejscem kierowcy. 

§2.Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi miasta Kamienna Góra.  

§3.Z dniem 31 grudnia 2021 roku traci moc Uchwała Nr XII/72/15 Rady Miasta 

Kamienna Góra z dnia 29 października 2015 roku  w sprawie wysokości stawek 

podatku od środków transportowych. 

§4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej  

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego z mocą 

obowiązująca od 1 stycznia 2022 roku. Projekt omawiany był na posiedzeniach stałych 

Komisji Rady Miasta i uzyskał następujące opinie: Komisja Budżetu Strategii i Rozwoju 
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pozytywnie jednogłośnie, Komisja Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

pozytywnie jednogłośnie,  Komisja Rewizyjna pozytywnie, natomiast Komisja Skarg 

Wniosków i Petycji oraz Komisja Spraw Społecznych nie zapoznała się z tym 

projektem. Jeżeli Państwo przyjmiecie te stawki, które zaproponowane są w projekcie 

uchwały to naliczenie podatku od środków transportowych na rok 2022 będzie wyższe 

w porównaniu do naliczenia za rok 2021 o niecałe 25 000 zł w skali roku oczywiście, 

dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan radny Łukasz Sławiński.” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Drodzy Państwo biorąc pod uwagę proponowane stawki 

podatku od środków transportowych chciałem tylko wspomnieć, że niestety plasujemy 

się w czołówce w zakresie wysokości proponowanych stawek biorąc pod uwagę 

sąsiednie samorządy, a jednocześnie uważam, że w zakresie wykonania dochodów  

z tego podatku biorąc pod uwagę nawet rok miniony 2020. Myślę, że tu jest sporo 

masz spore pole manewru w zakresie wykonania tych dochodów, bowiem   

w poprzednim roku zrealizowanie dochodów z tego podatku plasowało się na poziomie 

75% założonej wielkości 450 000 zł. Uważam, że podnoszenie tych stawek,  

a jednocześnie biorąc pod uwagę poziom wykonania dochodu z tego podatku no nie 

do końca jest słusznym kierunkiem. Dziękuję.” 

  

Przewodnicząca RM V. Majak: „Kto z Państwa jeszcze ma pytania? Nie widzę, 

przechodzimy do głosowania. Proszę o wyrażenie swojej woli,  kto z Pań i Panów jest 

"za", "przeciw",  kto się "wstrzymał"? Pan radny Łukasz Sławiński?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem "przeciw".” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: 10 "za",  2 "przeciw", 3 "wstrzymujące się"  

związku z powyższym stwierdzam, że uchwała została przyjęta i nosić będzie numer  

XLVI/298/21”- zał. Nr 10 do protokołu.  „Przechodzimy do piętnastego punktu.” 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od 

nieruchomości. Prezentuje uchwałę Pani Skarbnik miasta Iwona Pazgan.” 

 

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan: „Jest to również projekt Burmistrza w sprawie 

stawek podatku od nieruchomości. Na podstawie przepisów ustawy o podatkach  

i opłatach lokalnych Rada Miasta Kamienna Góra uchwala, co następuje: 

§1. Ustala stawki podatku od nieruchomości od osób fizycznych, osób prawnych, 

jednostek organizacyjnych spółek nieposiadających osobowości prawnej, na których 

ciąży obowiązek podatkowy w wysokości określonej w załączniku do niniejszej 

uchwały. 
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§2. Różnica pomiędzy stawką podatku od nieruchomości określoną w punkcie 3 

załącznika do niniejszej uchwały, a stawką określoną w punkcie 3 litera a i b w 

odniesieniu do podatników będących przedsiębiorcami, stanowi pomoc de minimis,  

której udzielanie następuje zgodnie  z zasadami określonymi w rozporządzeniu Komisji 

Europejskiej Traktatu do pomocy de minimis. 

§3. Przedsiębiorca w okresie korzystania z pomocy de minimis  

przewidzianej w paragrafie 2. niniejszej uchwały zobowiązany jest do przedstawienia: 

1) wszystkich zaświadczeń i oświadczeń o pomocy de minimis oraz zaświadczeń o 

pomocy w rolnictwie rybołówstwie jakie otrzymał,  w roku w którym ubiega się o pomoc 

oraz w ciągu dwóch poprzedzających go lat, albo oświadczenia o wielkości pomocy 

de minimis otrzymanej w tym okresie, albo oświadczenia o nieotrzymaniu takiej 

pomocy w tym okresie; 

2) informacji, określonych rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 29 marca 2010 roku 

w sprawie zakresu informacji przedstawianych przez podmiot ubiegający się o pomoc 

de minimis. 

2. Przedsiębiorca na żądanie organu podatkowego, przedstawia wszelkie i dowody 

informacje, niezbędne dla potwierdzenia prawa  do zastosowania stawek podatku od 

nieruchomości, przewidzianych w punkcie 3 litera a i b załącznika do niniejszej 

uchwały. 

3. W przypadku niespełnienia przez przedsiębiorcę warunków do udzielenia pomocy 

de minimis przewidzianej, paragrafem 2 mniejszy uchwały, stosuje się stawkę podatku 

od nieruchomości, określoną w punkcie 3 załącznika do uchwały. 

§4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra. 

§5. Z dniem 31 grudnia 2021 roku traci moc Uchwała XVII/95/19 Rady Miasta 

Kamienna Góra z dnia  30 października 2019 roku w sprawie podatek podatku od 

nieruchomości. 

§6. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Dolnośląskiego z mocą obowiązująca od dnia 1 stycznia 

2022 roku i do uchwały załączony jest załącznik nr 1,  w którym ustalone są stawki 

podatku nieruchomości, na których ciąży obowiązek podatkowy. Uchwała omawiana 

była na posiedzeniach stałych Komisji Rady Miasta, uzyskała pozytywną jednogłośną 

opinię Komisji Budżetu Strategii i Rozwoju, pozytywną jednogłośną Komisji 

Gospodarki Mieszkaniowej oraz pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej. Komisja Spraw 

Społecznych zapoznała się z uchwałą natomiast Komisja Skarg Wniosków i Petycji nie 

zapoznała się z tym projektem uchwały, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa ma pytania? Pan Łukasz 

Sławiński? Nie ma, nie widzę związku z tym przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i 

Panów radnych jest za przyjęciem przedmiotowej  uchwały proszę o naciśnięcie 

przycisku. Kto jest "przeciw", kto się "wstrzymał" ? Pan Łukasz Sławiński?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem "za" podjęciem uchwały.” 
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Przewodnicząca RM V. Majak: „13 "za", 2 osoby "wstrzymały się"  związku  

z powyższym stwierdzam, że uchwała została przyjęta i nosić będzie numer 

XLVI/299/21” – zał. Nr 11 do protokołu. Przechodzimy do punktu szesnastego punktu. 

 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Przedstawi projekt uchwały Pani Skarbnik Miasta 

Iwona Pazgan.” 

 

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan: „Ten projekt Państwo wprowadziliście w punkcie 

zmiany w porządku obrad dzisiejszej sesji na wniosek Burmistrza. Projekt został 

złożony w dniu wczorajszym wraz z wnioskiem o wprowadzenie go do porządku obrad 

i ten projekt dotyczy zabezpieczenia środków w budżecie na przyszły rok budżetowy 

na zadanie promocyjne związane z produkcją filmu pod tytułem "Święta inaczej" po 

stronie Gminy Miejskiej Kamienna Góra to dofinansowanie miałoby wynosić 34 000 zł 

i stanowiłoby przedsięwzięcie, które musi być wprowadzone do wieloletniej prognozy 

finansowej, ponieważ jakby rozpoczyna się, rozpoczęła by się ta realizacja tego 

zadania w tym roku zakończyłaby się w przyszłym roku. Jest to projekt Burmistrza 

zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Kamienna Góra. Na podstawie ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy 

o finansach publicznych Rada Miasta Kamienna Góra uchwala, co następuje: 

§1. W Uchwale Nr XXXVI/204/21 Rady Miasta Kamienna Góra z dnia 27 stycznia 2021 

roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miejskiej Kamienna 

Góra wprowadza się zmiany:   

1. Zmienia się załącznik  nr 1, który otrzymuje brzmienie jak załącznik nr 1 do niniejszej 

uchwały. 

2. Zmienia się załącznik nr 2, który otrzymuje brzmienie  jak załącznik nr 2 do niniejszej 

uchwały.   

§2. Pozostałe zapisy wyżej zmienionej uchwały pozostają bez zmian. 

§3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra i paragraf 

4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

W związku z tym, że projekt przedłożony był w dniu wczorajszym tylko Komisja 

Budżetu Strategii i  Rozwoju zapoznała się z tym projektem uchwały i wydała w tym 

zakresie opinie pozytywną jednogłośnie, dziękuję.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa ma pytania? Proszę radny 

Sławomir Sławiński.” 

 

Radny S. Sławiński: „Pani Skarbnik rozumiem, że z tytułu  sprzedaży biletów za ten 

firmy wyremontujemy  dworzec kolejowy tak? Oczywiście jest to kwestia żartobliwa, bo 

tutaj Pan Wiesław Sobiechowski ma pytania co do promocji tego filmu. Na jakiej 

zasadzie miałaby się  odbywać ta promocja?” 
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Przewodnicząca RM V. Majak: „Cóż w zasadzie Panie radny Sobiechowski udzielił 

Panu głosu Pan radny Sławomir Sławiński.” 

 

Radny W. Sobiechowski: „No właśnie nie zostaliśmy zapoznani z tym, jakby Pani 

Skarbnik powiedziała co miasto na tym zyskuje chciałbym usłyszeć i wtedy będę 

wiedział jak głosować.”  

 

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan: „Film ma być kręcony na terenie 3 gmin, gminą 

wiodącą jest Gmina Wiejska Kamienna Góra do tego Gmina Lubawka i miasto 

Kamienna Góra. Pierwotnie też zainteresowanym była Gmina Marciszów, ale gmina 

Marciszów  wycofała się z tego przedsięwzięcia. Budżet filmu ma wynosić około 6 000 

000 zł z tego gminy te 3 łącznie miałyby swój wkład w kwocie 100 000 zł do tych 6 

milionów, czyli to wychodzi właśnie po 34 000 zł na gminę. To jest ... jaka promocja? 

Promocją będzie dla nas sam fakt, że sceny w filmie kręcone będą na terenie miasta 

Kamienna Góra, czyli miasto Kamienna Góra będzie tutaj sceną dla no dla filmu, nie 

tylko ale też. Jakby film będzie kręcony na terenie tak jak już mówiłam Gminy Wiejskiej, 

Gminy Miejskiej i Gminy Lubawka. To jest tyle, bo to są takie na tą chwilę ogólne 

wiadomości natomiast szczegóły w zakresie jakby tego, gdzie dokładnie te sceny 

miałyby być kręcone będą jak gdyby znane dopiero po szczegółowych uzgodnieniach 

wiemy tyle, że na terenie miasta sceny miały być kręcone w lutym w śniegu, jeżeli nie 

będzie śniegu to tutaj producent zobowiązuje się do naśnieżania. Także takie sceny 

miały być kręcone w Kamiennej Górze. Natomiast co do szczegółów nie jestem  

w stanie Państwu powiedzieć jak miałoby to dokładnie wyglądać, dziękuję.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Panie radny to może ja jeszcze odpowiem.   

Najważniejsza osoba tutaj od wydatków, środków pieniężnych wszystko powiedziała, 

ale przypominam, że zostało skierowane pismo warunkujące właśnie zgodę rady na 

dofinansowanie tego projektu od poinformowania rady jakie będą warunki, czyli ile razy 

pojawi się miasto Kamienna Góra, gdzie będą kręcone? Ile czasu będzie pojawiać się 

ta Kamienna Góra podczas projekcji tego filmu, żeby te pieniądze nie zostały, że tak 

powiem wydane za pojawienie się w filmie tylko raz "Kamienna Góra". Proszę Pan 

Bogdan Wągrowski.” 

 

Radny B. Wągrowski: „Jeszcze tak wracając do tematu na komisji żeśmy zwracali 

uwagę na to, żeby przed podpisaniem umowy odbyło się spotkanie przedstawicielami 

filmu, żebyśmy wszyscy radni wiedzieli jakie warunki będą zagwarantowane dla 

Kamiennej Góry. Także prosimy o spotkanie producentów filmu i Rady Miasta  

i zainteresowane osoby, żebyśmy mieli jakąś wiedzę większą na ten temat.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy jeszcze macie Państwo pytania? Nie widzę, 

przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest "za" przyjęciem 

proponowanej uchwały? Kto jest "przeciw", kto się "wstrzymał"? Pan radny Łukasz 

Sławiński?” 
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Radny Ł. Sławiński: Jestem "za". 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „12 "za",3 osoby "wstrzymały się" związku  

z powyższym stwierdzam, że uchwała została przyjęta i nosić będzie numer 

XLVI/300/21- zał. Nr 12 do protokołu. „Przechodzimy do punktu siedemnastego.”  

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 

2021 rok. 

 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę o przedstawienie projektu uchwały  

z autopoprawką  przez Skarbnika Miasta Panią Iwonę Pazgan.” 

 

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan: „Ja przedstawię Państwu od razu projektu uchwały 

w sprawie zmian w budżecie z autopoprawką, którą Państwo otrzymaliście 2 dni temu 

na skrzynki mailowe.  Autopoprawka dotyczy tylko ogólnych wielkości planu dochodów 

i wydatków po zmianach wprowadzonych w treści §2. przedłożonego przez Burmistrza 

projektu. Wynika to z faktu, że pomiędzy złożeniami projektu, a dniem dzisiejszym, 

czyli dniem sesji była konieczność wprowadzenia do budżetu zarówno po stronie 

dochodów jak i po stronie wydatków dotacji w wysokości około 35 000 zł i dlatego ten 

plan ogółem dochodów i wydatków jest zmieniony w tej autopoprawce w odniesieniu 

tego co Państwo otrzymaliście w pierwotnej wersji tego projektu uchwały. Jest to 

projekt Burmistrza z autopoprawkę w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna 

Góra na rok 2021. Na podstawie ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy  

o finansach publicznych Rada Miasta Kamienna Góra uchwala, co następuje: 

Wprowadza się zmiany w planie dochodów zgodnie z załącznikiem nr 1 w planie 

wydatków zgodnie z załącznikiem nr 2 oraz planie majątkowym zgodnie z załącznikiem 

nr 3 do niniejszej uchwały. 

Po wprowadzeniu powyższych zmian plan dochodów wynosi 101 745 584, 89 zł, plan 

wydatków 108 098 485, 16  zł. 

§3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi miasta Kamienna Góra. §4. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  Z projektem z autopoprawką w związku 

z tym, że został złożony 2 dni temu 

zapoznała się jedynie Komisja Budżetu Strategii i Rozwoju, wydała pozytywną opinię 

jednogłośną. Natomiast z projektem pierwotnym złożonym 

zapoznała się Komisja Budżetu Strategii i Rozwoju opinia pozytywna jednogłośnie. 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej opinia pozytywna jednogłośnie, 

Komisja Rewizyjna pozytywnie jednogłośnie, natomiast Komisja Skarg Wniosków 

i Petycji i Komisja Spraw Społecznych nie zapoznawały się z tym projektem.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy są pytania? Nie widzę, przechodzimy do 

głosowania. Czy radny Łukasz Sławiński ma pytania?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Nie, nie mam dziękuję.”  
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Przewodnicząca RM V. Majak: „Przechodzimy do głosowania, kto z Pań i Panów jest 

"za" przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest 

"przeciw", kto się "wstrzymał"? Pan radny Łukasz Sławiński?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem "za".” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Panie Wiesławie... 15 osób "za" stwierdzam, że 

uchwała została przyjęta i nosić będzie numer XLVI/301/21”- zał. Nr 13 do protokołu. 

„Przechodzimy do punktu osiemnastego porządku obrad, dziękuję.” 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały  

w sprawie uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych oraz ustalenia 

cennika opłat obowiązujących na cmentarzach komunalnych, stanowiących 

Gminy Miejskiej Kamienna Góra. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Na podstawie stosownych przepisów Rada Miasta 

Kamienna Góra uchwala, co następuje:   

§1 punkt 1 ogłasza tekst jednolity uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

cmentarzy komunalnych oraz ustalenia cennika opłat obowiązujących na cmentarzach 

Komunalnych stanowiących mienie Gminy Miejskiej Kamienna Góra. Punkt 2. 

Ogłoszenie, o którym mowa w ustępie 1 nastąpi w formie obwieszczenia Rady Miasta 

Kamienna Góra w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych oraz ustalenia cennika opłat 

obowiązujących na cmentarzach komunalnych stanowiących mienie Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra zgodnie z brzmieniem załącznika do niniejszej uchwały. 

§3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

§3 punkt 1. Obwieszczenie, o którym mowa w paragrafie 1. ustęp 2.  podlega 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. Punkty 2. Uchwała 

podlega poddaniu do publicznej wiadomości poprzez jej zamieszczenie na stronie 

internetowej BIP Urząd Miasta Kamienna Góra oczywiście podaniu do publicznej  

wiadomości. Czy ktoś z radnych ma pytania? Proszę Pan Bogdan Murawski.” 

 

Radny B. Murawski: „Pani Przewodniczącą, tutaj mi chodzi o cennik opłat 

obowiązujący na cmentarzu komunalnym, czy opłata może być rozłożona na raty? 

Odpowie mi Pani na te pytanie?”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Tutaj ja nie jestem zobligowana do tego, żeby taką 

odpowiedzi udzielić. Natomiast możemy z takim wnioskiem i to też Pan wybieg mój 

wniosek, który miałam złożyć w trakcie następnego punktu, żeby pochylić się nad tym 

tematem i zaproponować możliwość płacenia dla pewnej grupy dochodowej opłat na 

raty. Natomiast tą odpowiedź wydaje mi się, że o takie pytanie też możemy skierować 

się do Pana mecenasa, czy takowe należności można rozłożyć na raty.”  
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Radny B. Murawski: „Proszę dać mi skończyć Pani Przewodnicząca...” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „No proszę.” 

 

Radny B. Murawski: „Tutaj mamy najtańszą opłatę 780 zł, wyobraźmy sobie, że jedna 

rodzina w 2001 roku... ta kobieta ma 50 lat. 50 ma 20 lat temu, umiera jej matka, ojciec 

i brat. Mija 21 lat ma wtedy 71 lat, jest już 11 lat na emeryturze i ona musi zapłacić po 

20 latach  2 340 zł  za najtańsze groby. Pod warunkiem, że się opłaty nie zmienią. Tak, 

tak, ale tutaj ona chce zapłacił uczciwie i chcę płacić na przykład w 18, 19 i 20 roku 3 

lata za każdy rok za jedną osobę. Czy się te opłaty zmienią przez te 3 lata?”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Tego nie wiadomo, ale wydaje mi się, że 

najważniejsze...” 

 

Radny B. Murawski: „Tu się rodzi problem i jak my możemy go rozwiązać?” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Straszne wizję Pan tutaj  mieszkańcom przedstawia, 

że z jednej rodziny 3 osoby na raz. Mam nadzieję, że takich sytuacji..., ale tutaj jest  

tekst jednolity, ale bardzo ważne pytanie, bardzo ważne, ponieważ mieszkańcy 

zwracają się z tą prośbą o rozłożenie...” 

 

Radny B. Murawski: „Ja, wiem że to czarne wizje realizują się i były. Mam nadzieję, 

że się nie powtórzą... Ale tu jest problem, bo kobieta ma bo rozmawiałem z nią tak to 

się stało, że w ciągu jednego roku pochowała 3 osoby z rodziny.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Panie radny proszę dać odpowiedzieć Panu 

mecenasowi, czy taka forma opłaty może być rozłożona na raty. I Panie mecenasie od 

kogo to zależy?”” 

 

Adwokat W. Witkowiak: „Co do zasady nie ma przeszkód, żeby w przypadku 

odpowiedniego wniosku taką opłatę rozłożyć na raty.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pani Skarbnik bardzo proszę.” 

 

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan: „Proszę Państwa w tym momencie procedujecie 

tylko nad podjęciem uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego scalacie jakby 

treść pierwotnie podjętej uchwały ze zmianami, które były wprowadzane na przestrzeni 

okresu, od którego została ona podjęta. Natomiast jak gdyby wysokość opłat 

możliwość wnoszenia ich i rozkładania na raty, czy odraczania określają stosowne 

uchwały rady przyjęte w tym zakresie. Wydaje mi się tak na szybko w tym momencie 

to jest oczywiście do sprawdzenia, że na podstawie uchwały rady, która nas 

obowiązuje w sprawie odraczania, rozkładania na raty, przesuwania terminów 

płatności do należności cywilnoprawny,  do których nie stosuje się przepisów 

ordynacja podatkowa w szczególnie uzasadnionych, taka możliwość istnieje. Mówię  
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w zakresie podatków lokalnych regulują te zagadnienia przepisy ordynacji podatkowej. 

Natomiast jeżeli chodzi o opłaty lokalne, do których nie stosuje się przepisów ustawy 

ordynacja podatkowa ma zastosowanie obowiązująca uchwała rady w tym zakresie. 

Wydaje mi się na szybko bez  sprawdzenia, że w szczególnie uzasadnionych 

przypadkach uchwała ta dopuszcza możliwość rozłożenia na raty takiej należności, 

dziękuję.” 

 

Radny B. Murawski: „To jeszcze jedno pytanie Pani Skarbnik, kto jest osobą 

decyzyjną?” 

 

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan: „Zgodnie z tą uchwałą do.. nie, nie, zgodnie z tą 

uchwałą do określonej wysokości określonej w treści uchwały kompetencje  ma 

Burmistrz. Natomiast, jeżeli ta należność jest  w wysokości określonej w uchwale rady 

powyżej kompetencji burmistrza wtedy należy podjąć stosowną uchwałę rady, bo to 

jest wtedy kompetencja uchwały rady. Natomiast na tą chwilę nie przypuszczam, żeby 

to była aż taka wysokość, która wymagałaby podjęcia uchwały rady. Prawdopodobnie 

będzie to możliwe poprzez podjęcie decyzji przez Burmistrza, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Wątpliwości zostały tutaj wyjaśnione. Czy ktoś 

jeszcze z Państwa ma pytania, nie ma. Przechodzimy do głosowania. Jeszcze raz 

przypominam, że to jest ogłoszenie jednolitego tekstu uchwały. Kto z Pań i Panów jest 

"za" przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę o naciśnięcie przycisków. Kto jest 

"przeciw", kto się "wstrzymał"? Pan radny Łukasz Sławiński?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem "za" podjęciem uchwały.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Stwierdzam, że uchwała została przyjęta i nosić 

będzie numer XLVI/302/21/”- zał. Nr 14 do protokołu. 

„Przechodzimy do punktu dziewiętnastego w porządku obrad.” 

 

19. Interpelacji i zapytania. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa chce przedstawić interpelację 

lub  zapytanie? Bardzo proszę Pan Andrzej Grzyb.”  

 

Radny A. Grzyb: „Zapytanie, na platformie zakupowej znalazłam dwie oferty złożone 

przez naszą gminę na wyłonienie wykonawcy usług. Pierwsza dotyczy świadczenia 

usług w zakresie odbioru odpadów komunalnych w tym selektywne odbieranie 

odpadów z nieruchomości zamieszkałych i niezamieszkałych terenu miasta Kamienna 

Góra w każdej ilości. Postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego prowadzone 

jest w trybie przetargu nieograniczonego. Określono termin wykonania zamówienia na 

6 miesięcy, począwszy od 1 stycznia 2022 roku. Pytanie: Dlaczego wyznaczono tak 

krótki okres świadczenia przedmiotowej usługi? Moim zdaniem okres ten powinien 

wynosić minimum 4 lata. Przy tak krótkim czasie trwania usługi wątpię, żeby znalazła 
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się oferta złożona przez firmę inną niż Sanikom, która aktualnie świadczy usługi. Czy 

chodzi o to by jedną ofertą do rozstrzygnięcia przetargu była proponowana cena usługi 

przez Sanikom? Prawdopodobnie nie będzie konkurencyjnych ofert, ponieważ żadna 

firma nie zainwestuje w sprzęt na tak krótki czas, nie mając pewności, że się on 

zamortyzuje. Druga oferta dotycz: Zapytania ofertowego na "świadczenie usług  

w zakresie sporządzania inwentaryzacji nieruchomości", a konkretnie: sporządzenie 

inwentaryzacji budowlanej nieruchomości znajdującej  się na działce numer 865, obręb 

6 miasta Kamienna Góra, dla celów określenia udziałów ułamkowych w nieruchomości 

wspólnej. W niniejszej  nieruchomości znajdują się instytucje kultury, to jest Centrum 

Kultury, Miejska Biblioteka Publiczna, Przedszkole Publiczne nr oraz dwa lokale 

mieszkalne. W ramach, świadczenia usługi ma być określona wartość wyodrębnionych 

lokali. Pytania: Dlaczego zleca się inwentaryzację budowlaną pomieszczeń obiektów 

przedmiotowej nieruchomości, przecież taka inwentaryzacja powykonawcza powinna 

istnieć przy odbiorze robót budowlanych zrealizowanych przez firmę Pana 

Komorowskiego? Roboty budowlane na obiektach Centrum Kultury należało wykonać 

zgodnie z zatwierdzonym projektem budowlanym. Jaki jest cel wyodrębnienia lokali z 

nieruchomości wspólnej, żeby powstała wspólnota lokalowa? Przypominam, że taka 

wspólnota w przyszłości już istniała, a stanowiła ją: własność pomieszczeń Gminy 

Miejskiej i właścicieli lokali "Waleczne Serca". Trzeba pamiętać o tym, że kilka lat temu 

gmina nasza musiała zlikwidować tę wspólnotę przez wykupienie lokalu "Waleczne 

Serca" za kwotę około 500 000 zł, ponieważ inaczej miasto nasze nie otrzymałoby 

dotacji unijnej na remont obiektów w Centrum Kultury. Poza tym w przedmiotowej 

nieruchomości znajdują się instytucje kultury więc są to obiekty użyteczności 

publicznej i moim zdaniem nie powinny być wydzielane, a tym bardziej zbyte. Jaki jest 

cel określania wartości wyodrębnionych nieruchomości lokalowych? Czy celem 

wyceny jest ich sprzedaż?”- zał. Nr 15 do protokołu.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę radny Mariusz Łobos.” 

 

Radny M. Łobos: „Dlaczego zostały wstrzymane zadania inwestycyjne dotyczące 

wymiany dachów na budynkach wielorodzinnych przy ulicy F. Chopina 4 i ulicy Lompy 

15? Powyższe budynki wielorodzinne również należą do starej substancji 

mieszkaniowej, a stan dachów na nich wymaga pilnej interwencji zarządcy i 

przeprowadzania generalnego remontu. Biorąc pod uwagę sytuację przytoczoną 

ostatnio przez Burmistrza Miasta, że Gmina Miejska jest na tak zwane" zero" ze 

wspólnotami, należałoby ponownie przystąpić do remontu dachów na powyższych 

budynkach. Kiedy będą remontowane dachy na budynkach przy ulicy  Chopina 4 i ulicy 

Lompy 15 i jakie będą na obecny czas koszty całkowitej wymiany przypadające na 

Gminę Miejską, a jaką powinni zabezpieczyć na ten cel pozostali właściciele prywatni? 

Czy w planie remontów na 2022 rok będą ujęte powyższe zadania remontowe na 

wymienionych budynkach przy ulicy  Chopina 4 i Lompy 15?”- zał. Nr 16 do protokołu.  
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„Następny punkt, dlaczego zarządca budynku wielorodzinnego przy ulicy Jedwabnej 

5-7 w Kamiennej Górze nie podejmuje o dłuższego czasu żadnych prac remontowych 

na tej nieruchomości. Budynek wielorodzinny przy ulicy Jedwabnej w Kamiennej Górze 

należy do starej substancji mieszkaniowej i jest mocno wyeksploatowany. Znajduje się 

w nim wspólnota mieszkaniowa, lecz większościowy udział w tej nieruchomości 

posiada Gmina Miejska Kamienna Góra. Mimo próśb mieszkańców o podejmowanie 

działań remontowych na substancji, zarządca nie wykonuje żadnych działań i zasłania 

się brakiem środków finansowych. Dochodzi nawet do sytuacji, że wniosek złożony 

przez mieszkankę w sprawie remontu daszku nad wejściem około dwóch lat temu, nie 

ma żadnej odpowiedzi i nie przynosi skutku w postaci jego naprawy. Nie są to przecież 

takie koszty, które nie dałoby się uregulować ze środków przeznaczanych w planie 

remontowym na dany rok. Należy przy tym przypomnieć, że w 2019 roku doszło do 

dużej podwyżki czynszów za mieszkania komunalne i powinny być te środki być jakoś 

pożytkowane na bieżące remonty i naprawy na nieruchomościach. Ponadto od 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego również jest sporządzony nakaz 

remontowy i należałoby podjąć już jakieś częściowe kroki remontowe. Jaki byłby koszt 

wyremontowania daszku nad wejściem do budynku i czy jest możliwość jego 

wykonania jeszcze w roku bieżącym? Kiedy będzie remontowany dach główny na 

budynku i jaki byłby koszt przypadający na Gminę Miejską, a jaką powinni 

zabezpieczyć na ten cel pozostali właściciele? Czy w  planie remontów na 2022 rok 

będą ujęte jakieś zadania remontowe na budynku przy ulicy Jedwabnej 5-7,  na 

przykład remont klatki schodowej, wymiana okien czy przebudowa schodów?” - zał. 

Nr 17 do protokołu.  

 

„Następny punkt, dostosowanie przez Gminę Miejską Kamienna Góra cmentarza 

komunalnego zlokalizowanego przy ulicy Wałbrzyskiej, aby było możliwe chowanie na 

jego terenie osób zmarłych w grobach głębinowych. Uzasadnienie tej interpretacji: Tak 

zwany nowy cmentarz przy ulicy Wałbrzyskiej w Kamiennej Górze został wybudowany 

około 25 lat temu, gdyż na starym cmentarzu przy ulicy Katowickiej zaczęło brakować 

miejsc na pochówek. Wówczas nie został on przekształcony do możliwości sytuowania 

na nim grobów głębinowych. Obecnie zaczyna powoli brakować miejsc do pochówku 

już na nowym cmentarzu, między innymi ze względu na brak takiej formy chowania 

zmarłych w grobach głębinowych pojedynczych lub podwójnych. Należałoby już 

rozpocząć działania zmierzające do zmiany tego stanu rzeczy, aby nie było potrzeby 

budowy kolejnej nekropolii w Kamiennej Górze, która nie jest dużym miastem bo liczba 

mieszkańców oscyluje w granicy 18 000 ludzi. Ponadto przez brak takiej możliwości 

chowania zmarłych dochodzi do dramatycznych sytuacji w rodzinach, gdzie w okresie 

żałoby dowiadują się podczas załatwiania spraw pogrzebowych, że nie mogą 

pochować na przykład rodziców w jednym grobie na nowym cmentarzu i muszą się 

starać o kolejne miejsce w innej odległej części cmentarza. Jaki byłby koszt 

dostosowania cmentarza przy ulicy Wałbrzyskiej do chowania zmarłych w grobach 

głębinowych? Jakie zostały podjęte działania w tym zakresie do tej pory? Czy Gmina 

Miejska posiada już plan zagospodarowania miejsca po kolejny cmentarz komunalny 

w mieście, a jeśli tak to  w jakim miejscu i za jaką kwotę? Następny punkt, rozważanie 
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możliwości powrotu do starego systemu funkcjonowania transportu zbiorowego  

o charakterze komunikacji miejskiej. Uzasadnienie: Mieszkańcy korzystający z tej 

formy komunikacji w mieście zgłaszają liczne problemy z czytelnością nowego 

systemu informacyjnego komunikacji miejskiej. Wcześniejsza informacja była przede 

wszystkim dla osób starszych bardziej zrozumiała i nie powodowała takich niejasności 

u odbiorców, dziękuję.”- zał. Nr 18 do protokołu.   

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dziękuję, czy ktoś ma jeszcze interpelacje bądź 

zapytania? Przechodzimy do punktu dwudziestego.”  

 

20. Wnioski.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa radnych chcę przedstawić 

wniosek? Panie Bogdanie to może jednocześnie obydwoje złożymy wniosek o ..., ale 

tutaj jeżeli chodzi o tą płatność na raty, tak? Przychyla się Pan… o umożliwienie, czy 

istniałaby taka możliwość i chęć ze strony Pana Burmistrza i ewentualnie jakie 

widziałby kryteria. Przechodzimy do następnego punktu.  

 

Radny Ł. Sławiński: „Jeszcze Pani Przewodnicząca, można?”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Tak, bardzo proszę.” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Pani Przewodnicząca, chciałbym zgłosić jeszcze formalny 

wniosek o przedłożenie przez Burmistrza Miasta Kamienna Góra przyczyny zalewania 

pomieszczeń w budynku Centrum Kultury w Kamiennej Górze przewidzianych do 

adaptacji dla potrzeb Hufca Kamienna Góra. Przed rozpoczęciem kompleksowej 

przebudowy Centrum Kultury wiadomym było, że pomieszczenia są zawilgocone  

i ulegają zalewaniu między innymi przez wody gruntowe. Wydawałoby się, że podęcie 

tak dużej inwestycji, która kosztowała nasz samorząd kilkadziesiąt milionów złotych 

powinna rozwiązać ten problem, a tymczasem okazuje się, że stan istniejący nie 

zmienił się, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Nie widzę już więcej wniosków. Proszę przechodzimy 

do dwudziestego pierwszego punktu.” 

 

Powyższe wnioski stanowią załącznik Nr 19 do protokołu.  

 

21. Sprawy różne.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Proszę Pan 

Bogdan Murawski później Pan radny Janusz Jarosz. i później Pani Danuta Kurnyta. 

Proszę Pan Bogdan Murawski.” 
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Radny B.Murawski: „Ja mam taką prośbę, wielokrotnie Pan Burmistrz na dzisiejszej 

sesji poinformował mieszkańców, że woda jest bardzo wysokiej jakości w naszym 

zalewie kamiennogórskim. Mieszkańcy prosili mnie, żeby Pan Burmistrz na stronach 

internetowych przedstawił po prostu dane dotyczące jakości wody, analizę chemiczną 

datę wykonania ostatniego badania wody, jaka firma przeprowadziła te badania.  

A druga sprawa to jest moja może propozycja dla Pana Burmistrza, bo z tego co 

wyczytałem, że 20 listopada 2021 roku w Centrum Kultury odbędą się Mistrzostwa 

Powiatu kamiennogórskiego w szachach pod patronatem burmistrza. Ja mam taką 

propozycję, że można przyjemność połączyć z pożyteczną sprawą. Mianowicie ja 

jakbym organizował ten turnieju i nie wchodzę w kompetencje oczywiście Pana 

Burmistrza, to zaprosiłbym arcymistrza może mistrza, żeby rozegrał z mieszkańcami 

miast symultany. Ja tam nie wiem, to też kwestia dogadania na ile szachownic i każdy 

który miałby ochotę zagrać w tej symultanie płaciłby odpowiednią, czy symboliczną 

kwotę. Te wszystkie kwoty, które by my zebrali przeznaczyliby my na jakikolwiek cel 

charytatywny, dziękuję.” 

  

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan radny Janusz Jarosz.” 

 

Radny J.Jarosz: „Proszę Państwa, oddaliśmy niedawno ulicę papieża Jana Pawła II 

i występuje tam bardzo duży problem, chodzi mi o  parkowanie. Nie wiem może trzeba 

by było się przyglądnąć i założyć to znaczy postawić znaki o możliwości parkowania 

nie wiem wzdłuż chodnika  bądź inaczej, bo wychodzi to tak, a szczególnie samochody 

kombi, które stają w poprzek wystają na ulicę jakiejś co najmniej 50 cm. Zaczyna to 

być niebezpieczne, tu kolega pracuję na poczcie, widzi jak to wygląda. Jeden 

samochód staje wzdłuż chodnika, drugi w poprzek i generalnie tak jak mówiłem, 

stwarzają te samochody szczególnie większe samochody stwarzają zagrożenie. 

Druga sprawa to właściwie kolega już to powiedział, ale może by ktoś nas 

poinformował i powiedział by nam i mieszkańcom o powodach zalania Centrum 

Kultury, dlaczego czy już nie wiem doszliśmy do tego dlaczego zalało to Centrum 

Kultury? Dlaczego przede wszystkim zalało Centrum Kultury? Kolejna rzecz, 

wyczytałem w mediach, że  szukamy wykonawcy projektu zagospodarowania Ośrodka 

Wypoczynku Świątecznego czyli będziemy robić nowe projekty? Może ktoś by nas 

zapoznał z tym, wielu rzeczy nie wiemy, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Ja muszę tutaj Panie radny słuszna uwaga, jeżeli 

chodzi o te miejsca parkingowe i parkingi na ulicy Papieża tylko ja mam jedną obawę 

drastycznie, jeżeli te samochody będą wzdłuż, tak proszę mi poprawić jak źle mówię, 

nie będzie w ogóle, tam ograniczoną drastycznie te miejsca. Także tam nie będzie... 

tak ja zgadzam się, ale nie będą mieli przypominam, że przy poczcie nie ma teraz 

miejsca postojowego. Będzie problem z parkowaniem, bardzo proszę Pan Bogdan 

Murawski.”  

 

Radny B. Murawski: „Tu się z Panią zgadzam Pani Przewodnicząca, ale jeszcze jest 

problem tam przy ulicy vis a vi gdzie Pani mieszka na Jana Pawła gdzie jest ten parking 
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i dłuższe samochody wystają. Jeżeli ktoś jedzie prawą, prawą stroną jezdni to malutka 

nieuwaga albo ktoś dokładnie zaparkuję może uderzyć i może być jakaś kolizja 

drogowa, odpukać wypadek. Tak tylko, że ci kierowcy ja tutaj nie bronię, ale starają 

się pilnować jeżeli jest powiem potocznie zbyt długi tak, samochody kombi stają wzdłuż 

te mniejsze stają frontem, przodem do, ale faktycznie należałoby to unormować tylko 

zrobić to z głową tak, żeby mieszkańcy się nie bili o miejsca parkingowe i żeby później 

się nie stworzyło problemu, że wszyscy, którzy przyjadą do Urzędu Skarbowego na 

pocztę, do przedszkoli, do biblioteki będą stawać w okolicznych podwórkach ludziom 

pod okna. Mogą stawać, ale stają tam gdzie jest bliżej. No natura ludzka jest po prostu 

naturą ludzką.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan... Przepraszam nie pamiętam kto się jeszcze 

zgłaszał. Pan radny Wiesław Sobiechowski, później Pan radny Jacek Bruździak.” 

 

Radny W. Sobiechowski: „Powiem szczerze, że miałem zacząć od czegoś innego, 

ale jestem zdziwiony tą dyskusją, tak jak kolega zauważył. Ulica była dopiero co 

przebudowana, dziwię się, że w trakcie jak miała być przebudowywana, że nie wzięto 

właśnie tych kwestii pod uwagę. Przecież to jest logiczne, że jeżeli jest za krótki teren 

do postoju samochodu to będzie wystawał poza krawędź jezdni. I tu koledzy mają 

rację, bo jak się jedzie to w niektórych wypadkach nawet to nie jest 50 cm to jest nawet 

metr i więcej. To stwarza powiem szczerze większe zagrożenie, dużo większe niż było 

przed remontem tej drogi, a chyba zależało nam, żeby było bezpieczniej, a teraz 

powiem szczerze jest dużo niebezpieczniej. Ładniej to wygląda, ale jest 

niebezpiecznie. Następna sprawa, jestem trochę zszokowany, bo pamiętacie Państwo 

radni, jak was bardzo przekonywałem, żeby dać pieniądze na zrobienie przyłączy 

gazowych do Antonówki. Dziękowałem wam wtedy, bo na moją prośbę zrobiliście to  

w roku 2020, tak samo zrobiliście to w roku 2021 z tym, że Pan Burmistrz teraz bardzo 

optował, żeby nie dawać pieniędzy, bo to nie wiadomo jakie duże koszty są. Wyszło 

nam to, że 200 000 starczy. Tylko przykro mi teraz patrzeć, że w tamtym roku nic nie 

zrobiono i w tym roku dostałem informację, że też nie będzie nic robione, bo takie nam 

pokazano rzekomo jakie tam są trudności, że no dla mnie to jest szok, a podejrzewam, 

że to chodzi o tylko o to, żeby te pieniądze znowu przeznaczyć na inny cel. Następna 

sprawa, pamiętacie jak ustalaliśmy budżet, bardzo mocno prosiłem, bo wtedy też padła 

taka sugestia, że może tam pieniądze przerzucać z jednej ulicy, żeby robić drugą ja 

wtedy prosiłem, żeby zrobić to chociaż co mamy w budżecie, czyli tam były zrobiona 

dokumentacja na drugi i prosiłem Pana Burmistrza bardzo, żeby zrobić tą 

dokumentację. Jestem zszokowany, bo zobaczcie teraz, że znowu musieliśmy 

dokładać pieniądze, żeby zrobić tą dokumentację właśnie na te drogi. Mam nadzieję, 

że ta dokumentacja będzie zrobiona bo tylko wtedy możemy się starać o pieniądze 

zewnętrzne, żeby zrobić drogi. I teraz jak wytłumaczyć, niektórzy radni mają na swoich 

okręgach swoim wyborcom, mieszkańcom, że na przykład ulica niedawno dopiero 

praktycznie można powiedzieć, że powstała dopiero co się działki budowlane 

sprzedały, a już budujemy piękną drogę tam. No ja się cieszę bardzo oczywiście, że 

są drogi budowane tylko uważam, że powinniśmy jednak  troszeczkę patrzeć na tych 
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ludzi, którzy czekają też na drogi po 30 i 40 lat. Wydali bardzo duże pieniądze, 

niektórzy domy pobudowali i do dzisiaj praktycznie nie mają nic na tych okręgach 

zrobione, żeby zrobić drogę. Ja tu optowałem, że jak będziemy mieli dokumentację 

będzie łatwej. No mam nadzieję, że z tego się Pan Burmistrz wywiąże i że na następny 

rok rzeczywiście zaczniemy te drogi robić. Proszę zauważyć, że niektóre te drogi już 

3 albo 4 lata są wrzucane do budżetu i nic dalej w tym zakresie nie jest robione. Teraz 

następna sprawa, bardzo zdziwiło mnie jak tutaj tak bardzo jesteśmy zachwyceni tym, 

że spółka ma takie plany, remonty tu wspólnoty, żeby remontować, cieszę się bardzo 

jak najwięcej remontów, żeby miasto ładnie wyglądało. Tylko jestem w szoku jak 

uchwalaliśmy budżet to też mieliśmy pokazane plany remontowe, co ma być 

remontowane. Ja powiem przepraszam bardzo, że ze swojego podwórka, bo każdy 

pilnuje radny swojego okręgu i najbardziej pasuje, pamięta co miało być 

wyremontowane. Tu z resztą kolega też tam przedstawiał wcześniejsze co miało być  

remontowane. Powiem co było w planach remontowych akurat na moim okręgu, to 

było tak budynki na Katowickiej 22 i 24 do dzisiaj nie zrobione nic, ani nie ruszone, a 

wręcz nawet jak mieszkaniec przychodził i powiedział, że jak są opady to ma bardzo 

dużo wody w mieszkaniu i wilgoć na ścianach, a zwłaszcza, że dostał mieszkanie do 

remontu i wyremontował i od razu musiał znowu remontować bo mu zalało. Dostał tutaj 

odpowiedź od kolegi, bo kolega akurat mówił, że w planach jest remont tego i chłopak 

się ucieszył, był zadowolony. Później nagle się dowiadujemy, że nie nastąpiła zmiana, 

ten budynek nie będzie remontowany. Tak się chyba nie robi, jak coś jest w planach 

to powinniśmy się tego trzymać. Proszę Państwa i dziwi mnie tak, no bo na co my 

czekam jakby nie było zaraz będzie listopad. To co to jest najlepszy okres na remonty? 

Proszę zobaczyć na przykład ulica Katowicka jest taka specyficzna jeśli chodzi to tą 

stronę od strony cmentarza gdyż tam wody i wszystko przedostaje się na budynki,  

a tam nie ma możliwości praktycznie zrobić odwodnienia. Dlatego taka moja prośba, 

że jeżeli występuje Pan Prezes Spółki Mieszkaniowej przedstawiana pewne plany to 

powinno się do realizacji zaczynać od początku roku, a nie czekać na koniec roku i 

później powiedzieć no wiecie nie udało się. Następna sprawa to jest Antonówka 11, 

byłem tam z Kierownikiem i proszę sobie wyobrazić, że ludzie non stop mają wodę w 

piwnicy, gdzie muszą trzymać węgiel, ewentualnie jakieś inne rzeczy rower, coś z tym 

zakresie i wszystko jest w wodzie. W budynku śmierdzi wilgocią, pleśnią jak tak można 

mieszkać? Prosiłem już kilka miesięcy temu,  żeby zrobić odwodnienie, bo tamten 

zaznaczam, że ten budynek też jest w planach remontowych i ciągle prosiłem, żeby 

zrobić odwodnienie, bo od tego trzeba zacząć, bo jeśli nie będzie odwodnienia to 

budynek będzie niszczał. Tylko u nas zauważcie, rynna kapie to nic nie robimy, później 

tynki odpadają, a  to jeszcze pół biedy i nagle z remontu, który miał kosztować 100 zł, 

200 zł robi się nam kilkadziesiąt tysięcy, to wtedy się bierzemy mówimy no 

rzeczywiście nasza substancja jest zła. I to kiedyś Łukasz Sławiński właśnie, nasz 

kolega radny mówi, że na Wałbrzyskiej była taka sytuacja. I taka sytuacja na każdym 

okręgu się powtarza, że nie jest to naprawione na czas w związku z czym to wszystko 

kosztuje dużo więcej. Proszę sobie wyobrazić rury spustowe z rynien są prowadzone 

pod budynek, gdzie nie ma odwodnienia, niczego. To gdzie ta woda ma iść? No idzie 

na ścianę, jak idzie na ścianę to budynek pobiera wilgoć i tak w kółko zamknięte. 
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Dlatego prosiłbym, żeby jednak po coś ty plany są robione, chyba po to są robione, 

żeby jednak je  zrealizować, a u nas to nie wiem... na partyzanta wszystko, co się komu 

nagle urodzi?  To chyba po to kolega Andrzej Grzyb prosił, też długofalowo, żeby takie 

plany długofalowe zrobić co zamierzamy remontować, żebyśmy mieli jakiś ogląd, 

żebyśmy mogli jakieś pieniądze zarezerwować. A tu co z tego? Ja chciałbym się też 

dowiedzieć i dawałem takie wnioski, że jakie remonty zostały zrobione, gdzie Inspektor 

Nadzoru dawał... nie, nie... co zostało wyremontowane nie teraz. Tutaj bardzo optował 

przy tym kolega Jacek Bruździak jak braliśmy budżet i też kilkakrotnie mówił, że 

chciałby wiedzieć ile rzeczywiście potrzeba pieniędzy, żeby zrealizować to wszystko  

i wtedy byliśmy tu wszyscy zapewniali, że tak będzie w 100% to skończone, 

przechodzę na targ patrzę na ulicę Waryńskiego, gdzie koleżanka Seweryniak była, 

robiła zdjęcia, dalej tynki odpadają i proszę Państwa to sprawa trwa już 7 albo i dłużej 

lat. A koszt jaki na początku był? Pamiętacie 5000 -7000 to była kpina, a teraz wyjdzie 

Ile jest 40-50, a może i ze 100 000zł, właśnie tak w Kamiennej Górze się robi, a  takie 

gadanie wiecie, bo to zaniedbania wieloletnie no dobra tylko, że teraz się nie robi nic 

w tym zakresie, żeby było lepiej, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Radna Danuta Kurnyta.” 

 

Radna D.Kurnyta: „Panie Burmistrzu bardzo dobra wiadomość dla naszego miasta- 

Nowy Ład 12 700 000 zł na inwestycje drogowe, chciałam zapytać czy w planowaniu 

na remonty dróg będzie brana pod uwagę ulica Lipowa a, b i c? Wszyscy wiemy jaki 

jest  stan tej drogi, to co przed chwilą też kolega powiedział z tego co się dowiedziałam 

nieoficjalnie to prawdopodobnie jest dokumentacja ale nie wiem na 100%. Mieszkają 

tam młodzi ludzie mający dzieci jak również osoby starsze, które mają problemy  

w poruszaniu się. Powiedział Pan, może coś zostanie to będzie się Pan zastanawiał, 

co będzie robione, to bardzo proszę nie zapominać o tych mieszkańcach przy ulicy 

Lipowej 5 a,b i c. Druga sprawa, ulica Bohaterów Getta 27a to jest chodnik przy 

budynku koło Nadleśnictwa, ja już od wielu lat o tym mówię.  Mieszkańcy mnie pytają 

jak długo będą czekać na ten kawałek chodnika, a codziennie wychodzą z domu na 

bardzo ruchliwą  ulicę, a szczególnie teraz jest tak ruchliwa przy S3, że naprawdę 

muszą chwile odstać, żeby mogli przejść. Boją się o swoje, że tak powiem zdrowie  

i wczoraj, nie dalej jak wczoraj o mało by nie doszło do potrącenia tam. Trzecia moja 

sprawa to jest taka od kilku tygodni jest akcja niezadowolenia z postawionego boksu 

przy ulicy Bohaterów Getta,  mieszkańcy proszą mnie o zadanie pytania, czy przychyli 

się Pan do ich propozycji zmniejszenia  i zadaszenia wyżej wymienionej budowli, 

dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan radny Jacek Bruździak.” 

 

Radny J. Bruździak: „Chciałem powiedzieć, że poruszyła koleżanka bardzo poważne 

sprawy, ale Troszkę dziwna, no morze ciekawa była forma, w której się zwróciła bo 

właśnie dochodzi do tego, że właściwie  ma to formę swoistego listu, który należałoby 

wysłać. Ja mam i to się wiąże z moim wystąpieniem, a mianowicie chciałem zapytać, 
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czy Pani Przewodnicząca jest informowana o przyczynach nieobecności Pana 

Burmistrza w ogóle na sesji albo ma większej części sesji, bo dzisiaj Pan Burmistrz był 

tylko w momencie kiedy składał sprawozdanie ze swojej działalności. Czy my znamy 

przyczynę nieobecności Pana Burmistrza na tych ostatnich sesjach?” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Panie radny  dzisiaj Pan Burmistrz powiedział, że nie 

może zostać, bo ma bardzo ważne spotkanie w aglomeracji Wałbrzyskiej. Natomiast 

wydaje mi się, że to pytanie powinien Pan skierować do Pana Burmistrza, dlaczego 

nie bywa na sesjach.”  

 

Radny J.Bruździak: „Ja rozumiem no więc kieruję takie pytanie w tym momencie. 

Widocznie ta forma listowa chyba będzie potrzebna, natomiast chciałem zwrócić 

uwagę, że sesja jest bardzo ważnym wydarzeniem. Myślę, że przede wszystkim 

ważnym dla Pana Burmistrza, bo było nie było podejmujemy tutaj uchwały, które  

w większości, a właściwie chyba dzisiaj wszystkie były podpisane przez Pana 

Burmistrza, to był projekt Pana Burmistrza. To jest bardzo ważna kwestia chyba 

również dla niego przynajmniej taką mam nadzieje.  To jest tym ważniejsza prośba  

z mojej strony, że no tak się zdarza na ostatnich sesjach, że przybywają tutaj osoby, 

które po kontakcie z Panem Burmistrzem, czy za przyczyną Pana Burmistrza 

przychodzą do rady w pewnych sprawach, czy  proszą o pewne sprawy, o których my 

właściwie nie mamy pojęcia. Tak zostaliśmy zaskoczeni kwestią remontu Śnieżki dla 

emerytów, dzisiaj z kolei jesteśmy zaskoczeni kwestią rozwiązania sytuacji harcerzy  

i myślę, że na zdecydowaną większość pytań, które dzisiaj się pojawiły Pan Burmistrz 

mógłby odpowiedzieć na bieżąco. W związku z tym wydaje mi się, że jego obecność 

jest absolutnie niezbędna. Na koniec chciałem tylko przywołać w takiej sytuacji no 

pewną znaną maksymę pochodzącą bodajże, nie wiem na pewno z chyba z języka 

angielskiego "nieobecni nie mają racji" Myślę, że to Pan Burmistrz powinien wziąć pod 

uwagę.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czeka na zabranie głosu w kolejności Pan Łukasz 

Sławiński.” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Panie Burmistrzu, w związku z tym, że na sesji rady miasta 

Kamienna Góra 29 września składałem pytanie dotyczące realizacji czterech zadań 

inwestycyjnych, na które do tej pory nie uzyskam informacji zwrotnej. Chciałbym 

ponowić te pytanie co z realizacją 4  zadań inwestycyjnych, a dotyczących: 

1. zadanie budowy drogi do terenów inwestycyjnych przy ulicy Jeleniogórskiej; 

2. zadanie budowa drogi do terenów przyszłych zabudowy mieszkaniowej przy ulicy 

Krzeszowskiej; 

3, zadanie zagospodarowania terenów kąpieliska na terenie Ośrodka Wypoczynku 

Świątecznego, które uwzględnia remont muru oporowego, remont schodów wiodących 

w kierunku ulicy Księcia Bolka, budowę kładki, pochylni  dla osób niepełnosprawnych; 

4. zadanie dotyczące budowy placu zabaw przy Przedszkolu Publicznym nr 2' Wartość 

łączna tych inwestycji, o których przed chwilą wspomniałem  to  1 300 000 zł. dziękuję.” 
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Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan radny Andrzej Grzyb, później Pan radny Wiesław 

Sobiechowski.” 

 

Radny A.Grzyb: „Chcę odnieść się do moich zapytań złożonych na sesji wrześniowej, 

a dotyczących wybudowanego zbiorczego śmietnika przy ulicy  Bohaterów Getta 

26/28. Otrzymałem odpowiedź na złożone zapytania, ale nie były one do końca 

wyczerpujące. Nie wyjaśniono dlaczego zdecydowano się na ulokowanie zbiorczego 

śmietnika obsługującego również budynki Spółdzielni Mieszkaniowej pod oknami  

w budynku wspólnoty przy ulicy Bohaterów Getta 26/28. Budynki Spółdzielni 

Mieszkaniowej posadowione są na wyodrębnionych dużych działkach, na których 

możliwe jest ulokowanie wiat śmietnikowych. Przy innych Spółdzielczych budynkach 

Spółdzielnia buduje wiaty ze środków spółdzielców zgromadzonych na ich funduszach 

remontowych. Zastanawiające jest dlaczego dla budynku przy ulicy Lipowej 3 i 5 

zmieniono tę zasadę i zwalnia świętych niż mieszkańców z partycypowania w kosztach 

budowy wiat, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan radny Wiesław Sobiechowski, później pani 

Elżbieta Seweryniak- Bijak.” 

 

Radny W. Sobiechowski: „Może dojrzało już do tego, żeby Pan Burmistrz też 

wreszcie przyrzeczenie swoje spełnił, chociaż nie najpierw spełnił przyrzeczenie,  

a później się wycofał. Jak tylko nastał Burmistrzem zrezygnowaliśmy sprawę odnośnie 

podjazdu dla osoby niepełnosprawnej w Antonówce. Pan Burmistrz wtedy tutaj na sesji 

powiedział, że nie wyobraża sobie, żeby taka osoba nie miała jak się poruszać, do 

końca roku będzie zrobione. Później był tam, oczywiście trzeba przyznać, że przejął 

się tematem pojechał na miejsce. No ale stwierdził, że  nie ma sensu. Nie będziemy 

robić bo to się nie opłaca lepiej tym ludziom zaproponować jakieś mieszkanie. Trzeba 

przyznać, że do dzisiaj nic nie zaproponowano to jest raz. Po drugie ci ludzie mieszkają 

tam można powiedzieć od urodzenia i chcieliby tam pozostać, bo mają mieszkanie 

zrobił jakieś nakłady, czy rzeczywiście miasta nie stać na kilkanaście, czy kilkadziesiąt 

tysięcy złotych, żeby zrobić podjazd dla osoby niepełnosprawnej? Gdzie nadmieniam, 

że to już jest chłopak ważący dużo i ciężko żeby mama się z nim męczyła,  

a stwierdzenie takie, że jak będzie korzystał zimą z podjazdu? No to ja odbije piłeczkę, 

to może w ogóle w mieście nie róbmy podjazdów, bo zimą to z każdego podjazdu 

będzie ciężko korzystać.  No chyba to nie jest żaden argument, prawda? Uważam, że 

powinno takie być. Proszę też wziąć pod uwagę jedno, Antonówka miejsce  

z zapomnianych chyba przez włodarzy Kamiennej Góry, bo praktycznie tam dróg się 

nie robi, zimą podjechać to jest tam cud, jak nie odśnieżają od razu to tam nikt nie 

podjedzie sam. Dziury były takie, że coś strasznego. Dlatego uważam, że powinno się 

też tam tym ludziom zrobić, bo to nie mieszka tam 10/ 20 osób tam mieszka prawie 

400 osób to jest naprawdę dużo. Powinno się… ja nie mówię, żeby wszystkie z drogi 

zrobić, bo miasto nie ma na to pieniędzy nie czarujmy się, ale chociaż te główne, żeby 

ludzie mieli jak dojechać. Pozostałe,  ja mówiłem wystarczy utwardzić tam nawet 
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proszę sobie wyobrazić w mieście mamy o tyle lepiej, że mamy gdzie samochód 

postawić. Czy na podwórku, czy gdzieś z boku zawsze gdzieś zmieścimy, tam na 

przykład ludzie prosili nawet coś takiego, że jak mamy jakiś odpad to żeby w  pewnym 

miejscu wysypywać, bo tam jest taka jakby skarpa i można by było ją lekko poszerzyć, 

bo na dole nic takiego nie ma. Tylko taka różnica poziomów jest i ludzie mogliby sobie 

jednak samochody postawić ja uważam, że nawet kosztów by nie było dużych, bo 

jeżeli gdzieś wywozimy można by było tam wywieźć. I naprawdę dużo rzeczy 

mieszkańcom można by było pomóc nie dużymi kosztami. Tylko trzeba dobrych chęci. 

Pamiętacie jak prosiłem też to jeszcze było za poprzedniego Burmistrza, żeby  

w naszych planach chodziło mi bardziej o ochronę środowiska wziąć pod uwagę ten 

tłuczeń czy ten żwir,  który tak żeśmy mówili, że dużo podwórek nie trzeba wszystkich 

podwórek betonować,  bo proszę Państwa jak wszystko zabetonujemy to naprawdę 

będziemy mieli powodzie. Dużo podwórek wymagałoby ciężkiego sprzętu, który by 

przyjechał wyrównał oraz wziąć tam kamienia posypać i przejechać walcem, żeby to 

ubić i naprawdę większość by to wystarczyło. Tylko my tak, jak nie ma betonu, jak nie 

ma niczego to jest źle. Powinniśmy w ten sposób też trochę wziąć, a nie może być tak 

że już na przykład na początku roku Pani nam mówi, że no nie mamy już. Wszystkie 

środki, które mieliśmy na kamyczka żeby gdzieś zawieść to już wytraciliśmy. No nie 

możemy tak mieszkańcom powiedzieć, którzy grzęzną w błocie. No naprawdę każdy 

chciałby jednak jakoś no po ludzku mieszkać, mieć jakieś warunki. Także mam 

nadzieję, że jak będą sporządzane albo już był już sporządzony plany do Pani Skarbnik 

i do Pana Burmistrza to jednak uwzględniono te sprawy w swoich zapotrzebowaniach, 

dziękuję ślicznie.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Elżbieta Seweryniak- Bijak.”  

 

Radna E. Seweryniak-Bijak: „I tutaj obiecałam, że troszeczkę wejdę w kompetencje 

radnych Sławińskich, ale tak ogólnie jest problem z ulicą Krzeszowską, tam kierowcy 

rozwijają dość duże prędkości. Ostatnio właśnie znajoma mi powiedziała, że tam 

praktycznie rzecz biorąc na pasach był praktycznie wypadek, tak. Tam jest bardzo 

niebezpiecznie, oba te przejścia dla pieszych i chciałabym tutaj zawnioskować po 

prostu o to, żeby albo spowolnić ten ruch w tamtym momencie, czyli przed pasami, nie 

wiem dać jednak spowalniacz. Coś trzeba by było zrobić, nie jest powiatowa. 

Krzeszowska powiatowa?” 

 

Radna D.Kurnyta: „Powiatowa, to nie jest nasza droga.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pani Elu proszę kontynuować.” 

 

Radna E. Seweryniak- Bijak: „Ogólnie chodzi o to, żeby zawnioskować do właściciela 

o to żeby albo oznaczyć lepiej tę przejścia dla pieszych, żeby one były bardziej 

widoczne. Tutaj znaki aktywne, świecące bądź też spowolnić jakoś ruch, ponieważ tam 

kierowcy przekraczają prędkość bądź też na przykład fotoradar. Bądź taką tablicę 

mierząca prędkość, też można coś takiego dać w Karpaczu to funkcjonuje i to bardzo 
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dobrze wygląda. Drugą sprawą to są jak zwykle latarnie tutaj mieszkańcy ulicy 

Lubawskiej bardzo proszą o te latarnie na podwórku, ponieważ bardzo mają 

niebezpieczne to podwórko w tej chwili. Robi się też szybko ciemno nie mają po 

prostu... czują się zagrożeni. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Wiesław Sobiechowski.” 

 

Radny W.Sobiechowski: „Chciałem to koleżance powiedzieć, że właśnie ci 

mieszkańcy z ulicy Lubawskiej byli na Komisji Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej. Komisja złożyła wniosek właśnie do Pana Burmistrza, żeby znaleźć 

pieniądze, żeby te lampy tam zainstalować tak jak na Jeleniogórskiej, a zwłaszcza 

proszę Państwa, że tam było kilka napadów i nawet jeden Pan do dzisiaj boryka się ze 

swoim zdrowiem, gdyż w wyniku tego napadu poniósł dosyć duże obrażenia. Taki 

wniosek został napisany mam nadzieję, że Pan Burmistrz uwzględni, bo to naprawdę 

nie są duże kwoty. Proszę Państwa tam chodzi tylko o cztery lampy, a to idzie od 

budynku Lubawska nr 21 do budynku 39. Zwłaszcza, że od podwórka do dwóch klatek 

schodowych jest jedyne wejście, nie ma od ulicy. Dlatego ci ludzie prosili, że boją się  

i żeby to zrobić, dziękuję ślicznie.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy Pan Burmistrz chciał? Proszę Pan Sławomir 

Sławiński i później Pan Wiceburmistrz Paweł Fryc.” 

 

Radny S.Sławiński: „Ja jeszcze tak szybko w kwestii tej bezpieczeństwa na ulicy 

Krzeszowskiej rzeczywiście tam jest odwieczny problem i rzeczywiście ta droga należy 

do powiatu. Natomiast ja już wcześniej kilkakrotnie apelowałem do tego, aby te 

przejścia doświetlić, żeby zwiększyć bezpieczeństwo. Oczywiście jest ten problem, że 

ingerujemy jakby w kwestię finansową w drogę, która nie należy do nas. Aczkolwiek 

musimy wziąć pod uwagę, że my jakby w inwestując w te przejście inwestujemy  

w bezpieczeństwo mieszkańców, którzy płacą podatki w Kamiennej Górze. Więc to nie 

powinien być... akurat ta kwestia, że ta droga nie należy do nas nie powinna być... 

przepraszam bo się zdekoncentrowałem. Cały czas obok prowadzone są rozmowy 

Państwo ustalają co mają odpowiedzieć. I ten aspekt inwestowania w nie swój teren 

nie powinien być główną przyczyną braku inwestycji w przejścia dla pieszych. 

Dodatkowo chciałbym zauważyć, że dosyć niedawno bo rok temu została zmieniona, 

zmodernizowana sieć oświetlenia w Kamiennej Górze i również te oświetlenie dotyczy 

również tej ulicy. Ostatnio przechodziłem ulicą z resztą codziennie praktycznie 

przechodzę i te latarnie praktycznie nie świecą, 4-5 latarni akurat w miejscach przejść 

dla pieszych nie świecą, więc też jest apel do władz, do Burmistrza aby te... nie wiem 

pewnie są jeszcze kwestie rękojmi, żeby ta kwestia została uregulowana bądź 

wymienione punkty świetlne. Dziękuje.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dziękuję Panu radnemu proszę Pan Paweł Fryc.” 
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Z-ca Burmistrza P. Fryc: „Dziękuję radnym za pytania w kwestii latarni. Ja 

rozmawiałem na ten temat z Panią dyrektor przepraszam Panią Kierownik Magdaleną 

Bręśkiewicz ona nawet po godzinach pracy przyjechała się po mieście, spisała punkty, 

w których to nie świecą. Część punktów jest nasza ,część Taurona, część już jest 

zgłoszona do wykonawcy. Są tam problemy, że po prostu te czujki one pękają  

w momencie kiedy dostają... system się zmienił na ledowy i w momencie kiedy jest 

zapalenie się to po prostu raz,  że tej czujki pękają w tych nowych, dotyczące 

zmierzchowe i to jest na gwarancji wymieniane,  a dwa to właśnie kwestia jest 

związane też z tym, że nie wszędzie wymieniliśmy kable. Też jest problem z kablami 

wtedy robiąc tą inwestycję po prostu wtedy by ta inwestycja kosztowała 15 milionów, 

a nie Stąd też mogą być takie problemy wynikające. Krzeszowska, nie wiem czy to jest 

możliwe, żeby zainwestować w nie swój teren, ale na pewno są środki teraz  

z ministerstwa. Nie pamiętam, z którego, mam to zapisane właśnie na poprawę takich 

punktów, które stwarzaj. Ja jestem "za" tu mówiłem, że na Krzeszowskiej często też 

Policja stoi, ale to i tak nie poskramia kierowców na prędkość. To trzeba zrobić, po 

kolei od dołu, może nie od dołu tylko od końca. Pani radna Seweryniak- Bijak, kwestia 

tych latarni ja się spotkałem z mieszkańcami ulicy Lubawskiej tam jest chyba 10 

bloków. Zaproponowaliśmy im troszkę lepsze rozwiązanie, przynajmniej według mnie 

tak, mieszkańcy byli zaciekawieni tym rozwiązaniem, żeby przekazać podwórka tak 

jak generalnie tak jak to powinno być mieszkańcom. Mogliby sobie zrobić szlaban, 

mogliby sobie zrobić, monitoring mogliby faktycznie czuć tam bezpiecznie tak. 

Zaproponowaliśmy takie rozwiązanie, bo prawda jest też taka, to nie są duże koszty, 

a tam jest około 150 lokali. Dobrze by było, żeby mieszkańcy jeżeli korzystają  

z podwórek, a korzystają poprzez parkowanie, poprzez to, że tam dzieci się bawią, 

poprzez, że tam siedzą brali odpowiedzialność też za swoje otoczenie, bo niestety 

doświadczenia są takie, że w momencie kiedy my coś wykonujemy, a mieszkający się 

do tego nie dokładają to często  jest to nieszanowane. Tak to wygląda, ktoś kiedyś 

popełnił błąd, że sprzedał, wydzielił wspólnoty po obrysie. Ja powiem tak, ja sam na 

swojej wspólnocie tam akurat nie jest po obrysie, ale kupiłem za 39 zł takie na ledy 

solarne lampy dwie i też mam dostęp. Też było mi  ciemno na podwórku, więc kupno 

takich paru lamp to jest kwestia 200- 300 zł i to rozwiązuje sprawę.  To zarządca 

powinien proponować takie rzeczy, to jest kwestia Spółki  Mieszkaniowej, jeżeli by to 

było zaproponowane np. 10- ciu wspólnotą, że słuchajcie kupujecie z 95% bonifikatą 

podwórko, możecie tam zrobić sobie szlaban, nikt wam nie wjeżdża, nikt wam nie 

kradnie nic. Możecie sobie zamontować monitoring jeżeli jest niebezpiecznie, bo tam 

jest też kwestia niebezpiecznych sąsiadów, tak słyszałem. Więc jakby to jest kwestia,  

rozwiązań jest dużo. Umówmy się w ten sposób, że jak  będziemy wchodzić w każde 

podwórko... angażujemy też mieszkańców, żeby swoje miejsce zamieszkania starali 

się wychodzić.  Ja mam pewien pomysł na podwórka. Zobaczymy czy będzie tu 

akceptacja Burmistrza. Ad vocem, ponieważ też były po prostu już tak lampy, które 

były kiedyś u nas w mieście po wymianie i taka opcja też istnieje, także wystarczyłoby,  

gdyby te lampy użyć, one są jeszcze dobre. Natomiast koszt około  30 000 mimo 

wszystko. Ale okej, mówię są jakieś już różne rozwiązania tak naprawdę to nie my jako 

rada powinniśmy się tym zajmować tylko zarządca  i dawać rozwiązania. Ludzie się 
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nie muszą znać na tym jak zrobić, jak zagospodarować to podwórko. Ludzie nie wiedzą 

o tym, że mogą z 95% bonifikatą wykupić to podwórko i z nikim nie będzie wyjeżdżał.” 

 

Rady W.Sobiechowski: „Z 90 %.” 

 

Z-ca Burmistrza P.Fryc: „Przepraszam proszę mi wierzyć, że nie wiedzą bo z nimi 

rozmawiałem. Akurat...”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dobrze to nie jest przedmiot dyskusji. Przepraszam, 

ponieważ jesteśmy grubo po pół godzinie 5 minut przerwy. Wznawiam obrady po 

przerwie. Proszę Pan Burmistrz udziela odpowiedzi na pytania radnych.” 

 

Z-ca Burmistrza P.Fryc: „Dobrze w kwestii zapytania Pana radnego Grzyba no to już 

na temat tego boksu zostało już dużo powiedziane, więc przepraszam, ale no już nie 

będę się wypowiadał. W kwestii pytania Pana Łukasza Sławińskiego nie widziałem 

tego zapytania, więc też nie będę odpowiadał, bo nie widziałem tego pisma. Pan Jacek 

Bruździak, tak potwierdzam Pan Burmistrz dzisiaj był dzisiaj na spotkaniu dotyczącym 

Aglomeracji Wałbrzyskiej w Wałbrzychu. Pani radna Kurnyta z tego co pamiętam na 

90% jest podpisana umowa na Lipową. Ten chodnik koło Nadleśnictwa nie wiem, czy 

to o ten chodzi trzeba spytać się Pani Kierownik Bręśkiewicz, nie wiem czy to nie ma 

wykonać w ramach dobrej współpracy wykonawca S3. Tam wiem, że coś tam jest 

dogadane tam. Tylko nie wiem, czy to ten obręb, ale w tamtym okręgu tak. Ja też z 

tym wyszedłem, żeby wykonawcy S3 wykonali jakichś w ramach usługi CSR, czyli 

społecznej odpowiedzialności biznesu jakieś prace na terenie miasta. No i też będę 

starał się z nimi rozmawiać, żeby nie tylko na tym pozostało. Boks plus zadaszenie 

wiem, że jest wniosek złożony i jest analizowany przez Pana Architekta. Pan radny 

Sobiechowski betonowanie podwórek, jak najbardziej też jestem za tym bardziej, żeby 

nie betonować tak kwestia retencji i tak wód opadowych jest bardzo ważne. Są 

specjalne takie plastikowe duże kładki, które się kładzie i można trawę wrzucić, czy 

cokolwiek innego i to nie  kosztuje dużo, a spełnia też swoją funkcję. Parkowanie, już 

miesiąc temu poprosiłem Panią Kierownik Bręśkiewicz, żeby tą sprawą się zajęła, była 

rozmowa z policją, była rozmowa z osobą, która jest odpowiedzialna, czy  ma 

uprawnienia związane z projektowanie dróg. No być może będzie trzeba  postawić 

znak w jaki sposób te auta mają pakować. Być może to coś załatwi. Na temat 

Antonówki rozmawialiśmy w kuluarach. Kwestia dokumentacji tam chodziło o Legnicką 

to też wiem, że jest podpisana. Proszę pamiętać, że na razie jest wydane 23 miliardy 

zł z Polskiego Ładu, a ma być 120 miliardów, więc jeszcze będziemy składać kolejne 

wnioski, więc będą też kolejne drogi robione. Plus jeszcze do Funduszu Dróg 

Samorządowych o gminne drogi. Plan remontów, tak jak najbardziej plus Katowicka 

uważam, że Katowicka jako droga taka wewnętrzna trochę zdobędę u Pana punktów, 

jest taka ulica frontalna przy wjeździe do miasta. Powinna... wizytówka także powinna 

być wizytówką i tak jak Jana Pawła II staje się  coraz ładniejsza, mam nadzieję, że też 

powiat tam wyremontuje, że te wspólnoty, które mają problem z pozyskaniem 

wykonawców, bo tam też jest problem z wykonawcą na budynku chyba 13/15 uda się. 
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I ta ulica, która kiedyś przed wojną była ulicą taką reprezentacyjną tam mieszkały 

bardzo znane osobistości  miasta wróci, będzie faktycznie zrewitalizowana. A plan 

remontów jak najbardziej tylko pamiętajmy, plan remontów plus finanse na to, tak? 

Określmy ile pieniędzy trzeba na te plany remontów. Drobne remonty wiem, że już się 

poprawiła ta sytuacja i to co Pan mówi rura, która gdzieś tam  nie była przymocowana 

dobrze spowodowała dużo większe straty, ale trzeba to zgłaszać pracować ze spółką, 

żeby  podnosili  jakość swoich usług. No to trzeba wyciągać konsekwencje czemu to 

nie zostało zrobione. Także mam nadzieję, że to się poprawi. To chyba wszytko o co 

Pan radny miał zapytanie. Pan radny Jarosz, tak samo parkowanie. To jest to pytanie, 

które się powieliło u Pana radnego Sobiechowskiego. Zalanie dachu Centrum Kultury 

wiem, że firma ROKOM wykonała to w ramach usługi gwarancyjnej. Trzecie pytanie 

dotyczące Zalewu, nie za bardzo rozumiem no jest wykonany jest... przepraszam 

wybrany wykonawca, który ma zrobić projekt w ramach funduszu dotyczącego gmin 

górskich. I będzie wykonana rewitalizacja tych ścieżek i ulicy Leśnej. Tak to wygląda, 

no i tak szybko przeszliśmy do Pana Murawskiego. Szachy, jak najbardziej ciekawy 

pomysł, trzeba porozmawiać z Panem. Ja miałem przyjemność brać udział w turnieju 

warcab stupolowych, no i też była taka  symulanta, ale z jednym z Panów, który był 

wieloletnim zwycięzcą. Jest to ciekawa propozycja pytanie prosiłbym do wydziału 

promocji, żeby to już skoordynowali. Kwestia kosztów i wszystkiego jak  to wygląda. 

Mówię może to nie ma być jakiś mistrz może ktoś...” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Bardzo proszę Panie Burmistrzu odpowiadać na 

pytania.” 

 

Z-ca Burmistrza P.Fryc: „Dobrze, badania dotyczące wód myślę, że nie ma problemu, 

żeby to udostępnić. Czy mam coś mówić na temat tych interpelacji czy Państwo są??? 

Nie... dobrze to dziękuję.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan radny Sławomir Sławiński.” 

 

Radny S.Sławiński: „Jeszcze takie szybkie pytanie idąc kwestią tego bezpieczeństwa 

na nie swoim terenie, chciałbym zapytać Pani Skarbnik z kolei jakie są możliwości 

finansowania na tym terenie?  

 

Radny W.Sobiechowski: „Przecież można przekazać do powiatu te pieniążki,  

a powiat zgodnie z umową zrobi to przecież na takiej samej zasadzie chcieliśmy dać 

na Spacerową pieniądze.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Panie radny Wiesław Sobiechowski bardzo prosimy 

dać wypowiedzieć się Pani Skarbnik, bardzo proszę.” 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan: „Ja właściwie nie mam co powiedzieć, Pan Wiesław ma 

oczywiście jak zwykle rację, może troszeczkę to usystematyzuje. Są dwie możliwości 

dofinansowania jakby wykona inwestycji na nie swoim terenie. Pierwsza jest taka  
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w oparciu, o którą realizowaliśmy ścieżki rowerowe jak gdyby uzyskanie pozwolenia 

na wejście w teren no może być różnie, umowa użyczenia dzierżawy i tak dalej 

dysponowanie nieruchomością do celów budowlanych. Druga możliwość to jest 

poprzez dofinansowanie, czyli przekazanie, jeżeli zadanie jest zadaniem własnym 

innej jednostki samorządu terytorialnego, w tej sytuacji będzie  to powiat.  To jest 

możliwość przekazania dotacji dla tej jednostki z przeznaczeniem na realizację 

określonego zadania na tym jej terenie.  Czyli albo jest to dotacja, albo jest to druga 

możliwość, czyli dysponowanie nieruchomością na cele budowlane, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „W związku z powyższym składam najserdeczniejsze 

życzenia wszystkim Iwonką, Sabiną i Vincentom i jutrzejszym Szymonom  

i Tadeuszom. Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamykam XLVI Sesja Rady 

Miasta w dniu 7 października...” 

 

Radny Ł.Sławiński: „Jeszcze przepraszam, jeszcze Łukasz Sławiński, 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę nie zamykam sesji, nie dokończyłam zdania.” 

 

Radny Ł.Sławiński: „Dziękuję Pani Przewodnicząca ja tylko tak dopowiem 

przepraszam, że bez wizji ponieważ zaczyna mi rwać połączenie, ale tylko dopowiem 

w zakresie tych przejść dla pieszych ciągu ulicy Krzeszowskiej. Drodzy Państwo jak 

dobrze przypominam sobie jest taki program rządowy dotyczący poprawy 

bezpieczeństwa między nimi przejść dla pieszych. W tym  wypadku wnioskującym  

o dofinansowanie ze środków rządowych może być zarządca danej drogi, czyli w tym  

wypadku powiat. Nie wiem, czy biorąc pod uwagę tą sytuację można byłoby to w jakiś 

sposób na przykład na podstawie jakiegoś porozumienia ze Starostwem Powiatowym 

w Kamiennej Górze no skoordynować te zamierzenie i ubiegać się o środki rządowe 

przewidziane  na ten  cel. Dziękuję bardzo.” 

 

22. Zamknięcie Sesji. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamykam 

XLVI Sesję Rady Miasta w dniu 27 października 2021 roku. Do widzenia, miłego 

wieczoru.”  

 

Protokołowała:     

Malwina Marmuszewska                                            Przewodnicząca Rady Miasta 

 

Violetta Majak  

 

 

 


